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BANKA VELENJE d.d., Velenje 
Bančna skupina Nove Ljubljanske banke

je še v tem letu pripravila zelo ugodno kreditno ponudbo za
upokojence po najnižji ceni:

-  kratkoročne in dolgoročne gotovinske kredite z 
odplačilom do 5 LET,

-  obrestna mera pri kratkoročnih kreditih do enega leta je 
T+5,99% letno,

-  pri dolgoročnih kreditih od 2 do 5 let se giblje od 
T+6,99% do T+9,99% letno,

-  z gotovino lahko uveljavljate popuste pri nakupu blaga ali 
za plačilo storitev, lahko jo tudi uporabite za odplačilo 
kreditov, najetih po manj ugodni obrestni meri,

-  kredite dobite TAKOJ.

N E  P O Z A B IT E !  P O N U D B A  V E L J A  S A M O  D O  K O N C A
L E T A .
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“Minljivi so dnevi, 
minljiva so leta, 
če ne umrjem že drevi, 
zagotovo čez leta. ”
Citirana pesem Janeza Mavriča iz 

Gornjega Grada ponazarja razmišljan
je marsikoga izmed nas, ki se vsako leto 
prvega novembra spomnimo naših poko
jnih sorodnikov, prijateljev in znancev. V 
nori vsakodnevni dirki za čimboljši kos 
kruha se tega namreč ne zavedamo ali 
nočemo zavedati, zato smo takrat, ko 
omahne kdo v naši bližini, toliko bolj 
presenečeni, prizadeti. Letošnji dan 
spomina na mrtve bo kot kaže minil v 
pravem zimskem mrazu.
V zadnjih štirinajstih dneh seje v dolini 

dogajalo zares veliko stvari, osrednja 
pozornost pa je bila namenjena priredit
vam v sklopu Tedna koroških Slovencev. 
O tem obširno poročamo v nadaljevanju 
in treba je reči, da so bili vzpostavljeni 
stiki žaren pristni. Koliko jih bomo znali 
izkoristiti v naše lastno dobro in v dobro 
Korošcev onkraj meja Slovenije, pa je 
odvisno predvsem od obojestranskega in
teresa.
Do konca letošnjega leta sta ostala le 

še dva meseca in štiri številke Savinjskih 
novic. No, kot sem omenil že zadnjič, v 
uredništvu letos prvič pripravljamo tudi 
Almanah Zgornje Savinjske doline, v ka
terem bomo skušali zajeti celoten utrip 
1997. leta. Predstavnike društev, podjet
ij in ostalih institucij prosimo za pomoč, 
saj bomo lahko z njihovim sodelovanjem 
naredili še boljši izdelek.
Medtem ko se v Ljubljani razplamteva 

predvolilna bitka, j e pri nas najbolj vroča 
zadeva znova Prihova. Po zboru krajanov 
na Rečici j e negativno mnenje o odcepivi 
sprejel mozirski občinski svet, v Nazarjah 
paje bila stvar zrcalno nasprotna. V torek 
so se v Nazarjah znova sestali Prihovča- 
ni, ki so za odcepitev, in svojo odločitev- 
potrdili s 45 glasovi. Kaj bo rekel parla
ment?
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Gornji Grad, Ljubno, Luče, Nazarje, Mozirje

Teden koroških Slovencev v 
Zgornji Savinjski dolini

V petek, 17. oktobra, se je z okroglo mizo z župani in predsedniki občinskih svetov 
zgornjesavinjskih občin ter predstavniki dvojezičnih občin avstrijske Koroške 
začel Teden koroških Slovencev v Zgornji Savinjski dolini. V osmih dneh so se v 
Gornjem Gradu, na Ljubnem, v Lučah, na Rečici, v Nazarjah in v Mozirju srečali 
sogovorniki z različnih področij in preučili možnosti medsebojnega sodelovanja.

Da slednje obstajajo in da so pravzaprav zelo 
velike, so ugotovili že udeleženci uvodne 
okrogle mize v Gornjem Gradu, ki jo je vodil 
Jože Jeraj, generalni konzul Republike Slov
enije v Celovcu. Namen obiska koroških Slo
vencev ni bil samo v prijateljskem druženju, 
ampak naj bi pomenil začetek konkretnega 
sodelovanja na različnih nivojih: gospodar
skem, kulturnem, društvenem in še kje.

Po Zaključeni razpravi na okrogli mizi in 
odprtju razstave Oblačilna kultura slovenske
ga kmečkega prebivalstva v Rožu v galeriji 
Steki je bila v avli Kulturnega doma Gornji 
Grad otvoritev razstave knjig in publikacij 
Mohorjeve družbe, Krščanske kulturne zveze 
in Slovenskega narodopisnega inštituta Urban 
Jarnik. Knjige sta predstavila dr. Marija

Makarovič in vodja Mohorjeve družbe Franc 
Kattnig.

Naštetim prireditvam je sledil še Koroški 
večer v dvorani kulturnega doma, na katerem 
je nastopila folklorna skupina Slovenskega 
prosvetnega društva Trta iz Žitare vasi, s sa
mostojnim koncertom pa seje predstavil kvar
tet A. Capella iz Dobrle vasi.

Napovedano sobotno srečanje dekanij Do- 
brla vas in Gornji Grad je žal odpadlo, zato pa 
so v dneh od ponedeljka do petka v naštetih 
krajih po dolini potekale zanimive prireditve 
s kmetijsko, šolsko, turistično, gospodarsko in 
kulturno tematiko. Več o njih v posebnih pris
pevkih.

Fran ci K o tn ik

Udeleženci uvodne okrogle m ize v Gornjem  G radu (foto: C iril Sem)

Gornji Grad

Razstava v 
Steklu

V gornjegrajski galeriji Steki je bila 
prvi dan Tedna koroških Slovencev v 
Zgornji Savinjski dolini otvoritev 
razstave Oblačilna kultura slovenske
ga prebivalstva v Rožu. Po pozdravnih 
govorih predsednika domačega kul
turnega društva Edija Mavriča in 
gornjegrajskega župana Tonija Riflja 
je spregovoril dr. Janez Zerzer, preds
ednik Krščanske kulturne zveze.

Povedal je, da je razstava nastala v okviru 
Slovenskega narodopisnega inštituta Urban 
Jarnik iz Celovca. Le-ta se imenuje po ziljskem 
duhovniku, literatu in znanstveniku Urbanu 
Jarniku (1784-1844). Ustanovljenje bil leta 
1993 inje znanstvena ustanova za celovito 
preučevanje preteklega in današnjega življenja 
in kulture slovenske narodne skupnosti na Ko
roškem.

Razstava prikazuje oblačilno kulturo slovenske
ga kmečkega in kmečko-delavskega prebivalst
va od Baškega jezera na zahodu do Smarjete na 
vzhodu, pa od vasi pod Celovcem na severu do 
vasi pod Karavankami na jugu. Poleg oblačilnega 
blaga in oblačilne dejavnosti sta nadrobneje pred
stavljeni moška in ženska obleka ter njuni ses
tavni deli iz 18., 19. in prve četrtine 20. stoletja. 
Predvsem za 20. stoletje so prikazane tudi ob
lačilne funkcije in pomeni. O razstavi je na 
otvoritvi v Šteklu spregovorila dr. Marija 
Makarovič, kije razstavo tudi pripravila.

Spomnila se je na obdobje, ko je zbirala po
datke za razstavo in poudarila, daje bila pov
sod, čeprav je ta del avstrijske Koroške že 
precej ponemčen, zelo lepo sprejeta. Ljudje so 
radi pripovedovali o svojih oblačilnih navadah 
v preteklosti. Dr. Makarovičeva je z razstavo 
želela poudariti dejstvo, ki bi se ga morali Slo
venci na tej in na oni strani državne meje krep
ko zavedati: da smo namreč bili že zdavnaj v 
Srednji Evropi in da moramo danes to jasno in 
glasno povedati. Potrebovali bi malo več nar
odnega ponosa, je menila Makarovičeva.

Razstava o oblačilni kulturi slovenskega 
kmečkega prebivalstva v Rožu prav tako pove, 
da so naši predniki vedno ločili med delovno 
in pražnjo obleko, nekatere konkretne primere 
pa je avtorica povedala na zares hudomušen 
način, ki je v prepolni galeriji vzbudil odkrit 
smeh in aplavz obiskovalcev. Dr. Marija 
Makarovič je bila očarana, ker seje otvoritve 
razstave udeležilo toliko moških, kar je po 
njenih besedah prej redkost kot pravilo. “Če 
se moški zanimajo za kulturo, potem je to zan
jo najboljši znak,” je še dodala in hkrati pov
edala, da je že začela z raziskovanjem oblačilne 
kulture na območju od Nazarij do Nove Štifte.

Otvoritev razstave je z ubranim petjem 
obogatil kvartet A. Capella iz Dobrle vasi.

Fran ci K o tn ik



N a  o tv o ritv i n a ro d o p is n e  ra z s ta v e  v  S te k lu  (foto: SB)

Ljubno ob Savinji

Izmenjava izkušenj 
kmetovalcev

Teden koroških Slovencev, ki so ga minuli petek zaokrožili 
kulturniki v Mozirju, naj bi omogočil prvi konkreten stik 
predstavnikov številnih področij, ki tako ali drugače ust
varjajo pogoje za življenje ljudi na avstrijskem Koroškem 
in v Zgornji Savinjski dolini.

Med vrsto zanimivih tem je še 
posebej izstopal ponedeljkov pos
vet na Ljubnem o izkušnjah ko
roških Slovencev, predvsem kme
tov, pri vstopu Avstrije v Evrop
sko unijo. Z vstopom v EU je 
morala Avstrija prevzeti skupno 
agrarno politiko, kar je pomenilo 
20 do 30-odstotno znižanje cen 
kmetijskim produktom, predvsem 
mleku.

Znotraj matične države so si 
avstrijski kmetovalci uspeli izbori
ti podporo kmetijstva, gre za de
nar, kije bil pred vstopom v Unijo 
porabljen za subvencioniranje 
agrarnih viškov. Kljub temu je 
vstop za posamezne kmete pome
nil šok, kajti cene so stagnirale, 
vse do nivoja, kije v prosti tržni 
ekonomiji upravičen. Skratka, 
kljub dolgoletnim pripravam in 
dobremu sistemu informiranja

vzdušje avstrijskih kmetov glede 
EU ni pozitivno.

In kaj sme pričakovati sloven
ski, zgornjesavinjski kmet od 
načrtovanega prehoda iz enega v 
drug gospodarski sistem, ki bo z 
vstopom v EU neizogiben? Po 
mnenju predstavnikov koroških 
kmetov je prednost Slovenije v 
tem, da bo dosegla nekoliko viš
ji nivo cen od sedanjih, poglavit
ni problem pa se bo odražal v 
majhnosti naših kmetij in v 
sodelovanju s predelovalno in
dustrijo, kjer nimajo kmetje tako 
rekoč nobenega vpliva. Predvsem 
pa je za slovensko kmetijstvo 
pomembno, da se čim prej us
tanovi kmetijska zbornica, preko 
katere bodo kmetje uveljavljali 
svoje interese in zahteve do 
države.

S a vin jča n

OBVESTILO
Javno podjetje Komunala Mozirje obvešča vse uporabnike vo- 
dooskrbe v naselju Luče ob Savinji, da je zaradi sušnega obdobja 
motena oskrba z vodo. Dokler se dotok vode ne bo izboljšal, se 
bodo izvajala pripiranja dotokov, da se bo lahko rezervoar napoln
il. Višje ležeči predel Luč bo imel normalnejšo oskrbo po 14h. 
Obenem obveščamo ostale uporabnike pitne vode na sistemu 
Letošč, da je stanje še normalno. Dežurno službo oskrbe vodovo
da je možno poklicati za odpravo defektov na mobitel (0609)621- 
950.

J.P. K O M U N A L A  p.o. M O Z IR JE  
V O D O O S K R B A

Luče ob Savinji

Turizem brez meja
V sklopu prireditev s skupnim naslovom Teden koroških 

Slovencev v Zgornji Savinjski dolini je v sredo, 22. oktobra, 
potekal v Lučah pogovor o turistični dejavnosti tostran in 
onstran meje. V Penzionu Raduha so se zbrali predstavniki 
turizma Zgornje Savinjske doline, sektorja za gospodarstvo 
mesta Ljubljana, projekta Alpskih cest, koroškega podjetja 
Alp Peca in gostje iz Avstrije.

Zbrane je v imenu župana Luč 
najprej pozdravil predsednik 
lučkega občinskega sveta Alojz 
Selišnik z upanjem na skorajšnje 
sodelovanje. Besedo je povzel 
moderator posvetovanja Marko 
Lenarčič in jo po kratkem uvodu 
predal podpredsedniku Slovenske 
gospodarske zveze v Celovcu.

Hanzi Ogris je orisal turistično 
situacijo v Avstriji in med drugim

smučišč, ki so sedaj močno pripo
mogla k povečanju prometa v 
zimski sezoni. Hanzi Ogris prip
isuje pri odločanju za dopust ved
no večjo vlogo varnosti, 
domačnosti in nasploh njihovemu 
turističnemu sloganu: Dopust pri 
prijateljih (Macht Urlaub bei Fre
unden).

Zgornjesavinjčani smo z odo
bravanjem sprejeli informacijo o

T u r is t ič n i d e la v c i so  se  s re č a li v  L u č a h  (foto: C iril Sem)

povedal, daje Koroška v zadnjih 
desetih letih izgubila kar 28,5 
odstotkov turističnih prenočišč in 
s tem seveda tudi veliko delovnih 
mest. V okolici Bilčovsa, med Ce
lovcem in Beljakom, se je osem 
občin združilo za uresničevanje 
skupnih ciljev. V zadnjem letu so 
v tem predelu izgubili le 7,5 
odstotkov prenočišč, kar je v 
primerjavi z ostalimi področji za
dovoljivo.

Vzroke za nazadovanje prodaje 
turističnih storitev je potrebno 
iskati v pretekli močni usmer
jenosti na nemško tržišče in zane
marjanju domačih gostov ter gos
tov iz sosednje regije Alpe - 
Jadran, kot tudi v tem, da so dolgo 
časa prodajali le jezera, ne pa tudi

skorajšnjem razpletu pogovorov 
o odprtju Pavličevega sedla tudi 
na avstrijski strani in ponovnem 
investiranju v kopališče Kapla, 
saj je to ugodna perspektiva tudi 
za nas. Razprava o gostinskih da
jatvah in priključevanju evropski 
zvezi je prinesla skupno ugoto
vitev, da se evropski standard 
približuje 10 in 20-odstotnima 
stopnjama obdavčenja gostinskih 
storitev, in da slovenski predlog 
o enotni 20 odstotni stopnji pov
zroča upravičeno bojazen ne
konkurenčnosti. Neomenjen pa ni 
ostal niti velik problem finan
ciranja žičnic, s katerim se ukvar
jajo naši sosedje. Bodočnost vid
ijo v povezovanju smučarskih 
centrov v večje zaključene sklope.



Generalni sekretar Slovenske gospodarske 
zveze mag. Jože Picej je spregovoril o avstrijskih 
pospeševalnih instrumentih za turizem. Osnovno 
načelo je ustvarjanje takšnih pogojev, da se lahko 
podjetje samo razvija brez subvencij. Namesto 
podpore, ki je v evropski zvezi prepovedana, 
delijo nepovratna pospeševalna sredstva. Prior
itete določajo na podlagi rangiranja pospeševal
nih regij znotraj evropske zveze, veliko vlogo pa 
naj bi pri tem igrale lokalne skupnosti. Pomoč se 
poleg pospeševalnih sredstev vrši tudi z drugimi 
instrumenti, kot je naprimer približanje ceste in 
podobno. Pospeševalna dejavnost v Evropi se v 
zadnjem času močno spreminja zaradi vstopa 
novih držav in s tem tudi novih težav v zvezo.

Na avstrijskem Koroškem je edina dvojezična 
šola s področja turizma, v rangu naših srednjih 
šol, Višja šola za gospodarske poklice v Št. Petru. 
Kot je povedal njen direktor, dr. Janko Zerzer, 
morajo vsi slušatelji aktivno uporabljati obajez- 
ika, nemškega in slovenskega. Iz nekdanje gos
podinjske šole se je razvila kvalitetna višja šola s 
težiščem na turizmu in gostinstvu, katero obiskuje 
že polovica slovenskih fantov in deklet.

Skupni prekomejni projekt z mednarodnim zal
edjem programa Interreg oziroma Phare - projekt 
Peca zajema aktivnosti okrog pešpoti, kolesarskih 
poti in smučišč v okolici Pece. Na naši strani se 
vprojekt vključujeta Logarska dolina d.o.o. in Alp 
Peca, na avstrijski pa med drugim tudi društvo 
gorskih kmetov doline Bele imenovano Coppla 
kaša.

Stekel je tudi pogovor o povezovanju tako im
enovanih Furmanskih gostiln ob mejah. Idejni 
projekt, s katerim išče partneije tudi na sloven
ski strani, je prisotnim predstavil dr. Schumann. 
Cilj je ustvariti marketinško platformo, ki pomaga 
pri predstavitvi in trženju domačih, predvsem pre
hrambenih izdelkov.

Mnogo besed seje izmenjalo tudi med kosilom 
in ogledom multivizijske predstavitve solčavske
ga v Logarski dolini. “Samo pogovori ne zadostu
jejo,” so si edini udeleženci turističnega pomenk
ovanja, “brez njih pa ni mogoče narediti skoraj 
nič.”

M a rk o  S la p n ik

P o l z e l a

3 3 1 3  POLZELA 

Polzela 1 3 1  

T E L /F A X  7 2 0 - 7 7 0  

TEL 7 2 0 - 3 4 3

Rečica ob Savinji

Predstavitev dvojezičnega šolstva
V okviru prireditev ob tednu koroških 

dvojezičnih šol iz avstrijske Koroške in
Šolstvo je prav gotovo tista dejavnost, ki v 

veliki meri sodeluje pri ohranjanju nekega 
naroda. Še posebno je to pomembno pri 
ohranjanju narodnostnih manjšin, ki se na 
vsakem koraku srečujejo z vplivi dežele, v 
kateri živijo. Zato so se na Rečici ob Savinji 
v sredo, 22. oktobra srečali predstavniki oz. 
učitelji dvojezičnih šol na avstrijskem Ko
roškem in učitelji iz doline.

Za uvodne besede so poskrbeli otroci, torej 
tisti, ki najbolj potrebujejo dobre in prijazne 
šole. S pesmijo, igro in plesom so razblinili 
navidezen zid, kije bil morda prisoten ob za
četku. Učitelje je pozdravil ravnatelj OŠ

Slovencev so se srečali tudi predstavniki 
predstavniki zgornjesavinjskih šol.

seveda pa imajo zadnjo besedo učitelji ter 
starši, ki vpisujejo otroke v dvojezične vrtce 
in šole. Vrbinc je predstavil celoten sistem 
in zgradbo dvojezičnega šolstva. Slovenski 
jezik spremlja otroke vse od vrtcev, ljudskih 
šol, glavnih šol, do srednjih in višjih šol.

Po predavanju je stekla sproščena razprava, 
kije težila k večjemu sodelovanju in medse
bojnemu spoznavanju ter izmenjavi izkušenj 
med šolami. Prišlo je kar nekaj pobud, kijih 
z dobro voljo ne bo težko realizirati. Mnogi 
učitelji so ponudili svojo pomoč in dosedan
je izkušnje na tem področju.

Miha Vrbinc je po srečanju pripravil razsta

S re č a n je  š o ln ik o v  n a  R e č ic i (foto: C iril Sem)

Mozirje, Anton Venek. Gostom je predstavil 
kraje, v katerih se nahajajo in na kratko opisal 
zgradbo šolskega sistema v obeh dolinah 
Zgornje Savinjske.

Besedo je nato povzel podpredsednik 
Krščanske kulturne zveze, dr. Miha Vrbinc. 
Predaval je na temo organiziranja dvojez
ičnega šolstva na Koroškem in izobraževalnih 
ustanov koroških Slovencev. Prisotne učitelje, 
ki poučujejo na osnovnih šolah širom Zgorn
je Savinjske doline, 
je seznanil z nekat
erimi dejstvi, ki 
ovirajo nemoteno 
delo in šolanje ko
roških Slovencev.
Nam težko dojem
ljive situacije, kijih 
narekuje močna 
germanizacija Slo
vencev v Avstriji, 
so za te učitelje 
nekaj povsem 
običajnega.

Dvojezično šol
stvo je zakonsko 
dobro urejeno,

vo učbenikov in knjig, kijih učitelji na avstr
ijskem Koroškem uporabljajo pri svojem 
delu. To področje se razvija šele v zadnjih 
letih. Eden izmed pobudnikov je prav gotovo 
prav dr. Vrbinc, ki je tudi sam napisal pri
ročnik, po katerem poteka delo v dvojezičnih 
razredih.

B e n ja m in  K a n jir



Nazarje
Gospodarsko sodelovanje je nujno za obstoj manjšine

Predzadnji dan Tedna koroških Slovencev v Zgornji Savinjski dolini je bil namenjen gospodarskim stikom. V Nazarjah 
so se srečali predstavniki gospodarstva s te in one strani meje in ugotovili, da možnosti sodelovanja obstajajo in da je 
sodelovanje nujno za obstoj slovenske manjšine na Koroškem.

U v o d n ič a rji  o k ro g le  m iz e  o  g o s p o d a rs tv u
(foto: C iril Sem)

Zgornjesavinjska obrtno podjetniška 
zbornica

Obisk mizarjev iz 
Avstrije

V sklopu gospodarskih srečanj v Tednu koroških Slovencev 
v Zgornji Savinjski dolini so prišli na obisk tudi koroški 
mizarji. Njihovo delegacijo, ki jo je spremljal generalni 
tajnik Slovenske gospodarske zveze v Celovcu, mag. Jože 
Picej, je na sedežu Zgornjesavinjske obrtno podjetniške 
zbornice sprejel predsednik Franc Benda.

Po uvodnih nagovorih nazar- 
skega župana Ivana Puntata, gen- 
eralnega konzula Republike 
Slovenije v Celovcu Jožeta Jera
ja in gornjegrajskega župana 
Tonija Riflja je gospodarstvo v 
Zgornji Savinjski dolini pred
stavil direktor Zgomjesavinjske- 
ga podjetniškega centra Rudi 
Hramec. Trenutno imamo v do
lini 200 gospodarskih družb in 
720 samostojnih podjetnikov ter 
977 kmetij. Stopnja brezposel
nosti je skoraj 15-odstotna, kar je 
znatno nad povprečjem regije. 
Podatki kažejo, daje za nadaljn
ji razvoj doline potrebno odpiran
je novih delovnih mest.

Pregled gospodarske situacije v 
Avstriji in na južnem Koroškem 
je podal Matevž Grilc iz Sloven
ske gospodarske zveze. SGZ je 
neodvisno nadstrankarsko 
združenje, katerega cilj je pospe
ševanje podjetništva. Skuša biti 
most med gospodarstvom v Slov
eniji in manjšino na Koroškem in 
si prizadeva zmanjšati brezposel
nost, ki je prav na tem območju 
najvišja v Avstriji. 70 članov 
združenja zaposluje okrog 2000 
delojemalcev.

Splošna gospodarska situacija v 
Avstriji je v neposredni zvezi z 
njenim vstopom v Evropsko uni
jo. Industrijska produkcija nar
ašča predvsem na tehničnem po
dročju, izvoz je zadovoljiv, slab
ša pa je situacija na področju tu
rizma. Koroško gospodarstvo je 
pri repu avstrijskega, kar je del
no pogojeno z njeno lego, zato je 
še posebej na udaru južni del 
pokrajine. Tu ni pričakovati ve
likih investicij, saj sta v prvem 
planu Celovec in Beljak. Sloven
ci imajo na tem območju slabo 
gospodarsko tradicijo.

Na avstrijskem Koroškem je 
bilo za časa Jugoslavije okrog 
dvajset mešanih podjetij, ki pa so 
z osamosvojitvijo Slovenije vsa 
po vrsti propadla. Matevž Grilc 
je ob tem opozoril na resolucijo 
Državnega zbora Republike 
Slovenije, ki pravi, daje treba v 
strategijo gospodarskega razvo
ja vključiti tudi manjšino v zame
jstvu. Slovenija naj bi v ta namen

ustanovila poseben sklad, toda 
doslej se po tej plati ni zgodilo še 
nič.

Po Grilčevem mnenju je prava 
perspektiva v regiji Alpe-Jadran. 
Z vstopom Slovenije v-EU bo 
meja z Avstrijo zabrisana in to bo 
pomenilo veliko možnost gospo
darskega sodelovanja. Toda do 
takrat je lahko nadaljnje krčenje 
delovnih mest na avstrijskem 
Koroškem že zelo nevarno. Gos
podarska in socialna baza je nam
reč odločilna tudi za kulturno 
delovanje.

Jože Jeraj seje strinjal z razmiš
ljanjem Grilca in menil, da ima 
Zgornja Savinjska dolina soraz
merno majhen delež storitev 
glede na industrijo. Dolina 
potrebuje izobraževalni center, 
zelo koristno pa bi bilo, da bi se 
vključila v projekte Interreg.

Mag. Rudi Urban je predstavil 
slovensko bančništvo na Ko
roškem, kije združeno v Posojil- 
nico-Zvezo bank. Ta ima enote po 
vsej južni Koroški in nudi univer
zalen bančni servis. Njena bilanč
na vsota znaša okrog .tri milijarde 
avstrijskih šilingov, komitenti pa 
so predvsem mala in srednja pod
jetja ter zasebniki. Ker v Avstriji 
trenutno ni veliko investicij, 
skušajo svojo ponudbo plasirati 
preko meje in to jim je delno že 
uspelo. Kredite nudijo tako in
dustriji, obrtnikom, tujsko pro
metnim podjetjem, kmetijstvu, 
kakor tudi prostim poklicem.

V nadaljevanju srečanja je 
podžupan občine Globasnica 
Bernard Sadovnik spregovoril o 
političnih vidikih čiščenja odpad
nih voda, nakar je predstavnik 
firme Dr. Duhovnik predstavil 
konkreten projekt sodobne čis
tilne naprave. Vsi kazalci kažejo, 
da so racionalnejši manjši kanal
izacijski sistemi in čistilne 
naprave kakor velekanali in ve
like čistilne naprave.

Za zaključek so se gospo
darstveniki pogovorili še o 
možnih oblikah sodelovanja, pri 
čemer so Zgornjesavinjčani dobi
li informacijo, kako odpreti 
podružnico v Avstriji.

Franci K o tn ik

Gostom je predstavil strukturo 
zbornice in njenega članstva, kjer 
ima sekcija mizarjev pomembno 
vlogo. Po uvodni predstavitvi so 
se mizarji napotili v Ljubijo, kjer 
so si z zanimanjem ogledali proiz
vodne prostore Mizarstva Kovač. 
Lastnik podjetja Miha Kovač, 
eden najuspešnejših obrtnikov 
lesne stroke v dolini, ki zaposlu
je preko dvajset delavcev, jih je 
popeljal skozi vse faze delovnega 
procesa.

Brez pretirane hvale je mogoče 
zapisati, da so bili gostje z avstr
ijske Koroške nad sodobno teh
nologijo, ki so jo videli, nemalo 
presenečeni. Prav tako niso priča
kovali tako kvalitetne končne 
obdelave, njihov vtis je bil v vseh 
pogledih skratka pozitiven. More
biti se bo iz naslova njihovega 
tokratnega obiska oblikovalo celo 
kakšno povsem konkretno 
poslovno sodelovanje.

Franci K otnik

N a  o b is k u  v M iz a rs tv u  K o v a č  (foto: F. Kotnik)



M o z i r j e

Lepa slovesnost ob zaključku tedna Korošcev
Ob zaključku Tedna koroških Slovencev v Zgornji Savinjski dolini je bil v dvorani kulturnega doma v Mozirju koncert 

Mešanega pevskega zbora Danica iz St. Primoža. Slovesnost so popestrili pevci domačega Mešanega pevskega zbora in

P e v c e  in  p o s lu š a lc e  je  p o z d ra v il p re d s e d n ik  m o z ir s k e g a  o b č in s k e g a  
s ve ta , dr. A n to n  J e z e r n ik  (fo to : C ir i l  S em )

govorniki z obeh strani meje.
Če gojijo zbori, ki delujejo v Sloveniji, svoje 

petje iz ljubezni do petja, kaj potem veže pevce, 
ki živijo onkraj državnih meja, če ne prav prevz- 
višena ljubezen do jezika, za katerega morajo na 
mnogih korakih požirati trpke in mnogokrat po
dle besede ter dejanja svojih sodržavljanov. Prav 
zaradi tega svojega vsakodnevnega dokazovanja 
je njihova pesem vredna še več, saj mnogokrat 
med vrsticami opeva ljubezen in pripadnost neke
mu narodu, ki živi tostran državne meje.

Pevce in številne goste, predstavnike 
družbenega življenja na avstrijskem Koroškem, 
je pozdravil predsednik mozirskega občinskega 
sveta, Anton Jezernik. Ob koncu tedna, ki je še 
bolj povezal isti narod v dveh različnih državah 
na gospodarskem, šolskem, turističnem, kmeti
jskem in kulturnem področju, je izrazil pomem
bnost takih srečanj, ki lahko dajo izredno veliko. 
Obilica različnih izkušg38

enj je navezala mnoga prijateljstva in konkret
ne predloge za prihodnje sodelovanje.

Osrednjo vlogo večera so odigrale pevke in pe
vci zbora Danica, ki ga vodi pevovodja mag. 
Stanko Polzer. Njihovo povezovanje in pesem, 
bodisi narodna ali umetna, je na trenutke pretres
la zbrane v dvorani, saj je prikazala resničen 
vsakdan ljudi, ki morajo paziti, kaj in kako gov
orijo, da dosežejo simbiozo s svojimi sosedi. 
Slovensko kulturno društvo Danica iz Št. 
Primožaje za preživetje slovenske narodne skup

nosti v kraju osnovnega pomena. Ob zbiranju 
dobijo naši rojaki občutek, da niso sami. Slov
enski jezik je vse bolj izpodrinjen. V veliko 
primerih živi le še po domovih in kulturnih 
društvih. Zato so le-ta toliko večjega pomena.

Na pomoč so koroškim pevcem prihiteli pevci 
domačega Mešanega pevskega zbora Enakost, 
ki deluje pod vodstvom Antona Acmana ml. Z 
njimi so vzpostavili pristen odnos, ki bo težil k 
prihodnjemu sodelovanju.

Ob koncu slovesnosti so se pevci in predstavni
ki koroških Slovencev zahvalili za prijaznost, ki

jih je spremljala ves.teden. S svojimi gostitelji 
so izmenjali simbolična darila, kijih bodo spom
injala na čas, ki so ga preživeli skupaj. Posebne 
zahvalejebil deležen župan občine Gornji Grad, 
Toni Rifelj, ki je bil pobudnik tega tedna.

Takšni tedni, taje bil že tretji, povedo našim 
manjšinam onkraj meja, da nanje nismo poza
bili in da čutimo z njimi. To prav gotovo potrebu
jejo. Potrebujemo pa tudi mi, saj se ponavadi 
ne zavedamo, kakšna vrednota je naš materin 
jezik, ki ga znamo na vsakem koraku tako strok
ovno popačiti. Benjamin Kanjir

P O D J E T N I Š K I  
K O T I Č E K

Leto se neusmiljeno približuje koncu, zato so naše misli vse bolj usmerjene 
v to, kaj lahko še naredimo, da bomo izkazali rezultat čim bolj po naši meri, pa 
tudi v to, kar bi se tekom leta moralo spremeniti, pa močno dvomimo, da se bo. 
Ali pa.

Tako naj bi bila še letos sprejeta sprememba Zakona o dohodnini, ki bi naj 
med drugim popravila s strani Ustavnega sodišča razveljavljena določila 10. 
člena zakona, ki se nanašajo na vzdrževane družinske člane. Rok za uskladitev 
z Odločbo Ustavnega sodišča je bil eno leto od objave v Uradnem listu. Odločba 
je bila objavljena v UL 68/96 z dne 29.11.1996. Po informacijah s strani DURS 
naj bi bile nekatere korekcije omenjenega zakona le sprejete še letos, priprav
lja pa se tudi že novi zakon o dohodnini, ki bo obdavčitev fizičnih oseb postavil 
na nove temelje. Kdaj bo to zaživelo v praksi, zaenkrat še ni znano.

Zakon o davku na dobiček pravnih oseb prav tako čaka na spremembe, ki 
so bile obljubljene za letošnje leto. Najbolj pereč pri tem je popravek 39. čle
na zakona, ki določa, da je  možno uveljavljati kot davčno olajšavo v višini 
40% v tekočem letu investiranega zneska v opredmetena osnovna sredstva 
(razen osebnih avtomobilov) in ncoprcdmctcna dolgoročna sredstva do vi
šine davčne osnove le, čc podjetje 5 let po ugotovitvi dobička lc-tega ne bo 
razporedilo za udeležbo v dobičku, torej za izplačilo dividend in deležev v 
dobičku. To pa je določilo, ki za lastnike oziroma delničarje nikakor ni spre
jemljivo. Kot je znano, sta v igri dva predloga, da bi sc določilo o ncdclitvi 
dobička v celoti črtalo, oziroma da bi sc omenjena določba le nekoliko omi
lila.

Že dolgo je načrtovan tudi nov zakon o davku na nepremičnine, ki se bo moral, 
podobno kot vsa davčna zakonodaja, bolj približati določilom, ki veljajo v Ev
ropski zvezi. Sprva naj bi zakon zajel obdavčitev zemljišč in stavb, tako tistih, ki 
se uporabljajo v zasebne namene, kot tistih, ki se uporabljajo za poslovne namene.

Ob pričakovanju popravkov starih in novih davčnih zakonov, smo v zad
njem času priča tudi predlogu vladnih ukrepov za varčevanje, ki sc v večji 
meri nanašajo na uporabo proračunskih sredstev in jih morda zato v gospo
darstvu ne bo tako čutiti. Vse bolj glasna so tudi razmišljanja o uvedbi 
morebitnih novih davkov, pa tudi po doslednejšem pobiranju davkov po 
obstoječih predpisih.

Ob tem skrbi dejstvo, daje državi, vsaj navzven, prav malo mar, ali se bo 
gospodarstvo, predvsem malo, ob nenehnih dodatnih obremenitvah sploh še 
lahko obdržalo in ustvarjalo novo vrednost. Občutek v praksi je precej kla
vrn. Morda bo nov veter vendarle zavel ob imenovanju novega ministrstva in 
ministra za malo gospodarstvo in turizem?

Ponovno vam posredujemo urnik srečanj in svetovalnih ur Zgornje- 
savinjskega podjetniškega centra po občinah:

1. srečanje s podjetniki:
sreda, 29.10.1997 -  Dom obrtnikov Mozirje
sreda, 05.11.1997 -  občina Nazarje
sreda, 12.11.1997 -  občina Gornji Grad
sreda, 19.11.1997 -  občina Luče
sreda, 26.11.1997 -  občina Ljubno
Vsa prva srečanja bodo predvidoma trajala od 9. do 14. ure.
Svetovanje:
Datum Kraj 'Ura
03. 12. 1997 Gornji Grad 9-12

Nazarje 13 - 16
10.12.1997 Mozirje 9 - 1 2

17.12.1997 Luče
1 3 - 16 
9 - 1 2

Ljubno 1 3 - 16
Tudi podjetniški kotiček sc seli pod okrilj c Zgornjcsavinjskcga podjetni-

škega centra, kar pomeni, da bodo prispevki odslej šc bolj raznovrstni, iz-
pod peres večih avtorjev.

Hvala vsem, ki ste podjetniški kotiček redno prebirali in sc ga posluževali
pri praktičnih rešitvah. Ostanite zvesti bralci šc naprej!

V id a  S k o k



Denacionalizacija bivšega hotela Turist v Mozirju

Zadevo rešuje (?) Ministrstvo za kulturo
Prispevek o denacionalizaciji bivšega mozirskega hotela Turist, ki smo ga objavili v prejšnji številki, je v javnosti spod

budil kar nekaj reakcij. Med ostalimi se je s svojim pojasnilom oglasila tudi Upravna enota Mozirje. Takole navajajo.
»Zahtevek za denacionalizacijo 

'premoženja -  objekta Turist 
Mozirje so pravni nasledniki 
bivših lastnikov vložili dne
22.6.1992.

Ker je bila vloga nepopolna -  ni 
vsebovala vseh podatkov v smis
lu določb Zakona o splošnem 
upravnem postopku ter dokazil v 
smislu 62. člena ZDEN je uprav
ni organ vabil stranko na razgov
or dne 5.8.1992 in pojasnil ugo
tovljene pomanjkljivosti. Stranka 
je svoj zahtevek za denacionaliza
cijo dopolnila dne 28.8.1992 in
14.9.1992.
Pojem upravičenca po ZDEN j e 

opredeljen po dveh kriterijih. Prvi 
kriterij je prvotno lastništvo: to so 
osebe, katerih premoženje je bilo 
podržavljeno s predpisi naveden
imi v 3. členu, s predpisi, ki so 
ugotovljivi v smislu 4. člena ozi
roma na način iz 5. člena ZDEN.

Po drugem kriteriju pa je moral 
biti bivši lastnik v času 
podržavljenja njegovega 
premoženja jugoslovanski 
državljan. To dejstvo so stranke 
v postopku denacionalizacije iz
kazovale s potrdili upravnega or
gana za notranje zadeve o vpisu 
bivšega lastnika v evidenco 
državljanov.

V primeru, da bivši lastnik ni bil 
vpisan v evidenco, je upravni or
gan, ki vodi postopek denacion
alizacije, zahteval pri občinskem 
upravnem organu, pristojnem za 
notranje zadeve, izdajo ugoto
vitvene odločbe o državljanstvu 
bivših lastnikov.

Ker je iz predloženega potrdila 
organa za notranje zadeve SO 
Mozirje izhajalo, da razlaščenka 
J. K. ni bila vpisana v evidenco 
državljanov (za J. M. potrdilo tudi 
ni bilo predloženo) je upravni or
gan za denacionalizacijo dne
31.8.1992 izdal sklep o prekinitvi 
postopka do razrešitve predhod
nega vprašanja -  ugotovitve 
državljanstva bivših lastnikov. Isti 
dan je bil upravnemu organu SO 
Mozirje, pristojnem za notranje 
zadeve, vložen zahtevek za izda
jo ugotovitvene odločbe o 
državljanstvu bivših lastnikov 
objekta.

Od tega datuma pa do 
pravnomočnosti odločbe o

državljanstvu bivših lastnikov 
(odločba Oddelka za notranje za
deve UE Mozirje je postala 
pravnomočna 5.8.1995), je post
opek denacionalizacije miroval.«

In kako je upravna enota ugo
tavljala državljanstvo dena
cionalizacijskih upravičencev?

»Po prekinitvi postopka dena
cionalizacije zaradi rešitve pred
hodnega vprašanja ugotovitve 
jugoslovanskega državljanstva za 
Katarino in Martina J., je pričel z 
vodenjem tega postopka takratni 
sekretariat za notranje zadeve 
bivše Občine Mozirje, kajti za 
vsako osebo, ki ni vpisana v 
državljansko knjigo, mora pristo
jni organ izpeljati poseben ugo
tovitveni postopek. V tem postop
ku je potrebno zaradi zakonite 
presoje državljanstva uporabiti 
vse predpise o državljanstvu, ki so 
veljali v preteklosti, ter druga 
dokazna sredstva, kot so zaslišan
ja prič, naložitev stranki v postop
ku, da pridobi določene dokaze.

V konkretnem primeru je bilo 
potrebno začeti ugotavljati 
državljanstvo z Avstrijskim 
občim državljanskim zakonikom 
iz leta 1811, ki je urejal 
državljanstvo Avstro Ogrske 
monarhije, uporabiti Konvencije, 
ki sta jih na področju 
državljanstva sklenili ZDA in 
Avstro -  Ogrska, vse predvojne 
predpise Kraljevine SHS in 
Kraljevine Jugoslavije ter vse 
predpise povojne Jugoslavije.

V postopku je bilo ugotovljeno, 
da je določene listine potrebno 
pridobiti iz Hrvaške in tudi iz 
ZDA. Pridobitev teh listin je bila 
naložena upravičencu. Zoper pro
ceduralni akt v tem postopku se 
je upravičenec še pred izdajo ugo
tovitvene odločbe pritožil na 2. 
stopnjo ter nato zoper odločitev
2. stopnje sprožil tudi upravni 
spor na Vrhovno sodišče.

Postopek je do rešitve up
ravnega spora zastal, glede na 
znano preobremenjenost sodišč 
pa je to predstavljalo dve in pol 
letno obdobje.

Po rešitvi upravnega spora je 
bila odločba 2. stopnje odpravlje
na in posledično vsa zadeva vrn
jena 1. stopnji v nadaljevanje 
postopka, pri čemer je bilo

odločeno le o proceduralnih 
vprašanjih postopka, medtem ko 
se Vrhovno sodišče v samo vse
bino ni spuščalo. V času, ko je 
zadeva bila na Vrhovnem sodiš
ču, paje upravičenec zbiral doka
ze na Hrvaškem, prav tako paje 
tudi upravni organ ugotavljal 
posamezna dejstva v tem postop
ku.

Po prejemu rešitve v pri
tožbenem postopku je upravni 
organ zato v razmeroma kratkem 
času razpolagal z zadostnimi 
dokazi, ki so narekovali ugoto
vitev jugoslovanskega dr
žavljanstva za Katarino J. 
Odločba o ugotovitvi dr
žavljanstva je bila izdana 
18.7.1995, dokončna paje post
ala 5.8.1995 ter bila naknadno 
tudi potrjena v revizijskem 
postopku na Ministrstvu za 
notranje zadeve. O državljanstvu 
Martina J. ni bilo odločeno, ker 
je izhajal iz Slovenije.

Po prejemu ponovne zahteve 
upravičenca, za izdajo ugoto
vitvene odločbe tudi za Martina 
J., je bil ugotovitveni postopek 
ponovno uveden, pooblaščencu 
upravičenca pa naloženo, da pri 
hrvaških organih zahteva ugoto
vitev dejstev, pomembnih za 
odločanje o državljanstvu, ki jih 
v Sloveniji zanj ni mogoče ugo
toviti. Pooblaščenec upravičenca 
je to storil, odgovora hrvaških 
organov še ni prejel, zato je zade
va v tem delu še vedno nerešena.«

Z dnem 5.8.1995 je postal za
htevek za denacionalizacijo 
popoln in ga je lahko upravna 
enota začela vsebinsko obravna- 
vati v smislu določb ZDEN, 
toda:

»Naselje Mozirje je po odloku 
o razglasitvi naravnih ter kul
turnih in zgodovinskih spomenik
ov na območju Občine Mozirje 
(Ur. list SRS, št. 27/87) razglašen 
za naselbinski kulturni spomenik.

Ministrstvo za kulturo nas je z 
dopisom z dne 28.7.1993 obves
tilo, daje podana njihova pristo
jnost odločanja v denacionaliza
ciji tudi v primerih, ko ne
premičnina -  objekt leži v ob
močju kulturnega naselbinskega 
spomenika.

Zahtevek stranke smo zato z

dopisom z dne 6.8.1995 izvirno 
odstopili v reševanje Ministrst
vu za kulturo.«

Ali to morda koga spominja 
na zgodbo o jari kači? JA? Ka
korkoli že, dej stvo ostaj a, da j e 
problem zelo zapleten in da mu 
z očmi laika še ni videti konca. 
Vsaj prav kmalu ne. K temu 
prispeva svoj delež tudi stečaj 
podjetja Turist. Pooblaščenec 
vlagatelja zahtevka se nikakor 
ne strinja s stečajnim uprav
iteljem (glej intervju v 21. št. 
SN), ki meni, daje pravda zara
di začasne odredbe nepotrebna.

»Zakaj se je potem njegov 
predhodnik preko odvetnika 
pritožil zoper začasno odredbo? 
Prav ta dokument nam elemen
tarno ščiti objekt do končanja 
denacionalizacijskega postopka. 
Ali j e druga pravda boj za oslovo 
senco? Prav ti dve pravdi sta 
ključna elementa naše denacion
alizacije in samo tako se je tok 
dogodkov preusmeril v prijazne- 
jšo smer, ki je sicer izredno 
nenaklonjena.

Dejstvu, da nekdanji hotel Tu
rist po nekaterih ocenah pred
stavlja tretjino celotnega 
premoženja GP Turist v stečaju, 
kar naj bi bila glavna ovira za 
hitrejšo vrnitev v naravi, je nu
jno treba dodati, da je nekdanji 
lastnici, ki gaje v tridesetih letih 
kupila za nemajhen denar, do leta 
1958 predstavljal 100 odstotkov 
premoženja.

Pri privatizaciji uživa ZDEN 
absolutno prioriteto. Vlagatelju 
zahtevka pri tem ni tako 
bistveno, kdo bo formalno vrnil 
po krivici odvzeto premoženje. 
Če cenitev tako pokaže, razpo
lagamo z odškodnino za odvzeti 
sadovnjak, ki je lahko predmet 
poravnave.«

Franci K otnik



Elektro Turnšek Celje

Kabelska televizija do konca leta
Podjetje Elektro Turnšek iz Celja je na podlagi dogovora z Občino Nazarje in Telekomom maja začelo z izgradnjo kabel

sko razdelilnega sistema v Šmartnem ob Dreti in v Nazarjah. O tem, kako daleč so omenjena dela in kdaj bodo gotova, je 
spregovoril direktor podjetja, Janko Turnšek.

TURNŠEK: Takoj po sklenitvi 
pogodbe z Občino Nazarje smo 
začeli z gradnjo kabelsko razdelil
nega sistema na relaciji Pusto polje 
- Šmartno ob Dreti. Pred začetkom 
akcije smo obljubili, da ima 
možnost priključka vsako, tudi bolj 
oddaljeno gospodinjstvo in tega 
smo se tudi držali. Seveda cena 
priključka v tem primeru ni mogla 
biti enaka ceni v gosto naseljenem 
območju. Kljub temu seje nekaj teh 
oddaljenih kmetij odločilo za prik
lop na KRS in kabel smo do njih

Slovenije za prenos video in audio 
signala.

SN: Ali bo omenjeni kabelsko 
razdelilni sistem ostal zgolj na 
območju občine Nazarje?

TURNŠEK: Ponudbo smo 
posredovali tudi ostalim občinam v 
Zgornji Savinjski dolini, vendar do 
sedaj odgovora še nismo dobili. 
Ponudili smo tri programske pa
kete, kar pomeni, da bi lahko 
naročniki, ki so priključeni na stare
jše kabelske sisteme v Mozirju, na 
Rečici ob Savinji, v Gornjem

konkretno pa o tem razmišljajo tudi 
v Laškem. V vseh omenjenih obči
nah imajo v ta namen prost kanal v 
sistemu. Vse je tudi že pripravljeno 
za povezavo Rogaške Slatine. S 
Telekomom se dogovarjamo, da bi 
imeli preko njegovega sistema di
rektni vstop v Ljubljano, kar bi ola
jšalo pretok informacij.

SN: Ali je mesečna naročnina 
v vseh naštetih sistemih, s kater
imi upravljate, enotna?

TURNŠEK: Enotne naročnine 
ni, pač pa variira od sistema do sis
tema. V občini Nazarje smo šli v 
izgradnjo sistema po modelu, ki 
predvideva enako ceno v Nazarjah 
in v Šmartnem ob Dreti, oziroma 
nekoliko višjo ceno mesečne naroč
nine, 12 DEM, na račun nižje cene 
priključka. Takšen je bil dogovor z 
občino, kajti zavedali smo se, daje 
finančna obremenitev za nekoga, ki 
želi na novo imeti telefon in kabel
sko televizijo, dokaj velika. Ostal
im zgornjesavinjskim občinam, ki 
imajo sisteme že zgrajene, smo

Banka Celje

ponudili nižjo mesečno naročnino.
SN: Ali v tej fazi, ko je vk

ljučevanje naročnikov tik pred 
zdajci, še sprejemate nove pri
jave?

TURNŠEK: V času gradnje so 
nove prijave dobrodošle. Mi tudi 
sami obiskujemo gospodinjstva, ki 
so v bližini trase sistema, in jim 
ponudimo možnost priključitve. 
Dejstvo namreč je, da bo po zak
ljučku akcije cena priključka viš
ja, saj bomo imeli dodatne stroške. 
Najugodnejša varianta je torej zdaj, 
ko akcija še traja.

SN: O programih, kijih nudite 
v vašem sistemu, smo pred čas
om že pisali. Pripravljate na tem 
področju kakšne novosti?

TURNŠEK: Z zadovoljstvom 
lahko povem, da bomo v roku štir
inajstih dni v naš sistem vključili 
nov slovenski televizijski program 
Gajba TV, kije še posebej zanimiv 

' za mlajšo populacijo. V Celju vla
da zanj zelo velik interes.

Franci K o tn ik

J a n k o  T u rn š e k : “ V  r o k u  14 d n i b o m o  v  n a š  s is te m  
v k lju č il i  G a jb o  T V  (foto: F. Kotnik)

Potrdilo o vlogi - nov 
finančni instrument

tudi že napeljali. Področje Šmart
nega ob Dreti je bila prva faza ak
cije.

Druga faza poteka na območju 
Nazarij in okolice, kjer pa odziv 
oziroma zainteresiranost krajanov 
ni bila tako velika kot v Šmartnem. 
Zato smo z gradnjo nekoliko 
počakali, pridobili še nekaj individ
ualnih pogodb in nato dejansko 
začeli. V teh dneh v Nazarjah po
lagamo kable in postavljamo razde
lilne omare. Naročniki, ki so pod
pisali pogodbe, bodo priključeni na 
sistem v letošnjem letu, vključeva
li jih bomo od novembra dalje, le 
tisti bolj oddaljeni bodo priključe
ni v začetku prihodnjega leta.

SN: Signal bo po optičnem ka
blu prišel bržkone iz Celja?

TURNŠEK: V mesecu novem
bru bomo pripeljali signal po op
tičnem kablu od glavne postaje v 
Celju do Nazarij oziroma Šmart
nega ob Dreti. V Celju bomo imeli 
direktno vstopno točko v 
hrbtenično omrežje Telekoma

Gradu in v Lučah, sprejemali pet
najst ali dvajset programov, ob 
posodobitvi sistemov pa tudi pre
ko štirideset programov.

SN: Ali to pomeni, da bi lahko 
v tem primeru celotno dolino 
povezali v en kabelsko razdelilni 
sistem?

TURNŠEK: Vsekakor. Mi za 
Občino Nazarje pripravljamo 
frekvenčni prostor oziroma prost 
kanal za lokalno obveščanje. Če bi 
bilo vključenih več občin oziroma 
zgornjesavinjska regija, bi lahko 
imeli svoj informativni program.

SN: Podjetje Elektro Turnšek 
že nekaj časa upravlja z nekat
erimi kabelskimi sistemi na ob
močju Celja in okolice. Kakšne 
so vaše dosedanje izkušnje?

TURNŠEK: V Ceiju ima celjs
ka televizija informativni program, 
s katerim obvešča prebivalce o 
dnevnih dogodkih. Iz Celja imamo 
povezavo v Laško, Štore, Šentjur in 
Vojnik. Kot kaže bo občinski pro
gram najprej zaživel v Vojniku,

Banka Celje jeza zbiranje dodatnih kratkoročnih sredstev 
pravnih oseb pripravila nov instrument - potrdilo o vlogi 
(certifikate of deposit). Potrdila o vlogi so izdana kot kratko
ročni, imenski, neserijski vrednostni papir, katerega je 
možno prenesti na drugo osebo na osnovi indosamenta.

Ravno prenosljivost, ki omogoča 
tržnost in s tem likvidnost de
poniranih sredstev, je tista lastnost 
novega instrumenta, ki ga loči od 
klasičnega vezanega depozita.

Skupna nominalna vrednost 
izdanih potrdil prve emisije znaša
1.000.000.000 tolarjev, od tega je 
polovica emisije nominirane v 
tolarjih, polovica pa v nemških 
markah, vplačljivein izplačljive po 
srednjem tečaju Banke Slovenije 
za DEM na dan-vpisa oziroma za
padlosti. Nominalni znesek potrdi
la o vlogi ni vnaprej določen, min
imalni znesek vpisa za tolarska 
potrdila jc deset milijonov tolarjev 
in sto tisoč DEM za potrdila no
minirana v DEM.

Ročnost in obrestna mera za 
potrdila o vlogi, izdana v tolarjih, 
in potrdila o vlogi, vezana na

DEM:
- od 31 do 90 dni: T+3,8%,
- od 91 do 180 dni: T oz. 

D+4,2%,
- od 181 dni do 1 leta: T oz. 

D+4,8%.
Obresti se obračunajo in izplača

jo skupaj z glavnico na dan dospel
osti posameznega potrdila o vlogi. 
Višina obrestne mere in način 
obračuna sta za izdana potrdila fik
sna.

Imetniku potrdilo omogoča tudi 
poravnavo zapadlih obveznosti do 
banke, daje možnost pridobitve 
lombardnega posojila banke, upo
rablja se kot instrument zavarovan- 
ja kratkoročnih posojil banke, 
možno pa ga je tudi prenesti na dru
go osebo.

Franci K o tn ik



Državni zbor RS

Zamernik se bori za cesto in mejni prehod
Kljub temu, da se leto 1997 že izteka, Slovenija še vedno nima državnega proračuna, kar je za evropske razmere brez 

dvoma svojevrsten paradoks. V državnem zboru so se pri zadnji obravnavi predloga proračuna krepko kresala mnenja o 
različnih postavkah in ob tej priložnosti se je poslanec SDS Mirko Zamernik odločno zavzel za povečanje (sicer minimal
nih) sredstev za cesto Ljubno-Luče in mejni prehod Pavličevo sedlo.

Zakaj trdim, daje  to šolski primer 
nesposobnosti vlade. Ena od poslank 
je  ob razbuijenju ob uri LDS-ove 
resnice pred nedavnim za to govor
nico izjavila nekako takole: “Ta vla
da je  še za go lju fan je  prem alo 
sposobna, kaj šele za vodenje  
države.” Ob primeru, ki ga navajam, 
bi dodal še to. Ne samo za goljufan-' 
je  in vodenje države, očitno ni 
sposobna narediti niti ene ceste, za 
katero se vsi strinjamo, da je  potreb
na izgradnje. D aje med regionalka- 
mi v državi najbolj potrebna obnove.

S tem se je  strinjal tako prejšnji 
minister za promet in zveze, s tem 
se je  strinjal prejšnji in seveda, ker 
je  ista oseba, tudi sedanji predsed
nik vlade. S tem, konec koncev se 
strinja tudi predsednik odbora za 
infrastrukturo. Ali drži? In seveda, 
s tem se je  strinjal tudi bivši preds
ednik odbora za infrastrukturo, ki 
je sedaj državni sekretar za ceste. 
Pa vendarle?

Ob dokaj pom poznem  odprtju  
mejnega prehoda Pavličevo sedlo 
10. aprila 1997, vendar o tem nekaj 
besed kasneje, sem imel priložnost 
prvič v svojem življenju govoriti s 
predsednikom vlade. Video pos
netek tega pogovora smo kar neka
jkrat predvajali na interni televiziji 
in sedaj ga skrbno hranimo na čast
nem m estu ob posnetku obljube 
predsednika države ob poplavah 
leta 1990. Kako že pravijo, čez se
dem let vse prav pride. Točno no

vembra bo sedem let od te obljube, 
in tudi če bodo sami Krjavlji pro
tikandidati sedanjemu predsedniku, 
bo najbrž v našem  koncu težko 
zmagal, ampak pustimo to.

Torej, predsednik vlade mi je  
takrat zagotovil, da se bo zadeva v 
letošnjem  letu naredila. Na moj 
pomislek, ker mi je  bilo že seveda 
takrat v aprilu jasno, da proračuna 
kmalu ne bo, da bo pa seveda tako 
pozno, mi pa niti v sanjali ni prišlo 
na pamet, m ije vseeno z vso gotov
ostjo zatrdil, da se bo zadeva nare
dila; kljub mojemu eksplicitnemu 
pomisleku, kaj je  s poznim spreje
manjem proračuna, mi je  z gotov
ostjo zatrdil, da to pri tem ne igra 
nobene vloge in da bodo zadevo 
porinili naprej. Zadeva pa vseeno 
letos ni bila porinjena naprej, am
pak je  v predlogu proračuna prak
tično izpodrinjena. Toliko o pred
sedniku vlade.”

V nadaljevanju nastopa je  Mirko 
Zamernik prebral magnetogram 3. 
redne seje Odbora za infrastrukturo
25.2.1997, kjer je  minister Bergau
er, brez da bi ga kdorkoli karkoli 
vprašal s tem v zvezi, v svojem 
predstavitvenem nastopu izjavil, da 
se Pavličevo sedlo že toliko časa 
obljublja, da bi gabilo treba ali dati 
z dnevnega reda ali pa pristopiti k 
realizaciji. “ Mislim, da se moramo 
takšnih zadev lotiti in jih tudi ure
jati, predvsem ker so to tudi naši 
zamejci, naša manjšina to tudi čuti

in vidi, da se to ne bi izvajalo,” je 
takrat dejal Bergauer.

Nato je  Zam ernik nadaljeval: 
“Seveda sem ga glede na ta nastop 
nekje pred parlamentarnimi počit
nicami vprašal, kaj je  z zadevo. In 
ko sem ga vprašal, m ije  zagotovil 
podobno kot predsednik vlade: “Ja, 
to gre letos naprej, smo že D r
novšku obljubili in bomo to tudi 
naredili.” Torej, ne samo da minis
ter ne drži svoje obljube, tudi očit
no, da koalicijski ministri ne uboga
jo  predsednika vlade.

Zato mislim, da bi bilo dobro, če 
bi svojemu ministru katero rekel 
tudi gospod podpredsednik vlade. 
On je  sicer edini od predstavnikov 
visoke politike, ki nam neposredno 
te ceste res še ni obljubil. Škoda, da 
ga ni tu. So ga pa seveda polna usta 
izjav, kako je  treba ohraniti sloven
sko podeželje, da se ljudje ne bodo 
tam  o d se ljev a li, v en d ar vam  
pravim, s tako cesto, s takim pred
logom proračuna ga zagotovo ne 
pomagate ohranjati. Kvečjemu nas
protno. In če upate vzeti nase to 
hipoteko, izvolite.

Da ne omenjam izjave gospoda 
državnega sekretarja - sedanjega, 
bivšega predsednika odbora za in
frastrukturo, ki mi je tudi na enako 
vprašanje dejal takole. Ponovno 
citiram, pa se opravičujem obenem, 
ampak to so njegove besede. “Ni 
vredno izgubljati besed. Za to ces
to je  denarja kot dreka.” Škoda tudi,

ker njega ni tu. Verjetno bi se spom
nil tistega svojega nastopa. “Še bolj 
bom vpil, tudi v mizo bom udarjal!” 

Očitno, da bo tu tudi treba udariti 
v mizo. Ob vsem tem seveda ni 
zanemarljivo tudi to, da se z izgrad
njo te ceste strinja tudi opozicija. 
Torej imamo 100-odstotno podpo
ro, pa če že ne 100-odstotno pa vsaj 
dvo-tretjinsko, da se cesta zgradi. 
Kljub temu pa se to ne zgodi.”

Ob koncu svojega nastopa je  
Mirko Zamernik povedal: “V im
enu naših  občanov, ki se pač 
obračajo name, moram povedati še 
to, kar sem obljubil že na začetku. 
Mejni prehod Pavličevo sedlo je bil 
letos ob srečanju, ob tistem datumu, 
ki sem ga prej omenil, v aprilu, 
uradno odprt. Do uradnega odprtja 
je  bil to dokaj nepoznan prehod, 
kjer je veljal, sploh če si se poznal 
z lastniki zemljišč, predvsem na 
avstrijski strani meje, dokaj svo
boden prehod meje. Tako smo se 
lahko domačini v Železno Kaplo 
vozili z avtom. Po odprtju pa je 
možno oditi v Avstrijo samo peš. 
Sedaj domačini pravijo tako: “Bog 
ne daj, da bi Drnovšek še enkrat 
prišel na Pavličevo sedlo. Koje bil 
gor prvič, se nismo smeli voziti čez, 
če pa pride še enkrat, ne bomo smeli 
čez niti peš.” Kot sem že dejal na 
začetku, je to šolski primer, kako se 
z ljudmi ne dela. Danes smo bili na 
vrsti mi. Kdo bo pa jutri?”

Franci K otnik



Moja dežela - lepa, urejena in čista

Med najlepšimi tudi 
Gornji Grad in Šmihel

Turistična zveza Slovenije je pod pokroviteljstvom Minis
trstva za okolje in prostor in Ministrstva za gospodarske 
dejavnosti ter s pomočjo sponzorjev tudi letos izvedla akci
jo “Moja dežela - lepa, urejena in čista”. Ocenjevalna komis
ija TZS je od aprila do sredine oktobra po predhodni sele
kciji na krajevni, občinski in regijski ravni dvakrat pregleda
la 104 kraje.

K om isija  je  o cen jev a la  štiri 
glavne elemente kraja: Splošna ure
jenost kraja in okolice, prometna 
urejenost, urejenost javnih objektov 
- lokalov in okolice, urejenost kra
jevne infrastrukture. Pri šolah so 
ocen jev a li sp lošno  u re jen o st 
stavbe, športnih igrišč in zunanjih 
površin.

Pri pregledu končnih rezultatov 
ugotovimo, da sta se med naj lepše 
slovenske kraje uvrstila tudi Gorn
ji Grad in Šmihel nad Mozirjem. 
Iskrene čestitke in zahvala vsem, ki 
so kakor koli pripomogli, daje temu 
tako!

Večja mesta: 1. Maribor, 2. Ve
lenje, 3. Novo Mesto.

Srednja in manjša mesta: 1. 
Grosuplje, 2. Vrhnika, 3. Hrastnik.

Izrazito turistični kraji: 1.

P o rto ro ž , 2. P o d če trtek , 3. 
Moravske Toplice in Radenci.

Turistični kraji: 1. P tu j, 2. 
Šmarješke toplice, 3. Kobarid. 

Kraji s prehodnim turizmom:
1. Slovenske Konjice, 2. Slovenj 
Gradec, 3. Murska Sobota.

Izletniški kraji: 1. Cerklje, 2. 
Kamnik, 3. Gornji Grad.

Hribovski kraji: 1. Šentanel, 2. 
Rakitna, 3. Šmihel nad Mozirjem.

Drugi kraji: 1. Sora, 2. Medana,
3. Mlinše.

Osnovne šole: 1. OŠ Gederovci,
2. OŠ Mozirje, 3. OŠ Brusnice 

Svečana podelitev priznanj bo
meseca novembra v Mariboru, k 
navedenemu pa je  potrebno dodati 
še to, da je  v operativni izvedbi 
akcije sodelovala tudi U pravna 
enota Mozirje. K F

mmmh
M  Č E M I

Marija Križnik s.p. 
Na trgu 28, Mozirje 
Tel. 041/695-061

N U D I M O  V A M :  ®  I f
al£ -  o tro šk i kom binezor

psa < % >
V '

P  0 4 1 / 6 9 5 - 0 6 1

r< V  ^
v

O d k u p u j e m o  h l o d o v i n o

i g l a v c e v  II .  i n  I I I .  v r s t e  i n  

h l o d o v i n o  h r a s t a  v s e  

k v a l i t e t e .

I n f o r m a c i j e  n a  

t e l . :  0 6 3 / 8 9 3 - 8 3 1 .

Zbor krajanov v Solčavi

Še enkrat enotno za 
lastno občino

Tretjo oktobrsko nedeljo so se Solčavani, kot jim je naložil 
državni zbor, zbrali na zboru krajanov, da bi znova potrdili 
že znano odločitev o lastni občini. Krajane, ki so dodobra 
napolnili dvorano zadružnega doma, je pozdravil predsed
nik sveta KS Vojko Klemenšek.

Lučki župan M irko Zam ernik j e 
Solčavanom  razložil postopek, ki 
ga je  v zvezi z ustanovitvijo novih 
občin določil parlam ent, in pou
daril, da im a prav ta organ končno 
pristojnost odločanja za ali proti. 
Lahko bi se torej znova zgodilo, 
da  bi d rž a v n i z b o r  ig n o r ira l  
odločitev prebivalcev, kot je  to v 
prim eru Solčave storil pred trem i 
leti, vendar so m enda zagotovila 
takšna, da se to ne bo več zgodi
lo. Zam ernik je  poudaril, da im a 
g led e  S o lčav e  č is to  v e s t, ka r 
dokazujejo številni projekti, ki so 
b ili re a liz iran i n e  n jen em  o b 
m očju, ne glede na  to, da krajev
na skupnost n im a  svo jih  p red 
stavnikov v  lučkem  občinskem  
svetu.

D odatno obrazložitev  fo rm al
nega postopka odločanja o novi 
občini je  podal še tajnik KS Jan
ez Č erček, ki je  ob tem  izrazil 
p repričan je , da občina Solčava 
ima svojo perspektivo, še posebej 
zaradi svojih  naravn ih  lepo t in 
m o ž n o s ti  so d e lo v a n ja  p re k o  
državne meje.

V razpravi so krajani izražali 
n e jevo ljo , da se m orajo  zn ova  
sestajati in glasovati o nečem , o 
čem er so se pred časom  že jasno  
iz re k li ,  h k ra ti  p a  so ž u p a n u  
Občine L uče zastavljali konkret
na vprašanja o dosedanjem  delu. 
M ed drugim  so m u očitali, d a je

na otvoritev m uzeja o Potočki zi- 
jalk i, k jer je  bil gost predsednik 
d rž a v e  M ila n  K u č an , p o s la l 
ljubensko županjo Anko Rakun. 
Z am ern ik  je  po jasn il, da je  bil 
tega dne zadržan in da se mu je  
zdelo prim erno, da predsednika 
države pozdravi nekdo njegove
ga ranga. N a glasno negodovanje 
Solčavanov, da bi K učana lahko 
pozdravil tudi predsednik domače 
k ra je v n e  sk u p n o s ti ,  se je  
Zam ernik glede omenjene zadeve 
opravičil, čeprav to seveda niče
sar ne spreminja.

N a  vp rašan je , kako bo o od 
cep itv i So lčave  g lasoval lučki 
občinski svet, n jegov predsednik 
A lojz Selišnik ni m ogel vnaprej 
odgovoriti, je  pa Janez Čerček k 
tem u dodal, d a je  om enjeni organ
3. oktobra že posredoval predsed
niku državnega zbora predlog, da 
se Solčava izloči iz občine Luče. 
“N a  p o d ro č ju  lo k aln e  sam o u 
p rav e  sva delovala  z županom  
Luč skupaj in nikoli ni bil proti 
osam osvojitvi Solčave,” je  zatrdil 
Čerček.

Z a  sa m o sto jn o  o b čino  je  na 
zboru krajanov glasovalo vseh 90 
prisotnih, ki so ustno zagotavlja
li, da enako m islijo tudi njihovi 
družinski člani, ki so to nedeljsko 
dopoldne ostali doma.

Franci K o tn ik

D r u š t v o  d i a b e t i k o v
Z g o r n j e  S a v i n j s k e  d o l i n e

VABI

d n e  1 3 .1 1 .1 9 9 7  o b  1 7 . uri
v delavski dom Nazarje na predavanje o spre
membah na očeh pri diabetikih. Predaval bo 
doc. dr. Davorin Sevšek. Vljudno vabljeni!

Izvršni odbor
Pokrovitelji kluba so:
Občina Mozirje, Nazarje, Gornji Grad, Ljubno in Luče 
ter MGA Nazarje



Občinski svet Mozirje

Brez kandidata na volitvah 
v državni svet

V torek, 21. oktobra so se na 22. redni seji zbrali svetniki 
občine Mozirje. Obravnavali so vrsto pomembnih zadev, ki 
so se nakopičile v času od zadnje seje.

V  prvih točkah so svetniki brez 
posebnih pripom b sprejeli statute 
Osnovne šole M ozirje, Krajevne 
skupnosti M ozirje in Zavoda za 
kulturo M ozirje. Več časa so po
rabili za  izvolitev e lektorjev  za 
volitve v volilno telo  6. volilne 
e n o te  za  iz v o li te v  č la n a  
Državnega sveta in določitev kan
didata za člana Državnega sveta.

N a občinski svet sta bili prijav
ljeni dve kandidaturi za elektor
je , kandidirala sta M aksim iljan  
L ipnik in Andrej Presečnik. Obe 
dve so svetniki s tajnim  glasovan
jem  sprejeli. Z a kandidata za čla
n a  D rž a v n e g a  s v e ta  ni b ilo  
vloženih kandidatur, zato so se 
sv e tn ik i o d lo č ili, d a  m o zirsk a  
občina tega kandidata ne bo pred
lagala. Veliko pom islekov pa so 
izrekli tudi ob nam eri župan je  
občine Ljubno, Anke Rakun, da 
k an d id ira  za  č lan a  D ržav n eg a  
sve ta  ko t p re d s tav n ica  občine  
Ljubno. Predsednik sveta Anton 
Jezernik je  m enil, da m orajo biti 
državni svetniki strokovni ljudje, 
polni izkušenj, nekakšn i centri 
znanja.

V nadaljevanju seje so svetniki 
sprejeli opredelitev občine M ozir
je  do izločitve naselja Prihova iz 
občine M ozirje in priključitve k 
občini N azarje. Z bor vaščanov 
zaselka  P rihova, ki je  bil sredi 
oktobra, je  dokazal večinsko vol
jo  ljudi, da želijo ostati v občini 
M ozirje. Iniciativa nekaterih sa
m ooklican ih  posam eznikov , ki 
že lijo  d ru g ače , se j e  na zboru  
p o k a z a la  k o t  n e u te m e lje n a .  
Občinski svet občine M ozirje je  
zato  g laso v al za po sred o v an je  
negativnega m nenja o tej zadevi 
v Državni zbor, ki bo s tem  m nen
jem  lažje nadaljeval postopek in 
ga tudi zaključil.

V  zadnjih letih je  vladala poli
tika um etnega zadrževanja cen. 
To se je  odzražalo  posebno  pri 
komunalnih storitvah. N izke cene 
so dejanskim  stroškom  v občinah 
prilagodili tako, da so večali razne 
takse. Sedaj je  prišla z  države ure
dba, da takse združijo v ceno in 
jo  na tak način legalizirajo. Cene

kom unalnih storitev se seveda s 
tem  ne bodo povečale. Razm erje 
med najvišjimi in najnižjimi cena
mi, k i je  sedaj 6:1, se bo s to ure
dbo zmanjšalo na 3:1.

V nadaljevanju seje so obravna
vali predloge Odbora za gospo
darske javne službe in kom unal
no infrastrukturo o prodaji zem 
ljiš č .  S lo  j e  za  6 p ro še n j 
posam eznih krajanov, ki bi želeli 
odkupiti določeno zemljo. Svet
niki so vsako prošnjo obravnava
li posam ezno in sklenili, da m or
ata pred prodajo svoje soglasje 
dati tudi krajevni skupnosti, na 
katerih ozem lju se ta zem lja na
haja.

Svetniki so se nato znova srečali 
s p ro b le m a tik o  o b s to ja  k ra 
jevnega urada na Rečici ob Sav
inji. U pravna enota želi ta urad 
ukiniti, saj je  bilo statistično ugo
tovljeno, da Rečičani kljub temu, 
da imajo enkrat tedensko na Reči
ci m atičarko, zadev ne urejujejo 
pri njej, ampak prihajajo v Mozir
je . P redsednik  KS R ečica  Jože 
K ram er je  svetnikom  predlagal, 
da bi delo m atičarja opravljala kar 
tajnica KS, ki bi poleg tega lažje 
urejala tudi zadeve KS. Svetniki 
so se s tem strinjali in izobliko
vali stališče, ki ga bodo posre
dovali Upravni enoti M ozirje. Ta 
pa bo m orala dati zadnjo besedo.

Ob koncu seje so bili svetniki s 
stran i Iva G lušiča obveščen i o 
postopkih glede gradnje večna
m enske športne dvorane. Govora 
je  bilo tudi o pritožbi na izbiro 
izvajalca za gradnjo devetletke na 
Rečici. N a izredni seji, ki je  bila
2. oktobra 1997, so za izvajalca 
izbrali podjetje  C im perm an iz 
M ozirja, podjetje Vegrad iz Ve
len ja  pa  se je  na to p rito ž ilo . 
Predsednik sveta A nton Jezernik 
je  dejal, da ta pritožba ne bo po
d a ljša la  postopkov , ki so že v 
teku, in da se nadejajo rešiti ta 
problem  brez večjih težav. V ko
lik o r pa bo V egrad v z tra ja l in 
m orda zahteval celo razveljavitev 
razpisa, zna biti ob tej zadevi še 
zelo vroče.

Prišla je  tudi pobuda, da bi m or

ala Glasbena šola N azarje glede 
na to, da predstavlja delež m ozir
skih otrok v njej okoli 60 odstotk
ov, več  p rired itev  p rip rav iti v

M ozirju ali na Rečici. Svetniki so 
se s to pobudo strinjali in jo  bodo 
posredovali Glasbeni šoli.

B e n ja m in  K anjir

Nazarje

Nazarčaniza 
priključitev Prihove

Skladno z navodili državnega zbora so se glede predloga 
za odcepitev naselja Prihova iz občine Mozirje in priključitev 
k občini Nazarje na zboru občanov sestali tudi Nazarčani. 
Zbor, na katerega sta bila poleg ostalih vabljena tudi mozir
ski župan Jakob Presečnik in tajnik KS Rečica Jože Kram
er, je bil v sredo, 22. oktobra.
Po k ro n o lo šk e m  p re g le d u  
dogajanja v zvezi z nam eravano 
odcep itv ijo  Prihove od rečiške 
k ra je v n e  sk u p n o s ti  o z iro m a  
m o z irsk e  o b č in e  je  s te k la  
ra z p ra v a , v k a te r i  so  k ra ja n i 
N azarij p o u d arja li ž iv ljen jsk o  
p o v e z a n o s t  P r ih o v č a n o v  z 
in s titu c ija m i in d ru štv i v tem  
kraju.
N azarsk i župan Ivan P urn a t je  
izrekel nekaj kritičnih pripom b 
nad politično strukturo, k i je  leta 
1994 ignorirala na referendum u 
izglasovano priključitev Prihove 
k občini Nazarje, in menil, da prav 
z a ra d i n e re še n e g a  p ro b le m a  
Prihove  odnosi m ed občinam a 
n iso  n a jb o ljš i .  “ M i si p r iz a 
devam o zgolj za to, da pride do 
referendum a, na katerem  bi imeli 
P r ih o v č a n i  m o ž n o s t d e m o 
kratične odločitve, ali so za ali pa 
so  p ro ti  o d c e p itv i.  V sak o  
referendumsko odločitev, tako ali 
drugačno, bi m orale potem  obe 
o b č in i s p o š to v a t i ,” j e  m en il 
Purnat.
Pripom be udeležencev zbora so 
letele tudi proti občini M ozirje, ki 
da se ne drži dogovora, da ne bo 
ov irala  p riprav  na referendum . 
Predsednik PGD N azarje Rom an 
K rajner je  om enil težave, ki jih  
im a jo  n a z a rsk i  g a s i lc i  p ri 
p r iz a d e v a n jih  za  v k l ju č i te v

območja Dobrovelj v svoj gasilski 
okoliš. M ozirski gasilci se o tem 
n o če jo  p o g o v a rja ti, čep rav  je  
situacija  v prim eru intervencije 
jasna: Nazarčani so oddaljeni le 
nekaj sto m etrov, M ozirjani pa 
štiri kilometre.
T ik pred glasovanjem  se je  zboru 
o b čanov  p rid ru ž il ed in i p red 
s ta v n ik  O b č in e  M o z ir je , 
predsednik občinskega sveta dr. 
A n to n  Je z e rn ik . P o z v a l je  k 
strpnosti pri pogovorih in menil, 
da m ora b iti postopek izpeljan 
demokratično.
Za odcepitev naselja Prihova iz 
občine M ozirje in priključitev k 
občini N azarje je  glasovalo vseh 
25 udeležencev zbora, ki so imeli 
pravico glasovanja.
V nadaljevan ju  zbora je  stekla 
ra z p ra v a  o p e reč ih  k ra jev n ih  
p ro b lem ih . P o leg  p ro m etn eg a  
režim a v centru N azarij je  bilo 
z n o v a  o s tro  izp o s ta v lje n o  
onesnaževanja zraka z dimom in 
prahom iz Glinovega kompleksa. 
Poudarjeno je  bilo, da nihče ne želi 
nikomur zapreti tovarne ali odvzeti 
d e lo v n e g a  m es ta , am p ak  je  
p o tre b n o  v ire  o n e sn a že v an ja  
sanirati, saj gre za zdravje ljudi. Ko 
bo neodvisna institucija opravila 
meritve onesnaženosti zraka, bodo 
sledile nadaljnje poteze.

Franci K otnik

POPRAVEK INFORMACIJE
V 21. številki smo na strani 10 v prispevku z naslovom “ Minister 
G antar zadovoljen” poročali o zadnjih pridobitvah v Lučah ob Sav
inji. V prispevku so bile tudi tri neljube napake, za katere se opraviču
jemo in jih tokrat popravljamo.
Na predstavitvi so sodelovali predstavniki izvajalskega podjetja PUH 
iz Ljubljane z mag. Alešem Horvatom na čelu.
V minulih tednih so delavci ljubljanskega podjetja SCT na območju 
občine Luče asfaltirali blizu deset kilometrov cest.

U redništvo



Luče ob Savinji

Lučani spoštujejo željo 
Solčavanov

Lučani so na zadnji redni seji občinskega sveta poleg 
ostalih točk obravnavali in podali mnenje na zahtevo 
Solčave, ki hoče, kot je znano, ustanoviti svojo občino.

Zgodba o tem vprašanju je  stara 
toliko kot nove občine, v Solčavi 
se vseskozi potegujejo za  svojo 
občino, resnica je  tudi ta, da jim  
Lučani nikoli v tej nam eri niso 
n a sp ro to v a li. P ro b lem  bo  ko t 
kaže rešljiv v državnem zboru, ki 
se bo pred novimi lokalnimi volit
vami prihodnje leto m oral opre
deliti o ustanovitvi novih občin. 
V Solčavi so v skladu s sklepom  
državnega zbora sklicali zbor kra-

Ljubno ob Savinji

janov, kjer so vsi prisotni, zbra
lo se jih  je  88, še enkrat stoodstot
no glasovali za  bodočo občino 
Solčava. D an za Solčavani so 
p o z itiv n o  m n en je  p rim ak n ili 
lučki svetniki. K ot rečeno, bodo 
končno odločitev o novih obči
nah, če bo potrebno tudi z ref
erendum om , odločili izvoljeni 
predstavniki naroda v državnem  
zboru.

S a vin jča n

Stanovanje, pogoj za 
prihod zdravnika

Ljubenski občinski svetniki so se minulu četrtek sestali na 
30. redni seji. Po uvodnih točkah je bil na tajnih volitvah na 
mesto elektorja izvoljen svetnik Primož Budna, na predlog 
komisije za volitve in imenovanja pa so svetniki potrdili 
kandidaturo županje Anke Rakun za državno svetnico.

V nadaljevanju so obravnavali 
o sn u te k  o d lo k a  o o b č in s k ih  
priznanjih, nekaj besed so nam e
nili do lžn ikom  za grobarino  in 
v o d a rin o  še za  lan sk o  leto . 
V sekakor pa ostaja za L jubence 
še naprej pog lav itn i p rob lem  
vprašanje zdravnika. N a objavljen 
razpis v dnevniku D elo se je  
prijavil zdravnik iz Velenja in bil 
tudi sprejet, vendar p a je  njegov 
prihod na L jubno vezan na reše
no stanovanjsko vprašanje. R es

nica je  v tem, da mu ga občina ne 
m o re  p o n u d i ti ,  p o ln a  a n g a 
žiranost občinske uprave in svet
nikov pa bo kot kaže prem ostila 
tudi to težavo. V stanovanjskem  
bloku ob občinski zgradbi bodo 
zgradili m ansardno stanovanje, 
ki bo predvidom a vseljivo v za
četku prihodnjega leta, kar naj bi 
L jubencem  zagotovilo  stalnega 
zdravnika.

S a vin jča n

A .
Zadruga m ozirje
Mercator - Zgomjesavlnjska kmetijska 

zadruga Mozirje z.o.o.

S P O Š T O V A N I !
V Z a d ru g i M o z ir je  se tru d i
mo č im bo lj ug od iti potrebam  
naših cen jen ih  kupcev. Zato 
smo se o d lo č ili ponud iti

u p o k o j e n c e m
cenejši nakup živil in blaga za dnevne potrebe vsakega gospodinjstva. 
V  vseh  na š ih  trg o v in a h  z  ž iv ili la h k o  za d n ji d e lo v n i dan  in prva  
dva  d e lo vn a  dn e va  v  m e s e c u  p r i n a ku p ih  p re k o  4.000,00 S IT  

k o r is t i te  4% P O D U S t. Za uveljavitev te ugodnosti potrebujete 
samo odrezek od pokojnine ali upokojensko izkaznico. Plačilo lahko 
opravite z gotovino, s čekom ali p lačilno kartico Zadruge Mozirje. 
P rodaja lc i v zadružni trgovin i vam bodo kup ljeno na Vašo željo 
dostavili tud i na dom.

P riča ku je m o  Vaš cen jen i o b is k  in Vas 
lepo pozdrav ljam o!

Extempore danes

Slika je kot knjiga
V okviru 3. Extempora Savinjski gaj Mozirje, ki ga je or

ganiziralo Kulturno društvo Jurij Mozirje v sodelovanju z 
Zavodom za kulturo Mozirje, je bila v mozirski galeriji v 
soboto, 4. oktobra okrogla miza na temo Extempore danes. 
Pogovor s slikarji - udeleženci Extempora je vodil Jože 
Hudeček.

Razprava je  potekala o dejstvu 
samem, o extemporu, ki je  bil v dveh 
dneh, kolikor je  srečanje slikarjev 
trajalo, tema marsikaterega pogov
ora. Vprašanje, ki ga je  Hudeček 
postavil organizatorjem in je  iskalo 
odgovor skozi vso razpravo se je 
glasilo: Čemu in zakaj Extempore 
v Mozirju? Likovni pedagog, slikar 
in predsednik kulturnega društva 
Jurij M o zirje , ki je  tud i sam 
sodeloval s svojim delom na Extem
poru, Jure Repenšek, je  poudaril 
željo, da bi se slikarji srečevali tudi 
v Mozirju. Kljub temu, daje extem- 
porov po Sloveniji cela kopica, je  
prav, da svoje m esto v likovnih 
krogih dobi in dokaže tudi mozir
ski. Seveda p a je  potrebno za ust
varjanje razpoznavne identitete, ki 
bi ločila Extempore Savinjski gaj od 
ostalih, vložiti veliko truda in napo
rov posameznikov. Na tem področju 
lahko ve liko  p rid o b i tudi kraj 
Mozirje. Občutki umetnikov, ki so 
ob tej priložnosti obiskali Mozirje 
in v njem ustvarjali, bodo ostali v 
njih dalj časa. Ko se bodo omeđili 
in dobili jasnejše obrise, bodo lahko 
preko njih nastala dela, ki bodo na 
svojstven način oslikavala vse vide
no v času Extempora. Konec kon
cev lahko ob še večjem zalaganju 
večjega števila ljudi postane Mozir
je  tudi nekakšno likovno središče 
tudi v širšem , morda nekoč nacion
alnem prostoru.

Extempori rastejo v zadnjih de
setletjih kot gobe po dežju. Njihov 
značaj je  tudi izobra-ževalnega 
pomena, saj se slikarji med sabo 
pogovarjajo, izmenjujejo različne 
poglede na tehnike in barve. Slikarji 
so samotaiji. Večino svojega časa se 
pogovarjajo s svojimi slikami, ki 
nastajajo v njihovih rokah, govori
jo  pa predvsem o njih samih, o tem, 
kaj čutijo , kaj m islijo , izražajo 
razpoloženje nekega trenutka in

določeno idejo, zraslo v osamljeni 
glavi.

Eden izmed slikarjev je  izrazil 
misel, da je  slika kakor knjiga. Kn
jige in njene vsebine ne moreš ra
zumeti, dokler je  ne prebereš. Prav 
tako je  s sliko. Sodba človeka, ki 
opazuje neko sliko in izrazi svoje 
mnenje o tem, ali mu je  všeč ali ne, 
m ora  b iti p re teh tan a . H itra  
odločitev: To mi pa ni všeč, je  lahko 
odraz tistega trenutka, težko pa re
alnega stanja, ki zahteva za temeljito 
presojo več časa. Poseben problem 
okoli tega imajo predvsem slikarji, 
ki se ukvarjajo z abstraktnim, torej 
nefigurativnim slikarstvom. Likov
na izobrazba ljudi je  iz dneva v dan 
večja. K ljub  tem u bo potrebno 
slikarjem porabiti še velike količine 
barve, da jih  bodo ljudje vzeli za 
svoje.

Na okrogli mizi je sodeloval tudi 
dr. Jože Muhovič, profesor na liko
vni akademiji v Ljubljani. Poudaril 
je  p o treb o  po likovnem  
izobraževanju ljudi, ki bo postalo 
minimalen standard za popotnico v 
tretje tisočletje. Slikovnost igra v 
življenju človeka vse večjo vlogo. 
V se manj je  verbalnega kom u
niciranja med ljudmi, saj se vse več 
stvari vrti kar okoli ikon na računal
niškem  ekranu. Tu lahko nastopi 
likovna vzgoja, ki bo morala pre
magati tiste, ki vse bolj politizirajo 
šolski sistem  in jo  iz njega celo 
izrivajo.

Razprava okrogle mize je  prisot
nim  slik arjem  in p o slu ša lcem  
odgovorila na m noga vprašanja. 
Predvsem tistim, ki morda še danes 
dvomijo v smiselnost organizacije 
tega srečanja, ki bo, ob izredno poz
itivni kritiki, ki jo je  doživelo, ob
stajalo še mnoga leta in privabilo v 
Mozirje še mnoge slikarje in slikar
ske navdušence.

B e n ja m in  K a n jir

/ č t e 3 n . i č J i e
Občudujem  ljubezen -o sv o b a jad o m išlijsk esp o n e  čustvenosti 

in izničuje im unski sistem  razsodne sam okontrole. Je diktator, ki 
se napaja iz naravnega nasprotnika - sovražnika.

S a vin jča n



ORGANIZACIJE , LJU D JE  IN  DOGODKI

PGD Nazarje

Reševalci (še) brez denarja
Daleč je že leto 1993, ko je bila v Nazarjah s pomočjo takratne občinske gasil

ske zveze in takratnega občinskega izvršnega sveta ustanovljena in opremljena 
tehnično-reševalna enota za posredovanje v prometnih nesrečah. Naravnost 
neverjetno pa se zdi, da njen status in financiranje še vedno nista urejena.

Umrlje 
Feliks Žmavc
Bočna te dni žaluje za svojim sokra- 

janom, vsem dobro znanim krojaškim 
mojstrom, kulturnim delavcem in gasil
cem, Feliksom.

Se ni dolgo tega, ko sem z njim premle
val razne zgodbe iz njegovega rojstnega 
kraja, veliko jih je vedel. Vedno znova je 
povedal kaj zanimivega, kar je veljalo za
pisati in objaviti.

Spominjam se ga kot prijaznega, bis
trega in dobrega človeka. Nikdar ni bil 
nejevoljen, ko so ga ljudje obiskovali.

Feliks Žmavc izhaja iz ugledne kmečke 
družine, ki je  gospodarila na velikem 
posestvu. Bilo j  e kar 11 otrok, od tega 10 
fantov in eno dekle. Očeta so kmalu izgu
bili. Mati je z veliko odrekanja vzgojila 
vse svoje otroke v marljive, narodno 
zavedne in poštene ljudi. Prav to pa je 
družino stalo velik krvni davek! Trije si
novi so umrli zaradi okupatorjevega 
nasilja, mati pa se je  iz koncentracijske
ga taborišča vrnila izmučena in bolehna 
na požgano domačijo. Tudi tu so pustili 
Nemci sledove svoje krutosti!

Feliks je  bil med prvimi, ki so se 
pridružili upornim silam, najprej v 
domačem okolju, pozneje pa v hrvaških 
osvobodilnih enotah. Vseskozi je bil v 
vrstah najbolj izpostavljenih borcev. Bil 
je težko ranjen in se je bolehen vrnil do
mov. Našel je  požganijo. Z veliko volje 
si je uredil dom in ustvaril družino. S kro
jaškim delom je  služil kruh za družino 
vse, dokler je  to zdravstveno zmogel. 
Zadnja leta je še rad prijel za kakšno delo 
doma, toda krojaškega dela ni več oprav
ljal.

Bolezen je naredila svoje, Feliks ji ni bil 
več kos.

Radi smo ga imeli. Njegova prijaznost 
je izražala toplino, ki je vsakogar priteg
nila. Manjkal ne bo le družini, tudi širok 
krog njegovih znancev ga bo pogrešal. V 
meni pa bo ostal spomin na vedrega 
človeka, na prijatelja.

Prostovoljno gasilsko društvo Nazarje ima v 
tehnično-reševalni enoti osem gasilcev reševal
cev in štiri gasilce bolničarje. Enota od ustano
vitve dalje izvaja redna 24-uma dežurstva inje 
preko pozivnikov povezana s centrom za ob
veščanje v Celju. Vse intervencije, ki jih je 
opravila doslej, so bile učinkovite in strokovne, 
kar so potrdili pristojni tako v policiji kot v 
zdravstvu.

Žal enota v vseh teh letih s strani Uprave Re
publike Slovenije za zaščito in reševanje ni bila 
uvrščena na seznam operativnih enot za oprav
ljanje te dejavnosti, kar pomeni, da iz tega naslo
va ne dobiva nobenih finančnih sredstev. S posre
dovanjem načelnika Upravne enote Mozirje 
Darka Repenška so se predstavniki PGD Nazarje 
v začetku letošnjega leta sestali z namestnikom 
direktorja omenjene uprave Bojanom Kopačem, 
ki pa jim je obljubil le moralno podporo. Na 
podlagi tega dejstva je društvo zaprosilo upravo 
za odobritev izrednih finančnih sredstev iz naslo
va požarne takse, toda tudi v tem primeru so bili

Prva postaja je bila Velika Nedelja, kjer smo 
si ogledali križniški grad. Naš nepogrešljivi 
vodič Aleksander Videčnik nam je postregel (in 
tako je bilo tudi v nadaljevanju izleta) s kopico 
zanimivih podatkov iz zgodovine, nakar smo 
nadaljevali pot v Ljutomer. Degustacija ljutom
erskih vinje bila ob obilni in okusni malici več 
kot odlična.

Dobro okrepčani smo nadaljevali pot do Ba
bičevega mlina na Muri in nato v Filovce, kjer 
nam je mojster Bojnec prikazal nekaj svojih 
lončarskih spretnosti. Potem smo se ustavili še 
v Bogojini in si ogledali tamkajšnjo prekrasno

v Ljubljani gluhi za vse prošnje.
Zato seje društvo obrnilo po pomoč na županjo 

in župane zgomjesavinjskih občin, ki pa so me
nili, da bi bilo treba še enkrat poskusiti v Ljublja
ni. Nazarski župan Ivan Pumat je obiskal direk
torja republiške uprave za zaščito in reševanje, 
toda rezultat je bil enak prejšnjemu. Razočarani 
zaradi tolikih zavrnitev so se nazarski gasilci v 
začetku septembra obrnili na županjo in župane, 
saj so prepričani, da je obstoj enote širšega 
družbenega pomena. Kot navajajo, bi za potrebe 
nemotenega delovanja, izobraževanja in poso
dabljanja opreme, vse aktivnosti seveda opravl
jajo na prostovoljni bazi - brez plačila, 
potrebovali približno milijon tolarjev letno.

Uradnega odgovora za zdaj še nimajo, po neu
radni verziji pa naj bi se za sredstva v Ljubljani 
skušala dogovoriti poslanca Jakob Presečnik in 
Mirko Zamernik. “In kaj bo potem, če bo tudi 
njuno prizadevanje obrodilo jalove sadove?” se 
sprašujejo nazarski gasilci.

Franci K otnik

Plečnikovo cerkev. Dopoldanski del izleta smo 
končali z ogledom naj večjega slovenskega gradu 
v Gradu.

Zaslužen oddih smo si privoščili na turistični 
kmetiji Firbas v Cogetincih, kjer so nam postregli 
s pristnimi domačimi dobrotami. Zadnja posta
ja pred povratkom domov je bila Sveta Trojica 
v Slovenskih Goricah, kjer smo si ogledali cerkev 
in frančiškanski samostan ter knjižnico.

Vsi udeleženci in udeleženke izleta se bodo 
gotovo strinjali, da smo se imeli enkratno in da 
si takšnih doživetij še želimo.

Franci K otnik

P re d  P le č n ik o v o  c e rk v ijo  v  B o g o jin i  (fo to : C ir il Sem)

Izlet zvestih naročnikov Savinjskih novic

Znamenitosti in dobra vina
V zgornjem naslovu je združeno marsikaj tistega, kar nam bo ostalo v trajnem 

spominu na peti izlet naročnikov Savinjskih novic in njihovih prijateljev. Na 
potepu po vzhodni Sloveniji smo bili pred štirinajstimi dnevi.

A. Videčnik



Pogovor z Jožetom Jerajem, generalnim konzulom Republike Slovenije v Celovcu, kako gaje življenjska 
pot zanesla v diplomacijo, kakšno je njegovo razmišljanje o vstopu Slovenije v Evropsko unijo, kaj 
meni o gospodarski perspektivi naše države in kakšna usoda čaka slovensko manjšino na avstrijskem 
Koroškem

Slovenska identiteta pomeni več kot zgolj jezik
Naš tokratni sogovornik je bil Rečičan Jože Jeraj, generalni konzul RS v Celovcu. Na slovenskem konzulatu v prestolnici 

avstrijske Koroške smo ga obiskali dober teden pred pričetkom tedna koroških Slovencev v Zgornji Savinjski dolini. Za 
uvod nam je predstavil funkcijo generalnega konzula.

J o ž e  Je ra j m e d  r a z g o v o r o m  z a  n a š  č a s o p is  n a
s lo v e n s k e m  k o n z u la tu  v  C e lo v c u  (fo to : C ir il Sem )

JERAJ: Generalni konzulat je 
institucija Vlade Republike Slov
enije oziroma Ministrstva za zu
nanje zadeve. Naša funkcija je 
večstranska. V prvi vrsti zastopa
mo Republiko Slovenijo na teri
toriju, ki ga pokrivamo, konkret
no pa gre za dežele Koroško, Sol- 
nograško, Tirolsko in Predarlsko. 
Druga naša naloga je, da ščitimo 
interese slovenskih državljanov, 
ki bivajo ali pa so na obisku na 
tem območju. Raznovrstni delik
ti, smrtni slučaji, nesreče se po
javljajo tako rekoč vsakodnevno. 
Naša naloga je tudi izdajanje 
soglasij za vstop v Slovenijo za 
državljane tistih držav, ki z njo 
nimajo sklenjenih ustreznih dog
ovorov. V tem primeru gre pred
vsem za državljane ZR Jugoslav
ije, Srbe in Črnogorce, ter delno 
za državljane BIH, je pa seveda 
še precej drugih držav, katerih 
državljani si morajo zagotoviti 
vizo.

Pomembna naloga našega 
konzulata je tudi skrb za sloven
sko manjšino oziroma izvajanje 
nalog, ki so določene z ustavo ali 
z drugimi uredbami ter sklepi 
vlade. To področje zahteva od nas 
veliko dela ati je tudi eno prima
rnih področij. Zahtevno je tudi 
zaradi tega, ker je precej delikat
no, nikoli povsem dorečeno, pra
vo nasprotje našega naslednjega 
področja - gospodarske promoc
ije. Tu so lahko rezultati povsem 
konkretni, vendar smo za gospo
darsko promocijo žal slabo us
posobljeni. Na konzulatu ni 
nikogar, ki bi bil posebej zadolžen 
za to področje. Potem pa je tu še 
promocija slovenske kulture in 
posredovanje informacij oziroma 
komuniciranje z mediji. Kot gen
eralni konzul zastopam našo 
državo pri tukajšnjih organih ob
lasti.

SN: Vi ste v diplomacijo 
»zašli« iz gospodarstva, kar ni 
ravno pogost primer. Kako seje 
to pravzaprav zgodilo?

JERAJ: Gospodarska oziroma 
poslovna praksa je dobrodošla za

vsakega. Menim, da imamo Slo
venci in še posebej Zgomjesavin- 
jčani precej te poslovne žilice, kar 
dokazujejo številni rojaki, ki us
pešno delajo izven doline. Žal 
Zgornja Savinjska dolina ni bila 
v stanju zaposliti vseh kadrov, ki 
jih je šolala, in to seje zgodilo tudi 
v mojem primeru. Bil sem šti
pendist zadruge oziroma še prej 
okrajne zadružne zveze, po 
končani fakulteti pa sem se zapos
lil v Agrotehniki.

Tam sem delal 10 let, nakar sem 
šel za leto dni v Nemčijo na 
banko, mimogrede - to je bila zelo 
dragocena izkušnja, potem pa sem 
se vrnil v domovino, v Ljubljan
ske mlekarne. Na ta način sem 
ohranil povezavo z rodno dolino, 
saj seje medtem tudi zgomjesav- 
injska zadruga vključila v sistem 
Ljubljanskih mlekarn oziroma 
Mercatorja. Potem pa je prišlo 
leto 1990, ko sem se v času osa
mosvajanja Slovenije znašel brez 
dela. V Mercatorju sem bil nam
reč zadolžen za investicije na ner
azvitih območjih Jugoslavije.

Odšel sem na funkcijo pod
predsednika izvršnega sveta mes
ta Ljubljane, kjer sem bil hkrati 
tudi sekretar za kmetijsko preskr
bo. Vodil sem nekaj pomembnih

projektov, ki vsi žal niso uspeli. 
Eden teh projektov je bil tudi ta, 
da rešimo Ljubljano mafije, in to 
na ta način, da ustavimo prepro
dajo deviz. Pri tem ni bila uspeš
na niti policija, niti devizna in
špekcija, niti banke, nihče. Uspel 
sem prepričati narodno banko, da 
smo šli v menjalnice in danes je 
to urejeno.

Drugi velik projekt je bil, da bi 
Ljubljana dobila vseslovensko 
tržnico, na kateri bi se prodajalo 
hitro pokvarljivo blago. Proizva
jalci pripeljejo - majhni trgovci 
takoj odpeljejo. Ta ideja ni zrasla 
na mojem zeljniku, takšne tržnice 
imajo v Miinchnu, Milanu, Ma
dridu, Parizu... Na takšni tržnici 
bi lahko prodajali tudi savinjski 
kmetje, ki danes ne morejo pro
dati svojih pridelkov, ker prihaja 
na tržnico blago z juga. Toda ta 
projekt še ni uresničen, čeprav 
zemljišče ob ljubljanski obvozni
ci že imamo.

SN: Določeno obdobje ste bili 
tudi minister...

JERAJ: Februarja 1992 sem bil 
izvoljen za ministra, potem koje 
moj sokrajan Maks Bastl odstopil 
zaradi afere Slovin. Ljudska 
stranka meje kljub temu, da sem 
bil član demokratske stranke,

predlagala za ministra, toda 
takratna Peterletova vladaje kma
lu po tem padla. Drnovšek meje 
nato povabil v naslednjo vlado, 
kjer pa sem bil le tri mesece, saj 
smo prišli v nasprotja. Sam sem 
zagovarjal bolj liberalen sistem 
cen, čimbolj realne cene ele
ktrične energije, čimbolj evropske 
cene bencina, čimbolj dejanske 
cene kmetijskih proizvodov ozi
roma zagotovitev subvencij, to pa 
takrat ni šlo povsem v osnovni 
koncept, ker naj bi povzročalo 
inflacijo. Potem sva se glede 
Hrvaške sporekla še z Rigeln
ikom, saj sem trdil, da mora Slov
enija uvesti protiukrepe zoper 
sosedo, kije takrat uvedla carine 
za slovensko blago. Nato sem 
odšel na sedanjo funkcijo v Ce
lovec.

SN: Kot kmetijski strokovn
jak imate s funkcije generalnega 
konzula gotovo dober pregled, 
kaj se na tem področju dogaja 
v Evropski uniji, kamor je na
menjena tudi Slovenija.

JERAJ: To je zelo kompleksno 
vprašanje, na katerega bom težko 
povsem konkretno odgovoril. V 
Evropski uniji imajo trenutno 
gorske kmetije oziroma ogrožena 
območja velike privilegije v ob
liki subvencij. Zato v Avstriji niso 
prizadeta manj razvita gorska 
področja, ampak specializirani 
kmetijski obrati, kmetijska indus
trija in trgovina. Tudi specializira
ni proizvajalci dobivajo subven
cije, toda te padajo iz leta v leto 
in kdor se v treh letih ne prilago
di, lahko ob tako močni 
konkurenci »zmrzne«. Zgomje- 
savinjske kmetije po tem sistemu 
ne bi bile toliko na udaru, saj bi 
bile deležne največjih subvencij. 
V tem pogledu vidim vstop v 
Evropo kot pozitiven.

SN: Koroški kmetje se nič kaj 
ne hvalijo s članstvom Avstrije 
v uniji. Po vaših besedah pa je 
zadeva vendarle bolj optimistič
na?

JERAJ: Na zadnjem posvetu v 
Radencih sem opozarjal na



pomembnost temeljitih priprav na 
vstop v EU. Avstrija se je dolgo 
pripravljala, pa se vseeno ni do
bro pripravila. Preden so se Avstr
ijci navadili na način subven
cioniranja v kmetijstvu, je bilo 
leto dni okrog, kajti tu gredo vse 
poti skozi Bruselj. Ko kmeti niso 
dobili denarja, je bil takoj »halo«. 
Po letu in pol so se stvari umirile 
in Avstrija veliko participira iz 
naslova gorskih kmetij.

SN: Iz tega lahko zaključimo, 
da vstop v unijo za Slovenijo 
gotovo ne bo enostaven?

JERAJ: To drži, drži pa tudi, da 
na tem področju nismo tako 
ogroženi kot na primer Madžari 
ali Poljaki, ki so v veliki meri 
odvisni od kmetijstva. Mislim, da 
bo trajalo še dolgo, preden bosta 
ti državi v EU, saj bo Evropa 
morala spremeniti sistem subven
cioniranja. Že sedaj gre polovica 
subvencij za kmetijstvo, če pa bi 
vstopili še ti dve državi, bi se 
delež povečal na tri četrtine ali 
več. Treba seje zavedati, da bo pri 
tem prišlo do velikih sprememb, 
zato sem že večkrat opozoril 
vlado, daje treba računati tudi na 
spremenjene pogoje.

SN: Ko ste naštevali funkcije 
generalnega konzula, ste omeni
li tudi naloge na področju gos
podarskih stikov. Verjetno gre 
tu za območje celotne Avstrije?

JERAJ: Moje načelno mnenje 
je, da sta za majhno državo, kot 
je Slovenija, ključni dve zunan
jepolitični dimenziji: gospodars
ka in varnostna. Vsaka država si 
mora zagotoviti lastno varnost, 
vendar o tem tokrat ne bi govoril, 
kar pa se gospodarstva tiče, mora 
Slovenija narediti še ogromno. 
Slovenci smo prisiljeni izvažati, 
toda tega se premalo zavedamo. 
Tako imamo na primer v glavnem 
mestu Avstrije le enega pred
stavnika, ki zgolj sprejema infor
macije, tu in tam morda tudi in
tervenira, Avstrija pa ima v 
Ljubljani kar 11 predstavnikov, ki 
odlično poznajo slovensko gosp
odarstvo.

Večkrat sem že opozoril preds
ednika vlade, da bomo morali 
zahtevati od Avstrije, da nam 
omogoči uravnotežiti gospodar
ske odnose. V Sloveniji imamo na 
primer kapitalsko močne avstri
jske banke, mi pa po drugi strani 
ne moremo doseči večjega števi
la delovnih dovoljenj za naša pod
jetja. Gornjegrajska Smrekaje na 
primer takšno podjetje, ki ima s 
tem velike težave.

Ne gre prezreti, da je Avstrija 
zelo pragmatična država, ki vsa
ko potezo skrbno pretehta, mi pa 
v želji po odprtosti in po tržnem 
sistemu večkrat podcenjujemo 
instrumente, kijih imamo na vol
jo kot država.

SN: Bi torej lahko rekli, da z 
našo gospodarsko politiko nekaj 
ni v redu?

JERAJ: To morda ni najbolj 
prava definicija, vsekakor pa drži 
dejstvo, da smo sorazmerno šib
ka država, ki mora biti zelo flek
sibilna. Več bomo morali storiti 
glede uveljavitve domačih 
blagovnih znamk, saj danes v 
glavnem prodajamo pod tujimi 
znamkami. Dokaz temu so MGA, 
Elkroj itd.. Dejstvo tudi je, da smo 
premalo uspešeni pri trženju, zato 
si želim, da bi imeli v Avstriji 10 
gospodarskih strokovnjakov, ki bi 
delali sistemsko.

SN: Preselimo se sedaj na 
problematiko slovenske manj
šine na avstrijskem Koroškem. 
Ali je odnos matične države do 
nje dovolj korekten?

JERAJ: Slovenija v okviru 
svojih možnosti veliko daje Slo
vencem v zamejstvu. Vendar je bil 
odnos Avstrije za časa Jugoslavi
je do Slovenije zelo zadržan, češ 
da je komunistična in podobno. 
Avstrija se je Jugoslavije tudi 
dobesedno bala, zato je bila nas
trojenost proti njej toliko večja.

V Evropski uniji je odnos do 
manjšin pozitiven, vendar še 
zdaleč ne na takšnem nivoju, kot 
ga ima Slovenija do madžarske in 
italijanske manjšine na svojem 
območju. Avstrija tako kot Slov
enija še ni podpisala evropske 
konvencije o manjšinah, saj le-ta 
terja izpolnitev določenih stand
ardov. Ko je govora o naši man
jšini na Koroškem, bi bilo primer
no zahtevati od Avstrije, da ji za
gotovi enak status, kot ga je za
gotovila svoji manjšini v Italiji.

To je seveda strateška tema, kar 
pa se konkretno koroških Slo
vencev tiče, se mi zdi pomembno, 
da se navežejo na Slovenijo na 
različnih področjih. Koroški Slo
venci so zelo odvisni od subven
cij, kijih dobijo iz Slovenije, kar 
v praksi pomeni približno tri četr
tine vseh sredstev, le četrtino pris
peva Avstrija. Z vidika krepitve 
slovenstva je še posebej pomem
bno, da je rešeno vprašanje 
izobraževanja. To je v neposred
ni zvezi s socialno varnostjo, da 
se torej nekdo, ki se priznava za 
Slovenca, hkrati ne počuti social

no ogrožen. Zelo pomembna je 
tudi informiranost. Koroški Slo
venci imajo svoje časopise, žal pa 
jih sorazmerno malo gleda slov
ensko televizijo. Saj veste, če nisi 
v stalnem kontaktu z jezikom, ti 
ne bodo pomagale nobene kul
turne prireditve.

SN: S stališča meddržavnih 
odnosov je še vedno sporen 7. 
člen?

JERAJ: Mi vztrajamo na izpol
nitvi 7. člena, Avstrijci pa trdijo, 
daje le-ta izpolnjen. Razlika je v 
tem, da oni vidijo manjšinske 
pravice kot individualne pravice, 
mi pa smo prepričani, da mora 
imeti skupnost tudi določene polt- 
ične pravice.

SN: Ali se strinjate z razmiš
ljanjem, da sedanje omejitve na 
državni meji objektivno pomen
ijo oviro pri sodelovanju Slo
vencev na tej in na oni strani 
meje?

JERAJ: To prav gotovo drži, 
kakor drži tudi dejstvo, da je 
preživetje koroških Slovencev 
neposredno odvisno od povezave 
z matično državo. Asimilacija v 
Avstriji je namreč neprestana in 
tudi čedalje hujša. K temu prispe
va svoj delež še razseljevanje, ki 
je posledica slabega ekonomske
ga položaja, ki vlada na tem 
južnem, obmejnem področju.

Mi si zato prizadevamo, da bi 
prišlo do neposrednih kontaktov 
oziroma sodelovanja s Slovenijo, 
da bi imela vsaka občina, vsako 
društvo partnerja v Sloveniji. Na 
tak način smo zastavili tudi pro
jekt tedna koroških Slovencev v 
Zgornji Savinjski dolini. Seveda 
mora biti interes vzajemen. Za 
Slovence je lahko koristno že zbi
ranje informacij, kako deluje Ev
ropska unija, kakšne so posledice 
in kaj lahko pričakujemo pri nas. 
In nenazadnje, če koroški Sloven
ci sedaj doživljajo asimilacijo, jo 
bomo v prihodnosti doživljali kot 
država, zato moramo kot narod 
vzpostaviti določene obrambne 
mehanizme.

SN: Teden koroških Slovencev 
v Zgornji Savinjski dolini naj bi 
pomenil odločen korak v smeri 
intenzivnejšega prekomejnega 
sodelovanja. Slednje bi bilo 
gotovo lažje, če bi končno enk
rat odprli mejni prehod Pav
ličevo sedlo.

JERAJ: Projekt Pavličevo sed
lo mi še posebej leži “na duši”, saj 
se zavedam, da bo za dolino 
pomenil izhod v povsem novo di
menzijo. Preko njega bomo lahko

prišli direktno v koroško kotlino, 
kar je izjemno pomembno z gos
podarskega in turističnega vidika. 
Zgomjesavinjčani bomo lahko 
večkrat obiskali tukajšnje prebiv- 
lce, jim pripeljali kakšno kulturno 
prireditev... Prav teh potrebujejo 
koroški Slovenci kot suha zemlja 
dež.

SN: Gre kajpak za ohranjan
je slovenskega jezika. Ali nismo 
Slovenci v Sloveniji pri tem ne
spametni, ko pustimo tolikšen 
anglosaški vpliv pri mladi pop- 
ulciji?

JERAJ: Osebno sem mnenja, 
da je identiteta slovenskega nar
oda širša kot je sam slovenski jez
ik, čeprav je pa po drugi strani 
tudi res, da se brez znanja slov
enskega jezika ne da dojeti slov
enske kulture. Slovenci smo 
specifičen narod, to doživiš pose
bej v primeru, če živiš zunaj Slov
enije. Če se Korošci borijo za 
svojo identiteto, to seveda pome
ni tudi boj za slovenski jezik, toda 
žal je danes situacija takšna, da na 
hodnikih tukajšnje slovenske 
gimnazije slišiš predvsem nemško 
govorico. To pa je problem naše 
samozavesti. Zato je toliko bolj 
pomembno, da s koroškimi Slo
venci oblikujemo skupen kultur
ni in, kar je še bolj važno, skupen 
gospodarski prostor.

SN: Za zaključek pogovora 
morda še kakšna konkretna in
formacija o pripravah na grad
njo mejnega prehoda?

JERAJ: O tem vprašanju stal
no kontaktiram s koroško deželno 
vlado. Denar za mejni prehod je 
na avstrijski strani zagotovljen, 
zatika pa se pri odkupu zemljišč 
za cesto. Nekateri kmetje zahteva
jo zelo visoko odškodnino. Trasa 
do mejnega prehoda bo zaradi 
Pavličevega nasprotovanja 
potekala po Lešnikovem ozemlju, 
kar je sicer daljša varianta, je pa 
tudi položnejša. Iz slovenske 
agencije za ceste mi zagotavljajo, 
da se bo cesta gradila iz izrednih 
sredstev in da bo terminski plan 
gradnje prilagojen avstrijskemu. 
Predvideno je, naj bi bila cesta na 
mejni prehod asfaltirana do pri
hodnjega poletja.

Ko bo zgrajena cesta preko Pav
ličevega sedla in ko bo asfaltira
na cesta skozi Podvolovljek, bo 
dolina postala veliko bolj odprta 
in to si Zgomjesavinjčani tudi 
zaslužimo.

SN: Gospod generalni konzul, 
hvala za pogovor in obilo uspe
ha pri nadaljnjem delu.
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PŠENIČNA KRMILNA MOKA 22 ,90  24,05 

KORUZA REFUZA 22 ,90  24,05

JEČMEN REFUZA 27 ,00  28 ,35

SLADKOR 5 0 / 1 ............... .1 1 9 ,9 0

D e lo v n ič a s  trg o v in e  m e d  p r a z n ik i :  

P E T E K  3 1 . 1 0 .  o d  8 h  d o  l i h

S O B O T A  1 . 1 1 .  o d  8 h  d o  1 2 h

N E D E L JA  2 . 1 1 .  o d  8 h  d o  1 2 h

gostišče GDAD VEBOVEC

V razkošnem ambientu odličnega gostišča lahko v krogu družine, 
prijateljev ali sodelavcev poskusite številne specialitete iz bogate 
kulinarične ponudbe in veliko vrst najkvalitetnejših slovenskih vin. 
GOSTIŠČE O D P R T O  V SA K  D A N  O D  1 0 . D O  2 2 .  URE 

O B  SO B O T A H  IN  NEDELJAH O D  11. D O  2 2 .  URE.

ZA VAS SMO PRIPRAVILI POSEBNO PONUDBO OB MARTINU: 
PEČENA RACA
*  po ln jena  z  jabo lk i
* m linci, jabo lčn i p ire in kruhovi cmoki 

MARTINOVA GOS
* z  m linci, rdečim  zeljem  in jabo lčn im  pirejem  
SE PRIPOROČA GOSTIŠČE GRAD VRBOVEC

Tel.: 0 6 3 /8 3 2 -8 0 0

P O D J E T J E  T R G O V I N E ,  T U R I Z M A  I N  P R O I Z V O D N J E  p . o .
M O Z I R J E

SAMOSTOJNI PODJETNIKI, DIREKTORJI, 
MENEDŽERJI, POSLOVNI PARTNERJI!

v
Z  e  v e s t e ,  k a j  b o s t e  s v o j e m u  p o s l o v n e m u  p a r t n e r j u  

p o d a r i l i  o b  k o n c u  u s p e š n e g a  l e t a ?
K a k š e n  k o le d a r ?  M o r d a  p o s l o v n i  d n e v n i k ,  m a l i  k a l k u l a t o r ,  u s n je n o  

m a p o ?

V se  to ,  p a  š e  m a r s i k a j  d r u g e g a  s i  l a h k o  o g le d a t e  v  P A P I R N I C I  v  

M o z i r j u ,  v  p r e d n a r o č i l u  p a  v a m  n u d i m o  t u d i  p o p u s t .

U p o š t e v a l i  b o m o  V a š e  ž e l je ,  n a t i s n i l i  v a š  l o g o t i p  a l i  p o s l o v n o  g e s lo .  

Z d a j  j e  č a s , k a j t i  n o v o  p o s l o v n o  le t o  s e  h i t r o  b l i ž a ,  z a t o  p r e l o ž i t e  

n e k a j  s k r b i  n a  n a s  i n  s i  p r i h r a n i t e .

\  R o k  d o b a v e  s i  d o l o č i t e  s a m i !



Ponosni Španec

Novi seattoledo prihaja ravno v pravem trenutku. Stari model je že 
malce zastarel, novi toledo pa se bo šopiril s podvozjem volkswagna. 
Osnova so vzeli od že znanega začetnika - audija A3, škode in, kot 
zadnjega od tistih, ki uporabljajo princip »lego kock«, golfa IV. V 
letu 98 pa prihaja z enakim podvozjem še novi »hrošč«. Kateri med 
njimi bo najuspešnejši na trgu, bo pokazal čas in - kupci, seveda.

Motorji bodo znani, nov pa bo 1,4-litrski s 75 konjskimi močmi, ki 
ga sedaj vgrajujejo tudi v novega golfa.

N o s t a lg i j a !
Novi mini bo gotovo omehčal marsikatero nežno dušo. Saj veste, 

to je tisti mali »smrkavec«, ki je odlično pospeševal, pa še lega v 
ovinkih je bila zaradi nizkega težišča dokaj ugodna. No, o varnosti 
se takrat še ni veliko govorilo.

Novi mini bo obdržal zadek starega, medtem ko bodo prednje luči 
po vzoru mercedesa potegnjene nekoliko nazaj. Mini bo imel tudi 
malce več prtljažnega prostora, pa še za varnost bo poskrbljeno po 
sedaj veljavnih standardih. Motorji bodo plod sodelovanja med 
BMW, Roverjem in Chryslerjem.

O la la !
Novi ford escort je oblikovalsko pravo presenečenje. Sprednje luči 

spominjajo na mlajšega in bolj športnega brata pumo. Zadnji del pa 
je poglavje zase. Lahko bi rekli, daje stvar okusa. Sicer pa marsika
teri avtomobil ni fotogeničen, ko pa ga srečamo na cesti, izgleda prav 
simpatično.
Novi escort bo opremljen z bencinskimi motorji od 75 do 140 kon

jskih moči, novi pa bodo diesel motorji, ki bodo opremljeni z direkt
nim vbrizgom. Na razpolago bodo dvo in štirivratna različica ter 
kombi. Kabriolet bo (žal) umaknjen iz proizvodnje.

IGOR

S P V  s v e t u j e
Vstopamo v pozno jesen in zima je pred vrati!
Večeri so čedalje daljši, ljudje pa se še-kar nočejo 
umakniti v varna in topla stanovanja. Torej, vozniki 
POZOR!
Večerne ure so nevarne zaradi pešcev, ki neoznačeni brez 
kresničk in brez odsevnih teles hodijo ob robu ceste. 
Previdnost v bližini naselij zato ni odveč.
Pešci pa se morajo zavedati, da so v večernih urah 
praktično neopaženi. Kdor hodi zvečer ven, in po glavnih 
prometnih poteh, naj poskrbi za svojo varnost; kresnička 
ali baterijska svetilka in svetla oblačila vam lahko rešijo 
življenje.
Prav tako naj starši popazijo na svoje otroke. Tudi vi 
niste vedeli, kako neo
pazni so pešci v ve
černih urah, dokler ni
ste naredili vozniškega 
izpita.
Vedno hodimo po p lo
čniku. Če je  cesta 
brez pločnikov, hodi
mo po levi strani. Ta
ko pravočasno opazi
mo vozilo, ki pelje  
naproti in se mu u- 
maknemo, če nas 
voznik ni opazil.

Audi A4 že od 38.545 DEM

Vozila Audi pri Vašem prodajalcu. 
Krediti, leasing, dodatna oprema, servis. 

Nakup vozila na obroke.

A v t o c e n t e r  M e h  d .o .o .
Velenje, Koroška c. 7d 

tel.: 063/852-955 in 856-824



Piše: Aleksander 
Videčnik

Zgodovinski viri o preteklosti 
frančiškanskega samostana so 
zelo bogati. Razni raziskovalci so 
o nastanku in vzrokih za to, kar 
dosti napisali. Med prebivalstvom 
pa je še vedno premalo znano, da 
je tedaj ljubljanski škof Hren, kot 
vodja protireformacije, z raznimi 
ukrepi v Nazarjah, bistveno 
pripomogel k zgodovinskemu 
pomenu Vrbovca in frančiškan
skega samostana. Res je, da ob 
času, ko se je samostan ustanavl
jal ni več živel in da je njegov 
naslednik Rajnald Scarlichi na
menil iz Bosne prihajajočim 
frančiškanom loretsko kapelico 
na hribu, kjer je sedaj samostan. 
Toda, zgradil in posvetil jo je škof 
Tomaž Hren, ki je od žovneške 
gospoščine odkupil zemljišče. 
Prodal mu gaje Janez Sigismund 
baron Wagensperg.

Domnevati je torej, da je že 
Hren načrtoval neko versko sre
dišče na hribu nad sedanjimi 
Nazarjami. Gotovo sodi nakup 
graščine Vrbovec v ta njegov 
načrt. V njem je bil protestantski 
duhovnik, ki je, kot povedo viri, 
kar uspešno prodiral s svojim 
naukom med množice. Ob tem 
imejmo pred očmi, da je protes
tantizem širila tudi žovneška gos
poska. Hren je torej deloval v 
cilju, onemogočiti nadalnje šir
jenje reformacije v dolini.

Njegova loretska kapelicaje bila 
dozidana leta 1624. Meseca jul i- 
jaleta 1624jeTomaž Hren zanj o 
položil in blagoslovil temeljni 
kamen. Šest let je bila kapela v 
rokah ljubljanske škofije. Ko pa 
so Turki v Bosni bili vojaško us
pešni in pričeli preganjati vse kar 
ni bilo njihove vere, so frančiška
ni od tam bežali. V Ljubljani je 
bila že tedaj močna frančiškans
ka provinca. Tja so se najprej za
tekli. Škof Scarlichi pa jim leta 
1632 ustno obljubil nastanitev v 
okolici loretske kapele nad Vr
bovcem. Leto kasneje, je obljubo

nazorskem
samostanu

pisno potrdil. Listina o tem je bila 
izdana v Gornjem Gradu, 1. jan
uarja 1633. To škofovo ustanovo 
jev celoti potrdil cesar Ferdinand 
II, dne 3. maja 1635.

Med tem, ko so frančiškani 
gradili cerkev in samostan, so 
prebivali v škofijskem gradu Vr
bovcu. Seveda ni šlo vse tako 
gladko, kajti protestantizem je 
imel globoke korenine med neka
terimi fevdalci, ki so vplivali na 
druge in ovirali gradnjo samos
tana. Pa vendar, samostanska 
družina seje leta 1639 že vselila 
v novozgrajeni samostan. Takoj 
za tem so se menihi lotili izgrad
nje cerkve, katere osnova je bila 
loretska kapela. Novo cerkev je v 
letu 1661 posvetil škof Friderik 
Otto grof Buchheim.

Frančiškani so ves čas svojega 
delovanja izkazovali posebno 
hvaležnost ljubljanski škofiji. Pri 
svojem delu so bili uspešni in 
kmalu je postala cerkev zelo 
obiskana božja pot.

Zapletlo se je v času vladanja 
cesarja Leopolda prvega. Oblasti 
so želele samostan predati avstri
jskim frančiškanom, češ, da so 
“sedanji” tujci, saj so Bošnjaki. 
Seveda so frančiškani dokazova
li, da imajo slovensko vodstvo in 
da delujejo v okviru zakonov 
avstrijske države. Napetost med 
dvorom in nazarskimi frančiškani 
je prešla vse meje. Tedaj seje de
javno vključil v bran frančiškanom 
ljubljanski škof Jožef grof Rabat- 
ta in dosegel pri cesarju Ferdinan
du II. potrditev Scarlichijeve us
tanove. Listina izdana dne 4. feb
ruarja 1673, je dokončno odpravi
la negotovost med samostansko 
družino nad Vrbovcem.

Kmalu so frančiškani spet zida
li. Samostan naj bi postal novici
at, zato so potrebovali nove pros
tore. Cesar Jožef II. je noviciat 
ukinil, to je bilo leta 1781. Leta 
1827 pa je cesar Franc I. noviciat 
spet dovolil.

Večje prenove cerkve so se 
frančiškani lotili sredi 18. stolet
ja. Prenovili so oltarje, nekatere 
pa nanovo postavili. Tako pren
ovljeno cerkev je leta 1755 pos
vetil škof Ernest Amadei grof 
Attems.

Seveda bi najzancslivejši vir za 
pisanje zgodovine nazarskega

samostana bila kronika, ki so jo 
frančiškani vseskozi pisali. Tri 
knjige tega pomembnega zapisa 
so v Mariboru in treba jih bo 
končno vrniti tja kamor sodijo, to 
je v Nazarje. Tembolj sedaj, ko 
ima samostan za tako hrambo 
primerne prostore.

Vsebina je povzeta po članku v 
reviji Dom in svet, letnik 1902, 
številka 8. Pisec je po vsej verjet
nosti črpal podatke iz kronike sa
mostana, ki je tedaj še bila v sa
mostanu. Že ta drobec kaže, kako 
zelo pomembnaje kronika, pa naj 
gre za župnijo, samostan ali šolo.

Ponoči kruh spi...
Naše matere so nas nekoč učile spoštovanja do kruha. Seveda je to

bil odraz ljudskega izročila o 
časih, ko so ljudje stradali inje bil 
kruh redko na mizah. Bila so ob
dobja hudih naravnih ujm, ko celo 
na velikih kmetijah ni bilo dovolj 
kruha za družino. Sploh pa lahko 
zasledimo v našem ljudskem 
izročilu rabo kruha v obredne svr
he, kar niti ni bilo tako poredko. 
Slovanski narodi so vedno izka
zovali kruhu posebno spoštovan
je, pomislimo na dobrodošlico 
gostu, ki so jo izražali in še danes 
to velja, s kruhom in soljo.

Žal že pokojni dr. Milan Dolenc, 
je bil sicer veterinar na Dolen
jskem, rad pa je zbiral zanimivosti 
iz ljudskih virov. Tako se je nekaj 
let ukvarjal tudi z zgodovino kru
ha. Ob neki priliki mije predal 
tipkopis sestavka Kruh in lakota 
skozi tisočletja. V njem opisuje 
začetke rabe prvih oblik kruha. 
Ne vem, ali je ta zanimiv članek 
že kje objavil, ni mi tega posebej 
omenil. Ne glede na to, bo vsebi
na tudi za naše bralce zanimiva.

“Kruh je tista vrsta hrane, o ka
teri govori kmet z veliko 
spoštljivostjo in skrbjo. Kot ljud
ska jed je kruh pomenil in še 
danes pomeni, našemu prepros
temu človeku naj večjo blaginjo v 
hiši.

Kjer kruha ni, vlada lakota!
Prvotno je bil človek lovec in ne 

živinorejec, nabiralec rastlin in ne 
poljedelec. Pred tisočletji je 
človek začel obdelovati zemljo in 
udomačevati živali. Med najstare
jšo rastlinsko hrano spadajo 
sadeži in rastline, ki jih je človek 
nabral prosto v naravi.

Ko je žito postalo pomembna 
sestavine v prehrani, je človek 
stopil na prag poljedelstva, začel 
je obdelovati svoje okolje in se 
tako za stalno naselil.

Žita so se razvila iz samorodnih 
trav, ki sojih ljudje začeli najprej 
sejati; verjetno je bilo prvo žito 
proso. Sčasoma so se naučili žitno 
zrnje drObiti. Grobo zdrobljeno 
zrnje , zdrob in moko, so sprva 
uživali suho; tako so še pred ne
davnim ravnala nekatera indijan

ska plemena. Kmalu so pričeli 
grobo zdrobljena zrnja mešati z 
vodo ali mlekom in to jedli kot 
presni močnik. Ker pa se je 
močnik naglo kvaril, skisal ali 
splesnil, so ga skušali ohraniti na 
podoben način kot meso, to je, 
začeli so ga peči na vročem kam
nu. Tako pripravljeno kašo ali 
močnik je potem človek nosil s 
seboj, ko se je selil za divjadjo. 
Kašo so na vročem kamnu toliko 
časa gnetli, da je iz nje nastala 
precej trda gmota, nekakšen kruh. 
Ta pa seveda še ni bil podoben 
današnjemu, bil je bolj podoben 
mlincem. Kruh iz vzhajajočega 
testa, je verjetno star, kot krušne 
peči, okoli 4000 let. Seveda so se 
v tem času zmesi testa in peka 
kruha nenehno spreminjale.

Preobrazba človeka iz lovca v 
nabiralca rastlin, je kajpak v ra
zličnih delih sveta in v raznih 
obdobjih potekala zelo različno. 
Prvotni nabiralci so se naselili 
okoli žitnih polj.Odvisnost člove
ka od žita, samoraslega ali pride
lanega, postavlja vprašanje, kako 
je neolitski človek ravnal z žitom 
in kako gaje izkoriščal. Vsekakor 
je moral ločiti užitni del od plev, 
ki jih je pri samorodnem žitu 
težko ločiti od zrnja. Zato ga je 
bilo treba kuhati ali pražiti. Grobe 
moke ni treba kuhati, vendar pa 
takšne moke ni mogoče suhe jes
ti, zato soji prilili vodo in jo gnetli 
v testo. Takšno testo je bilo 
pripravljeno zajed. Kruh pa so 
pekli tako, da so testo polagali na 
razgrete kamne ob ognju. Verjet
no so tako dobili mlince. Skoraj 
pri vseh slovanskih narodih seje 
ohranil izraz “mlinci”za podobne 
jedi. Tako pa tudi izraz “gibani
ca” zajedi iz zavitih in nadevanih 
plasti. Z dodatkom soli in 
maščobe so iz takšnega testa izde
lali nekakšen “prakruh”. To seve
da še zdaleč ni kruh, podoben 
današnjemu, saj ga pečemo s kva
som, še prej pa so ga z drožmi. Iz 
močno zgnetenega testa so priče
li oblikovati hlebce v katerih so 
bili manjši zračni mehurčki. Hle-



bčki so bili, razumljivo, še vedno trdi. Šele 
nekako 2000 let pred časovnim štetjem so testu 
pričeli dodajati kvas. Tega so pridobivali na 
več načinov. Stari zapisi govore, da so ga de
lali iz koruzne ali prosene moke in kislega 
mošta. V naših krajih so testu dodajali droži. 
Te so gospodinje pripravile same. Od prejšn
je peke so pustile nekaj malega testa, obliko
vale so ga v majhne hlebček in pustile, da so 
se skisali. Ko je bilo testo temeljito kislo, so 
ga posvaljkale v drobne svaljke. Te so ob novi 
peki raztopile v vodi in jih dodale novemu 
testu. V nekaterih predelih Slovenije so delali 
droži iz hmelja in koruzne moke. Kruh z 
drožmi ima kiseljkast okus, ostane pa dalj časa 
svež.

Stari Grki so iz testa izdelovali mlince. Asirci 
so zajtrkovali vroče ječmenove mlince z 
dateljivim sirupom. Egipčani so krušnemu 
testu dodajali glivice, ki so povzročale vrenje 
oziroma vzhajanje kruha.

Dokler je človek pražil zrnje in pekel mlince, 
ni razlikoval posebnih lastnosti ene vrste žita 
od druge. Šele ko so v Egiptu začeli peči pravi 
kruh iz pšeničnega zrnja, je postala pšenica 
kraljica vseh vrst žita. (Nadaljevanje drugič).

SolčaDske
Disforije

V eni prejšnjih številk smo pričeli z objavo 
nekaterih sestavkov Robanovega Joža, našega 
zadnjega bukovnika. Danes s tem nadalju
jemo.
Solčavske vistorije

Ob vhodu v Matkov kot je kraj, ki se imen
uje Jezero in tam je grič, ki mu pravijo Ribča 
peč. Tudi potok, ki teče iz Matkovega kota 
skozi Jezero ter se pri Romavhhovcu izliva v 
Savinjo, se imenuje Jezero. Pravijo, daje tam 
nekoč res obstajalo jezero.

Pod Puščavniško zijalko, kjer je zdaj hu
dourniška pregrada, je stala visoka skalna ste
na, kije povezovala Klemenčo peč in Orlovec. 
Za to steno je ležalo jezero, ki je moralo biti 
kar precej veliko in globoko, ker je baje Ribča 
peč gledala iz njega kot majhen otok. Po star
em ljudskem izročilu so bili na Ribči peči za
biti klini za privezovanje čolnov. Tu so ribiči 
sušili mreže po končanem lovu. Pokojnega 
Martinčevega Janeza sem še slišal pripovedo
vati, da je v mladih letih videl v Ribči peči 
kline in v steno vsekane črke, latinsko letni
co.

Stara legenda pripoveduje, da je Ajdovska 
deklica velikanka stala z eno nogo na Ribči 
peči, z drugo pa na Klemenci, ko je v jezeru 
prala. V primeri s to velikanko je bila druga 
Ajdovska deklica, znamenita Igla ob cesti 
Luče - Solčava, zelo pritlikava.

Vjezeru je živel zmaj, pred katerim so imeli 
ribiči velik strah. Vsak njegov gib v globini 
jezera je pomenil zanje nevarnost, da se jim 
prevrne čoln. Če je zmaj priplaval na površje 
in udaril z repom po vodi, je nastal vihar, da

je padalo drevje daleč okoli. Gorje človeku in 
živali, kadar seje zmaj odpravil na suho iskat 
hrane! Vse je bežalo pred njim, vse drevje se 
je upogibalo za njim in ga hotelo pobiti s svo
jimi vrhovi. Ubiti bi ga mogel samo mecesen 
s sedmimi vrhi, a mecesnov seje zmaj izogibal 
in se tako zmeraj srečno vrnil v jezero.

Nekoč je zmaj prišel pod Puščavniško zijalko 
glodat steno, kije zadrževala jezero. Glodal 
jo je tako dolgo, da jo je preglodal. Takrat je 
voda iz jezera iztekla do solčavske cerkve, kjer 
je pred cerkvenimi vrati pustila zibelko. Tam 
na Ljubnem je segla tako visoko, da je na 
mestu, kjer je zdaj župnijska cerkev, pustila 
kip sv. Elizabete. Ko so Ljubenci našli kip sv. 
Elizabete, jim je spregovoril: ”Po vodi sem 
priplavala, po vodi bom odplavala, do takrat 
me pa vzemite pod streho.”

Škoda, da pokojni Martinčev Janez ni mogel 
več pokazati mesta, kjer je videl kline in let
nico. Umrije v času prve svetovne vojne, star 
nad devetdeset let.

2
V času okrog 1810 je bilo več let tako hlad

nih, da žito ni moglo dozoreti. Ljudje so hudo 
stradali in še danes žive ljudem v spominu tista 
“trda leta”.

Takrat je žita zmanjkalo za hrano in za seme, 
živino so poklali in pojedli, komaj je obdržal 
kmet še kako žival za pleme, zato je tudi mle
ka manjkalo. Ljudje so bili prisiljeni uživati 
listje in travo. Iz slame in trave so izrezovali 
kolenca, jih sušili, mleli in jedli. Pri takem 
pomanjkanju hrane jih je mnogo pomrlo. In 
kar so ti sestradani siromaki jedli, jim ni te
knilo. Zato so rekli, daje hodil okrog nete’k. 
Po pripovedovanju je bil to čuden nestvor.

nihče ni vedel povedati kakšen. Kamor je 
prišel, povsod se je splazil pod mizo, tam je 
čepel cele tedne in gledal z lačnimi očmi. Kjer 
je bil nete’k pod mizo, so ljudje pojedi lačni 
vstajali od mize in ko so odhajali, so gledali 
nazaj, če bi še bilo kaj za pod zob.

Ko je prišel nete’k pod Kočno, je tam po
jedel hleb kruha, koje pričel na Matkovo, pa 
gaje pojedel samo pol hleba. To je razumeti 
tako, daje Kočnarjeva kmetija slabša in bolj 
v senci, zato so bili Kočnarjevi brez kruha, 
Matkovi pa so ga imeli še vsaj malo.

Opresnikje tedaj celo zastavil Tovstovršniku 
celo njivo za hleb opresnega kruha.

Klemenšek Pongrac, oče moje matere, je bil 
rojen v teh “trdih letih” in njegov oče je odšel 
na Koroško nakupit žita. Prehodil je veliko 
vasi, nazadnje seje vrnil lačen in brez zrna. 
Položil je denar na mizo in se razjokal: ”Ne 
morem vam pomagati! Povsod so lačni kakor 
mi”.

Zadnje leto pa so obrodile češnje, kot že 
dolgo ne. Koje Klemenškovim koscem dekla 
prinesla skromno kosilo kar na travnik, se jim 
ni mudilo jesti. Ker so se že pred koslom na
jedli češenj, so bili že toliko siti, da jim je nekaj 
od kosila ostalo. Prvič po večih letih! Ko je 
dekla prinesla košaro s posodo domov in je 
mati videla, da lonci niso polizani kakor na
vadno, seje razveselila: ’’Hvala Bogu”, je rek
la, samo da so spet enkrat siti! Zdaj bo pa že 
bolje.”

In resje bilo. Poslej ni bilo več tako “trdih 
let” v Solčavi, da bi ljudje stradali. Ob času 
prve in druge svetovne vojne je bilo sicer 
večkrat hudo, umrl pa od lakote le ni nobe
den.

3 « č c m o  s t a r e  fo to g r a f ij e
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Dan
najlepših  

sanj
P oroka j e  tako ze lo  p o m e m 

bna in hkrati tako ze lo  osebna  
s tva r , d a  o č u s tv e n i p la t i  in  
prem isleku za  ta  korak, katere
g a  b is tvo  j e  ljubezen, dan es ne 
bom o p isa li. K o l vedno sm o se  
v uredništvu tudi tokrat o d lo č i
l i  z a  p r a k t ič e n  p r i s to p :  N a  
sledečih  straneh vam skušam o  
čim  b o lj  n a zo rn o  p r e d s ta v it i  
načrtovanje p oroke  in še  kakšno  
zanim ivost, p o veza n o  z  d o g o d 
kom, o  katerem  dekleta  san ja jo  
na glas, fa n tje  p a  m olče. Z alo  
sm o  “p o ro č n o  p r i lo g o  ” tu d i  
u vrstili v pozn o jesen sk i čas: Če  
nam eravate  zap lu ti v zakonske  
vo d e  p r ih o d n je  le to , j e  s e d a j  
p ra všn ji čas, da  začn ete  veliki 
dogodek  tudi n ačrtovati. Č etu 
d i b o ste  za ra d i razsežn osti p o 
roke v ie  m esece p r ip ra v e  m alce  
nervozn i, b o s te  “dan  p o te m  " 
ugotovili, da  s e j e  sp lača lo . N aj 
bo vaša  p o ro k a  dan najlepših  
san j!

VEČAMO VZNEMIRJENOST

(N e)pom em bne p od rob n osti
Vsak, šc tako majhen dogodek, sc 
odvija po določenih nenapisanih 
pravilih. Zato sploh ni mogoče, da 
sc tudi okrog poroke ne bi spletlo 
kup pravil in vraž, ki popestrijo 
predporočne dneve z visoko nape
tostjo. Nevesta hoče to, mama sc 
ob tem zgraža, obe pa sta slišali, 
da ...
... nevesti izbere in na poročni dan 
prinese šopek ženin. Nevesta mu v 
zameno podari in pripne naprsni 
šopek, v katerem je enako cvetje kot 
v njenem.
... mladoporočenka šopka nikoli ne 
obdrži, ker to menda prinaša nesrečo, 
pravijo ljudske vraže. Opolnoči ga 
vrže neporočenim mladenkam; tista 
ki ga ujame, sc poroči prva.
... ženin ne sme videti nevestine ob
leke pred poročnim dnem, pa tudi 
svojo izbranko lahko ugleda šele kot 
nevesto, ko pride ponjo. Zato tudi 
pari, ki že pred poroko živijo v dvo
je, predporočno noč prespijo vsak na 
svojem domu.
... prinaša zakonu srečo, če nevesta 
skozi okno pokuka ženina, ki prihaja 
k hiši z njenim šopkom v rokah.
... nevesta ne sme nositi zelene oble
ke in rdeče šminke.

p iš * * * ' ü c pä o l im a  v r t a ć n o c

... da nevestina obleka ne sme ostati 
cela: Po nekod jo po polnoči režejo 
košček za koščkom in prodajajo 
svatom; s tem naberejo denar za mal- 
doporočcnca. Ker pa sc veliko deklet 
odloči za izposojo oblačila, prihaja v 
modo prodaja ženinove kravate.
... morajo povabljenke obleko in na
kit izbirati šc skrbncjc kot njihovi 
moški spremljevalci: v nobenem po
gledu ne smejo zasenčiti neveste, ker 
bi bila to sramota predvsem zanje.
... ima poročni prstan poseben 
pomen; je okrogel in sc ne konča - 
simbolizira večnost, trajanje in 
ljubezen brez konca in kraja. Hkrati 
simbolizira krog življenja, smrti in 
ponovnega rojstva, obljubljenega od 
Kristusa, in nikoli končani pomen 
poročne zaobljube.
... mora biti prstan zlat, saj 
najžlahtnejša kovina predstavlja ne
uničljivi pomen zakona od takrat, ko 
je bilo zlato edina naravna kovina, ki 
nikoli ne zarjavi, sc ne spremeni in 
ne izgubi sijaja.
... poročna torta simbolizira sladko
st, prihodnjo uspešnost in rodovitnost 
zveze. Ko si mladoporočenca razdel
ita prvi kos torte, ustvarita posebno 
čarobno medsebojno povezavo.

... vraževernost pravi: če nevesta 
zažvižga v panj, ko sc je poročila, 
čebele naredijo prav posebno sladek 
in močan med za poporočno pijačo, 
medico. V zameno za to prijaznost 
jim žena prinese v panj ostanek po-

OBLETNICE

Kako jih  
imenujemo?
Poročni dan: zelena poroka 

1. obletnica: papirnata poroka

5. obletnica: lesena poroka

6. obletnica: cinasta poroka

7. obletnica: bakrena poroka «

8. obletnica: pločevinasta poroka 

10. obletnica: rožna poroka 

15. obletnica: vijolična poroka 

20. obletnica: trnjeva poroka 

25. obletnica: srebrna poroka 

30. obletnica: biserna poroka 

40. obletnica: rubinska poroka 

50. obletnica: zlata poroka 

60. obletnica: diamantna poroka 

70. obletnica: milostna poroka 

75. obletnica: kronana poroka

ročne torte ali prvega poročnega za
jtrka.
... poročni šopek nikoli ne sme man
jkati: Predstavlja pomlad in začetek 
novega življenja; rože so simbol plod
nosti in želja po zdravih otrocih.

STILISTOVA RAZMIŠLJANJA

Previdno z gospo 
modo!

Na poročni danje v središču pozornosti nevesta. Njena podoba ostane 
svatom za vedno v spominu. Zato ni vseeno, kako izbere obleko, pričesko 
in modne dodatke, čeprav je ponud
ba pestra. Pomembnejši od mode je 
osebni slog in okolje, v katerem se 
poročamo. Zato izberite obleko 
skladno s svojo postavo, saj boste v 
preprosti obleki veliko bolj ljubke 
kot v razkošni krinolini, če je vaša 
telesna zgradba ne dopušča. K ob
lekam z velikimi izrezi sc lepo po
dajo razpuščeni lasje, k visoko za
petim modelom pa dvignjene 
pričeske. Lasne dodatke izberite 
zelo premišljeno, da bo prišla do 
izraza vaša milina. Tudi uhani naj 
ne bodo prebogati, vrat pa nikoli 
gol: Če nosite obleko z izrezom, jo 
dopolnite z nizom biserov. Takšni 
naj bodo tudi uhani, saj zlat, srebrn ali umeten nakit za mladoporočenko 
ni primeren. Naličite sc nežno in diskretno, izpod obleke pa naj kukajo 
zares lepi čevlji, pa čeprav jih boste obule le enkrat.



VSE NAREDIM SAM

Poročno vabilo
Z vabilom se mladoporočenca predstavita svatom, oben

em pa podpišeta javno namero o potrditvi ljubezni, ki bo 
ostala za spomin tako njima kot drugim. Ker nekateri lepe 
misli lažje nosijo v srcu kot na papirju, vam predlagamo, 
kako napisati vabilo. Če pa ga želite z našo pomočjo tudi na
tisniti, pokličite v uredništvo Savinjskih novic in pogovorili 
se bomo!

Primer št. 1:
1. januarja 1998

želiva potrditi najino ljubezen z obljubo večne zvestobe. 
Vabiva Vas, da se nama pridružite ob tem lepem dogodku 
in naju pričakate pred Vrbovcem v Nazarjih ob 17. uri. 

Poročna maša bo ob 18. uri v Mozirju, 
za tem pa se bomo poveselili na slovesni večerji v gostilni xy. 

Vesela bova, če boste srečo delili z nama!

CVETLIČARNA EMI
Ema RAKUN Polzela 3313

7 2 0  -  3 1 9

Vedno pa so vam na voljo tudi: 
šopki, venci, aranžmaji, sveče, lončnice, rezano cvetje, 

keramika, svileno cvetje in strokovno svetovanje.

Nadja Dobnik in Aleš Vodeb
Primer št. 2:

Nadja Dobnik in Aleš Vodeb
Vas vabiva na poročno sloves

nost
v grad Vrbovec 

l. januarja 1998 ob 17. uri in 
v cerkev sv. Elizabete na Ljubno 

ob 18. uri.
Svatovanje bomo nadaljevali v 

gostilni xy.

Primer št. 3:
Nadja Dobnik in Aleš Vodeb

se želiva poročiti!
Usodni “DA ” bova izrekla 

I. januarja 1998 
ob 17. uri v Lučah, 

ob 18. uri pa v Logarski dolini v 
kapeli.

Pridružite se nama; 
po poroki se bomo veselo zabav

ali v gostilni xy!
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GOSTIČE TROBEI - FILAČ Gornji Grad 
Tel. 063 /8434)06  

in
GOSTIŠČE SLOVAN - FILAČ Vransko 

Tel. 063 /725-430
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Na trgu 7
v Grabnerjevi hiši v  -> ^
Mozirju .V;.
tel.: 063/832-200

Izdelava poročnih prstanov
po vaši izbiti ^
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NON-STOP: 8.00- 19.00, soboto: 8.00-12.00



ORGANIZACIJA POROKE JE ZAHTEVNA NALOGA
Predporočno odštevanje

Časovni stiski v zadnjih dneh pred usodnim da, ko je že vsa družina pošteno napeta, se zlahka izognete z uporabo premiš
ljenega časovnega urnika. Povzemamo ga po knjigi Tanje Kovačič Vse o poroki, ki so nam jo prijazno posodili v mozirski 
knjižnici.

12 do 6 mesecev pred 
poroko
v o svoji odločitvi morate najprej obvestiti 

starše
v narediti seznam vseh, ki jim to želite pov

edati
v obvestiti prijatelje in sorodnike 
v odločiti se o stilu in tipu poroke (bučna/ 

zasebna, civilna/cerkvena) 
v pogovoriti se o številu povabljenih gostov 
v pogovoriti se o času poroke 
v obiskati župnika in se dogovoriti za 

približen termin 
v izbrati priči in svate 
v pogovoriti se o njihovih dolžnostih 
v sestaviti seznam gostov 
V naročiti ansambel, fotografa, snemalca, 

prevoznika
v načrtovati obleko mladoporočencav 
v odločiti se za poročno potovanje

5 mesecev
v sestaviti seznam poročnih daril 
v srečati se z župnikom in se dogovoriti o 

cerkveni poroki
v srečati se z organistom in se pogovoriti o 

glasbi
v dogovoriti se s pevci 
v naročiti vabila in vse dinge tiskane stvari

4 mesece
v kupiti nevestino poročno obleko ali jo iz

brati in vse urediti v izposojevalnici 
v urediti najem ali nakup ženinove obleke 
v naročiti oklice
v naročiti oklice tudi v ženinovi cerkvi 
v kupiti poročna prstana

3 mesece
v prijaviti se na matičnem uradu in plačati 

vse stroške
v natančno se dogovoriti o hrani in načinu 

postrežbe na sprejemu 
v dogovoriti se o naročilu poročne torte 
v narediti seznam želenih poročnih daril 
v naročiti frizerja za nevesto in opraviti 

večje posege na laseh 
v pregledati potne liste in naročiti vizume 

za poročno potovanje v tujino

2 meseca
v če boste imeli sprejem doma, izdelati 

jedilni list in skuhati jedi, ki se jih sme 
zamrzniti

v dokončno sesatviti seznam gostov

v pripraviti načrt za pošiljanje vabil zvsemi 
potrebnimi dodatki (naslovi, zemlje
vidi...)

v poslati vabila ali z njimi povabljence os
ebno obiskati (najmanj štiri tedne pred po
roko)

v prepričati se o potrditvi gostov o udeležbi 
na poroki

v napisati zahvalna pisma za vsa prejeta po
ročna darila

v kupiti darila za nevesto in ženina (velja 
samo za povabljene) 

v kupiti darila za svate, družice in priči 
v kupiti vse potrebno za okrasitev 
v rezervirati namestitev za poročno noč

v kupiti vse dodatke k nevestini obleki, 
kupiti vse ostale dodatke in prtljago za po
ročno potovanje

4 tedne
v preveriti vse rezervacije (tudi fotografa in 

ansambla)
v dogovoriti za pomerjanje obleke 
v obiskati frizerja z vsemi dodatki in se dog

ovoriti o'stilu pričeske 
v pri frizerju določiti uro za poročni dan 
v dogovoriti se s kozmetičarko za ličenje ali 

pa ga vaditi doma
v urediti vse potrebno za dekliščino in fan

tovščino
v urediti in rezervirati sobe za bolj odd- 

aljenej goste

3 tedne
¥ pregledati vse odgovore povabljenih in 

znova sestaviti seznam 
v dogovoriti se o zadnjih podrobnostih in 

potrditi dogovor s fotografom in snemal

cem
¥ naročiti in zamenjati denar v tujo valuto 

za poročno potovanje

2 tedna
¥ obvestiti gostilno o dokončnem številu 

gostov
¥ dokončno se pogovoriti s cvetličarjem o 

številu in vrsti aranžmajev za naprsne 
šopke in okrasitev avtomobilov 

¥ ženin ali priča naj pripravi nagovor 
¥ preveriti ali sta ženin oziroma priča nagov

or res pripravila ...

1 teden
¥ imeti vajo v cerkvi 
¥ še zadnjič preveriti vse rezervacije 
¥ dokončno se dogovoriti o dekoraciji torte 
¥ zaviti vsa darila za pomočnike in starše in 

se dogovoriti o času izročitve 
¥ plačati vse potrebne stroške v cerkvi 
¥ narediti načrt za namestitev v cerkvi 
¥ dokončno pomeriti poročno obleko 
¥ preizkusiti nevestine in ženinove čevlje 
¥ dogovoriti se o času vrnitve izposojenih 

oblek
¥ v gostilni se še enkrtat prepričati o vseh 

dogovorjenih stvareh 
¥ zadnje priprave za nevesto pri frizerju 
¥ ženinovo striženje 
¥ izvesti fantovščino in dekliščino 
¥ nakupiti vse potrebne malenkosti za po

ročno potovanje
¥ preveriti rezervacijo potovanja

2 do 3 dni
¥ zbrati in dvigniti iz izposojevalnice vse iz

posojene obleke in dodatke 
¥ dati denar ženinovi poročni priči za vse 

stroške v cerkvi
¥ pripraviti tujo valuto in potovalne čeke 
¥ izdelati načrt za poročni dan s točnim čas

ovnim razporedom

Zadnji dan pred poroko
¥ odmrzniti vse zamrznjene jedi, pripraviti 

vse kozarce, krožnike, jedilni pribor ter 
pohištvo

¥ pripraviti prtljago in obleke, v katere se 
boste oblekli po poroki 

¥ ne pozabite na vozovnice in dokumente, 
ki jih potrebujete za poročno potovanje 

¥ urediti vse potrebno za razkazovanje dar
il

¥ dati darila pomočnikom in staršem 
¥ sprostiti se in dobro naspati.
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Juvanje 1, Ljubno ob  Savinji 
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Z a  v a s  pripravljamo:

* P C R C E E
* O B L E T N I C E

* S R E Č A N J A
* / A E I J I  O I E .

V ab im o v a s  tudi:
* N A  D I M E
* C O M A E I l i l i
* N E D E L  J S I  A  I O S I I A

FITNESS STUDIO ODPRT
V S A K  D A N  O D  10. do  ZZ. u re . ■ ja
IN F O R M A C IJ E  I N  R E Z E R V A C IJ E  N A  T E L :  
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Salon
N E V E ST A

' “M ‘-‘S ' 's / .
Šaleška 2/a, Velenje j?

Telefon: 063/865-164 j)
Faks : 063/862-116 e

I z p o s o j a  p o r o č n i k  m j  

f c e k l i s k i k  o b le k

M 4 W J W V n c F  ZA
Sprejemamo naročila za izdelavo maturantskih oblek.

Lahko pa si izberete že narejene modele.
PLAČILO NA 7 ČEKOV. MOŽEN TVD1 ZAMIK DO Wt>Nl.

- Vabljene!

M C a d o p o ro č e n c i!
P o  v a š i h  ž e t j a h  

V a m  izc te C a m o  

[e p a  i n  p r i s r č n a  

v a 6 i č a  n a  V a š o  p o r o  [ o .

Tel 833-230,833-210



V  N A K U P O V A L N E M  C E N T R U  V E L E N J E  Ä
( N A S P R O T I  V E L E N J S K E  P O Š T E )

del. čas: vsak dan 8h -  19h, sobota 8h -  13h

VAM NUDI VSE VRSTE FOTOGRAFSKIH STORITEV:
- razvijanje vseh vrst filmov v 1 URI
- izdelovanje fotografij vseh vrst formatov (9 x 13 do 30 x 40 cm)
- fotografiranje za vse vrste dokumentov v najkrajšem času 
-široka ponudba fotomateriala: albumi, baterije, okvirji

► -fotoaparati priznanih in uveljavljenih znamk
C A N O N , N IK O N , K O D A K , P O L A R O ID  na neverjetnih 6 Č E K O V !!!
- najugodnejše cene filmov - AK<

PREBIVALCI ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE, POZOR!
Vsi, ki boste prinesli v razvijanje in izdelavo fotografij VAŠ FILM (katerekoli znamke) ’V v n m r  a mn ioc N a 2YJ(0DAK 200 135/^ 

boste deležni posebne ugodnosti! Ob prevzemu fotografij lahko izbirate med;

•brezplačnim razvijanjem filma 

■ brezplačnim albumom za 36 fotografij 

• brezplačno povečavo 30 x 40 centimetrov ■ SENZACIJA!
Filme lahko pošljete tudi na naslov:
FOTO ZOOM 
KIDRIČEVA 2/B
3320 VELENJE Poslali jih bomo po povzetju!

Za vse, k i cenijo kvalitetno 

fotografsko storitev

FOTO ZOOM v nakupovalnem  centru VELENJE!

P R ID IT E  I N  S E  P R E P R IČ A J T E !

m R A N J E
Metka Golc, s.p. 

Vrbje 80/a, 3310 Žalec 
tel./fax:O63/717 410, tel.:063/717 339, mtel.:06O9/647 540

VAM NUDI IZVIRNE SLOVENSKE KOLEDARJE:
■ dvanajstlistni stenski koledar Slovenski hram, z motivom kletnih vrat, izdelan v akvarel 
tehniki. Opremljen je s cerkvenimi prazniki, s časovnimi podatki o luninih menah,
s slovenskimi reki ter z raznimi zanimivostmi.

■ enolistni umetniški koledar Slovenska ljudska noša. Noša je delo akademske slikarke in 
kostumografinje Vide Zupanove.

■ klasični, tridelni poslovni koledar
- podložni, 42-listni, namizni koledar, izdelan na eko papirju, vsebuje podložni karton s 
knjigoveškim zavihkom.

Za pod je tn ike  in društva , k i ž e lijo  nekaj posebnega, 
pa izde lam o en o lis tne  izv irne ko leda rje  z m otivom  po že lji 

v  akvare l tehn ik i.

N A J V E Č J A  IZ B IR A  P O H IŠ T V A  
IN  O P R E M E  Z A  V A Š  D O M

V  C E L JU

IPH CENTER D.O.O. 
GOSPOSKA 10 
3000 CELJE

AKCIJSKA
POSTELJE IN VZM ETN ICE

M EBLO  JOGI

POHIŠTVENI PROGRAM 

I IN ITEMPO O J  HARMONIJA

1 5 %
P O P U S TA

I N  T O  S E  N I  V S E !

K U H I N J E
INM A R L E S S V E A

2 0 -3 0 %  P O P U STA

N A  1 5 0 0  m 2  B O S T E  N A Š L I  Š E  S V E T I L A ,  
K A R N I S E ,  T A L N E  O B L O G E ,  P O S T E L J N I N O  
I N  Š E  M A R S I K A J . . .

DOBIMO SE V IPH CENTRU, TEL 063-442-822



Poroka - čudovit in nepozaben dogodek v Logarski
dolini, v Hotelu Plesnik

Poroka. Lep in romantičen dogodek - dan, ki ga želimo deliti z ljudmi, ki jih imamo radi. Kaj je lahko v življenju lepšega 
kot to, da imaš nekoga resnično rad?

Pogled. Poljub. Poroka. Zakaj? Kje? Kdaj? Kako? Zapremo oči in se zamislimo. Pomlad, poletje, jesen, zima. V dolini, ki je kot speča 
Trnuljčica, lepotica, ki je zaspala in katere lepoto je mogoče opazovati v vseh letnih časih. Njene obleke so čudovite. Čudovite, kot je 
obleka neveste.

Ob prihodu v dolino se vam odpre 
čudovit pogled na zeleno livado, 
cvetoč travnik ali v jesenske barve 
odeta drevesa. S soncem obsijani 
dvatisočaki, ki se ponosno dvigajo 
v nebo, vam vzbudijo občutek 
mogočnosti, večnosti in trdnosti. 
Reka, ki si utira pot po dolini že ti
sočletja, vas osveži in napolni z 
energijo. V jutru, ko sonce s svoji
mi žarki nežno prebuja v jesenske 
barve odeto pokrajino in se jutranje 
meglice dvigajo iznad travnikov, 
imaš občutek, da zemlja diha, da 
živi, da se prebuja in se veseli nove
ga dne.

Kako lahko izgleda v tem nar
avnem okolju tako lep življenjski 
dogodek, kot je poroka:

- cerkvena poroka v kapelici Kris
tusa Kralja pri vstopu v Logarsko 
dolino; cerkvica je na čudoviti 
lokaciji;

- ob prijetni glasbi, ki se čudovito 
vključuje v okolje doline, postrežba 
aperitiva in manjša zakuska za

svate;
- vožnja s kočijo za mladopo

ročence, v zimskem času pa s san
mi in konjsko vprego do hotela Ples
nik;

- civilna poroka (stvar dogovora 
z občino, če bodo mladoporočenci 
lahko imeli civilne poroke v polet
nem in jesenskem času pod slapom 
Palenk in v hladnejših dneh v 
posebnem prostoru v dolini); pov
praševanje za poroke v Logarski 
dolini je veliko iz vseh krajev Slov
enije;

- prihod v hotel - pred vrati vas 
sprejme lajnar, ki vam igra lepe stare 
melodije za srečo na novi skupni 
poti;

- sprejem na terasi hotela s šam
panjcem in jagodami (ali avli ho
tela);

- začetek skupnega poročnega 
kosila v restavraciji (meni se določi 
po želji);

- zabavni program: ansambel, ple
sna skupina... po naročilu;

D a rk o  in  L iv ija  s ta  se v 
L o g a rs k i d o lin i p o ro č ila  

s e p te m b ra  le to s

- poročna torta ob baklah in ogn
jemetu na terasi hotela - poročni 
valček in zabava pozno v noč;

- počitek po zabavi za mladopo
ročenca (poročni apartma in kopan

je v bazenu s posebno postrežbo, 
darilo hotela).

Poroka nekoliko drugače: V
najožji ali najširši družbi staršev, 
sorodnikov ali prijateljev... Lahko 
sta dva ali vasje dvesto. Nikoli pre
malo in nikoli preveč, vse je odvis
no od vaše želje in počutja. Lahko 
si naročite obširen program ali pa 
nobenega programa.

V tej dolini čutite, da živite. 
Želite, da bi si vse te čudovite 
občutke lahko delili z nekom, ki 
ga imate radi? Pokličite nas 
(063/84<f-024), veseli bomo 
vašega klica in prisluhnili bomo 
vašim željam. Potem pa se pus
tite presenetiti.

In ko se boste skozi leta vrnili v to 
dolino in sedli na klopco pred cerkv
ijo, vam bodo spomini priklicali 
čudovite občutke, ki smo jih deležni 
samo takrat, ko imamo nekoga res 
radi. Ohranimo ta občutek za večno.
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KMETIJSKA
SVETOVALNA

SLUŽBA
SLOVENIJE

Uporaba 
gnojevke v 

jesenskem času
Jesen je čas, ko lahko brez ve

like škode pognojimo travinje s 
hranili, ki se ne izpirajo. S pravil
no in pravočasno rabo gnojevke 
na travinju lahko prihranimo pri 
izdatkih za nakup mineralnih 
gnojil. Fosfor, kalij, kalcij in mag
nezij iz gnojevke, gledano dolgo
ročno, rastline pri redni uporabi 
izkoriščajo tako kot iz mineraln
ih gnojil.

Izkoristljivost in s tem gnojilna 
vrednost dušika (N) iz organskih 
gnojil je mnogo bolj vprašljiva in 
je odvisna od številnih dejavnik
ov, kot so:

- čas uporabe (rast rastlin),
- vrsta gnojevke (goveja, prašič

ja, kurja),
- razredčenost gnojevke,
- temperatura (ne sme biti nižja 

od -8 stopinj C),
- vlažnosti tal,
- vrsta poljščine (trave, detelje, 

krmni posevki)
- vreme v času uporabe.
Za naše razmere je najboljši čas 

uporabe gnojevke v času, ko up
orabljamo tudi dušična mineral
na gnojila.

Priporočamo naslednje količine 
gnojevke na hektar v enkratnem 
odmerku:

- travniki: 15 do 20 m3 ner
azredčene goveje gnojevke ali 10 
do 15 m3 nerazredčene prašičje 
gnojevke,

- pašniki: 5 do 10 m3 ner
azredčene goveje ali prašičje 
gnojevke,

- njive: 20 do 30 m3 za ozimno 
pšenico v oktobru.

Ne polivajmo na praho v jeseni

oziroma na neporaščeno površ
ino (brazdo), razen v primeru, če 
bomo orali in še sejali. Z 
gnojevko gnojimo samo na po
raščene površine oziroma v kom
binaciji z žetvenimi ostanki.

Čim starejša je gnojevka (daljši 
čas zorenja v dovolj veliki gnojni 
jami), bolje se izkoriščajo hranila, 
pa tudi različna semena zeli 
(ščavje) izgubijo svojo moč. Pri
poročamo gnojevko razredčiti v 
razmerju 1:1 do 1:7. Z močnejšo 
razredčitvijo dosežemo boljše iz
koriščanje dušika.

Zaradi različnih naravnih raz
mer je težko postaviti enoten 
model rabe gnojevke. Upoštevati 
moramo kolobar, razporeditev 
padavin, talne razmere in višino 
podtalnice. Podtalnica je v veliki 
nevarnosti pri zelo propustnih 
tleh, saj se ob večjih padavinah in 
v času mirovanja rastlin velik del 
gnojevke oz. dušika (nitrati) 
spere. Sprani nitrat je za rastline 
izgubljen, za ljudi pa škodljiv oz. 
bistveno vpliva na uporabnost 
podtalnice za pitje.

Najpogostejše napake glede 
časa razvažanja gnojevke se javl
jajo pri nas na čistih živinorejskih 
posestvih (brez urejene paše 
živine), predvsem zaradi prema
jhnih gnojnih jam. Gnojevko, ki 
seje nabrala v gnojnih jamah čez 
poletje, čim prej razvozimo po 
travinju, da bomo imeli prostor za 
zimsko gnojevko. Pri tem bi vas 
radi opozorili na Uredbo o vnosu 
nevarnih snovi in rastlinskih 
hranil v tla, kije bila objavljena v 
Ur. listu RS št. 68/96. Ta uredba

določa vnos snovi v tla pri vnaš
anju blata čistilnih naprav, kom
posta in mulja iz rečnih strug in 
jezer, ter vnos snovi pri namakan
ju rastlin in gnojenju, zlasti pa 
mejne vrednosti letnega vnosa 
nevarnih snovi in rastlinskih 
hranil v tla ali na tla, stopnje 

zmanjševanja vnosa ter druge 
ukrepe v zvezi z vnosom.

Vnos rastlinskih hranil v tla je 
prepovedan pri gnojenju z 
gnojevko ali gnojnico:

- na tleh nasičenih z vodo,

prekritih s snežno odejo, na ve
likih strminah, kjer gnojevka od
teka po površini, na zamrznjenih 
tleh ter na vodnih zemljiščih;

- na kmetijskih zemljiščih brez 
zelene odeje od 15. novembra do
15. februarja;
- na stavbnih zemljiščih.
Na nerodovitnih zemljiščih je 

vnos rastlinskih hranil pre
povedan.

K m e tijsk a  svetovalna 
služba 

V ida Ribič

BOGATA IZBIRA SADNIH SADIK 
ŽE PO 1. NOVEMBRU

Ponudili vam bomo tudi sadike odpornejših sadnih sort na 
Različnih bujnih podlagah, velik izbor vrtnic in ostalih 

okrasnih rastlin z vsemi potrebščinami za uspešno sajenje! 
Našim kupcem nudimo tudi strokovno pomoč.

Hvala za zaupanje!
v 33 30  M ozirje , P ra p ro tn iko va  3 6  te l.& fax  063/831-331J

RAJ LAHKO V TEM  ČASU STORIM O V GOZDU

Jesenje čas, ko tudi v gozdu začnemo s pripravami na zimo. 
Sem spadajo med drugim tudi naslednja opravila:
• pred zimo še enkrat pregledamo gozd in posekamo 

lubadarke in poškodovana drevesa, ki so se pojavila v 
poznem poletnem in jesenskem času;

• opravimo zaostali gozdni red;
• očistimo brežine gozdnih cest - s tem preprečimo 

poleganje grmovja in dreves in oteženo prevoznost v 
zimskem času;

• jesenje tudi čas obilnejših padavin, zato:
• uredimo odvodnjavanje na gozdnih cestah in vlakah 

(izkopljemo odvodne jarke, očistimo propuste in 
dražnike);

• odstarnimo sečne ostanke iz jarkov in vodotokov;
• opravimo planirana dela pri negi gošč in redčenjih v 

letvenjakih - dela bodo sofinancirana, vendar zaradi 
zamude pri sprejemanju državnega proračuna z 
zakasnitvami.

m m tw m s r

flGROflVTO HIŠA Šempeter "
(v bivši bencinski črpalki pri SIP-u)
tel.: 063/702-510,702-610, : %  "

041/672-300 '

tl.,iuN-.-—. ■*- •■■■ ■ r * - —nTttlHMTirr

g g ^  ~

NUBIRA že od 22.440 DEM LANOS že od 18.490 DEM
Darilo: 2000 DEM + 5% dodatni popast p0|0g + 295 DEM mesečno 
Vozilo lahko tudi testirate k i  j  Darilo-1000 DEM

v .  : | J  i m : :5
Ä  s f

K  TICO že od 10.990 DEM

NEXIA že od 16.990 DEM : g  T Polo9 + 171 DEM mesečno 
, _ f  .-.J» Darilo: kovinska barva,

polog + 270 DEM mesečno ^  prevoz, 333 I bencina

ZA VSE AVTOMOBILE IN TRAKTORJE NUDIMO KREDITNO - FINANČNE UGODNOSTI 
■ bančni kredit že od 4,5% brez pologa ■ leasing za firme in občane

■ krediti na položnice ■ krediti z nepremičninskim jamstvom
REŠITEV BOMO NAŠLI TUDI ZA VAS ■ ČETUDI IMATE TEŽAVE S KREDITNO SP0S0BN0STI0

PRAVA PONUDßfl NA PRAV0VIM6STU ■ ACf AGAOAVTO HIŠA Šempeter



Z A V O D  ZA 
G O Z D O V E  
SL OVE NI J E

OBMOČNA ENOTA NAZARJE

Obvestilo lastnikom živine
Pred kratkim smo poročali o 

pogostih opažanjih medveda v 
gozdnatih predelih Zgornje Sav
injske doline. V mesecu oktobru 
je prišlo do prvih škod na domači 
živini. Medvedje trikrat zapore
doma napadel ovce v ogradi v 
Podlomu (na kranjski strani Čr
nivca). Dosedaj je raztrgal tri ovce 
in pet jagnjet. Ker se isti medved 
giblje na veliki površini, je zelo 
verjetno, da občasno pride tudi na 
štajersko stran. Lastnike živine, 
zlasti ovc, opozarjamo, da pov
ečajo previdnost in ponoči zapira
jo živali v hleve. Najbolj izpostav
ljeni kraji so Tirosek, Šmiklavž, 
Lenart, Podvolovljek, Podveža, 
Krnica.

V primeru večjih škod od 
medveda na domači živini Min
istrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano običajno izda odločbo 
za odstrel medveda, ki dela ško
do.

V primeru, da je medved na
padel vašo živino, takoj pokličite 
na Zavod za gozdove v Nazarjah 
(Sodja Kladnik, tel. 831 - 063). 
Odškodnino za napadene živali 
dobite na podlagi zapisnika o nas
tali škodi, ki ga sestavi komisija 
ob ogledu škode. Odškodnino iz
plača Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano.

Z a vo d  za  g o zd o ve  
S lo ve n ije  

O E  N azarje

Ptice ob zimski 
krmilnici

Med prijaznejše človekove last
nosti sodi postavljanje zimskih 
ptičjih krmilnic in krmljenje 
ptičev. Tako privabimo ptice v 
bližino svojega doma injih lahko 
opazujemo čisto od blizu. Raz
veseljujejo nas njihovo šče- 
betanje, zanimive barve perja, 
živahno spreletavanje in medse
bojni prepiri za hrano.

To je lepa priložnost, posebej za 
otroke in mladino, da spoznamo 
nekatere naše najpogostejše vrste 
ptic po videzu in vedenju: velike 
sinice, plavčke, sive močvirske 
sinice s črno čepico. Zelenčki, 
ščinkavci in strnadi pobirajo zrn
je najrajši kar po tleh. Priletel bo 
kalin, spoznali ga boste po značil
no rdeče obarvanem trebuhu. 
Vrabci bodo tako ali tako vedno 
zraven in bodo imeli v krmilnici 
pravo veselico. Prihajal bo spret
ni plezalec brglez, ki bo neutrud
no nosil zrnje in ga zatikal v 
špranje, da bo imel zalogo. Kos, 
taščica in stržek imajo rajši me
hke plodove npr. jabolka. Poleg 
sončničnega semena natresite 
kdaj tudi kaj drugega npr. nasek
ljana orehova jedrca, različno 
suho jagodičje, koščke mesa, ku
han krompir. Lahko si vzamete

čas za pripravo lojenih pogač ali 
pa preprosto obesite na drevo v 
mrežasto vrečo zavit kos gove
jega loja.

Priznati pa si moramo, da je 
krmljenje ptic predvsem nam v 
veselje, ptice bi tudi brez njega 
preživele zimo. Resnično jim 
pomagamo le ob hudem mrazu in 
sneženju. Pomladi je treba s krm
ljenjem pravočasno nehati. Zim
sko krmljenje naj ne postane 
izgovor in nadomestilo za učink
ovitejše načine varovanja ptic. Če 
pustimo na vrtu ostanke rastlin s 
semeni, če imamo na vrtu plodo
nosne grme in drevesa, je to nar
avni vir hrane za ptice.

Veliko veselja pri opazovanju 
ptic vam želim!

Z e le n i F ra n če k

Gripa

Zelo nalezljiva virusna 
bolezen

Gripa je zelo nalezljiva virusna 
bolezen dihal. Zanjo so značilne: 
nenadna visoka vročina, gla
vobol, pekoče žrelo, suh kašelj in 
bolečine v mišicah. Kašelj je pog
osto hud in dolgotrajen, druga 
znamenja pa minejo običajno v 2 
do 7 dneh. Pomembna je zaradi 
hitrega širjenja in možnih hudih 
zapletov, predvsem virusnih in 
bakterijskih pljučnic. Lahko za
jame veliko območje, tudi vso 
Slovenijo in v kratkem »položi« 
veliko ljudi. Pri nas se sezona 
gripe ponavadi začne novembra 
ali decembra, ko se ljudje več 
zadržujejo v zaprtih prostorih, se 
manj gibljejo na svežem zraku in 
uživajo manj svežega sadja in 
zelenjave.

Virusi gripe se prenašajo po 
zraku s kužnimi kapljicami, kijih 
razširjajo okuženi in bolniki s 
kašljanjem in kihanjem, z glasn
im govorjenjem, pa tudi s posred
nimi in neposrednimi stiki.

Največja možnost okužbe v se
zoni je v zaprtih prostorih, v kat
erih je veliko ljudi, saj je zrak 
zasičen s kužnimi kapljicami. To 
so avtobusi, šole, kinodvorane, 
banke, čakalnice pred zdravniški
mi ambulantami... Pri opravljan
ju vsakodnevnih opravkov se je 
tem prostorom težko izogniti, zato 
je stik z virusom skoraj neizbežen.

K preprečevanju širjenja gripe 
in nastanka epidemije lahko 
pomembno prispevajo tisti, ki so 
že zboleli s tem da drugih ne iz
postavljajo okužbi. Pri kihanju in 
kašljanju naj uporabljajo robčke,

se izogibajo tesnim stikom in os
tajajo doma. Posameznik se pred 
boleznijo lahko zavaruje z 
vzdrževanjem dobre kondicije: 
zato je pomembna pravilna in 
zadostna prehrana, telesna de
javnost in izogibanje možnostim 
okužbe. Najučinkoviteje pa se 
zavarujemo z vsakoletnim ce
pljenjem pred sezono gripe.

Najprimernejši čas za cepljenje 
proti gripi je pri nas v oktobru in 
v začetku novembra oziroma dok
ler se epidemija dejansko ne za
čne. Cepljenje proti gripi zlasti 
priporočamo starejšim nad 60 let, 
kroničnim bolnikom, tistim razre
dom prebivalcev od katerih je 
odvisen potek vsakodnevnih ak
tivnosti vseh prebivalcev (to so 
zaposleni v prometu, poštah, ban
kah, v vzgoji in izobraževanju 
itd.). Prav tako naj se cepi vsak, 
ki želi zmanjšati možnost, da bi 
zbolel za gripo. Proti gripi pa se 
ne smejo cepiti bolne osebe in tis
ti, ki so alergični na jajčne belja
kovine. Ker cepivo vsebuje mrtve 
viruse ne more povzročiti gripe, 
cepljenju pa se lahko pridruži 
bolečina na mestu cepljenja, ki 
traja do 2 dni. Redko pa se pojav
ijo hujše reakcije, kot so vročina, 
bolečine v mišicah in druga zna
menja, ki se pojavijo 6 do 12 ur 
po cepljenju in trajajo 1 do 2 dni.

Zgornjesavinjski zdravstveni 
dom Mozirje

Referent za  zd ra vstve n o  
vzg o jo  

G ru d n ik  M ilena 
V M S

Zadruga m ozir j e
Mercator - Zgornjesavlnjska kmetijska 

zadruga Mozirje z.o.o.

K M E T IJ S K A  P R E S K R B A  
S P . R E Č IC A  
T e l.: 831-338 , 831-656

- apno za apnenje travnikov, njiv 
- koruza v vrečah 50/1

- pesni rezanci
- ječmen

- močna krmila
kmetijska mehanizacija za določene stroje

rezervni deli S IP  ŠEMPETER po tovarniških 
cenah.
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Vsem prija te ljem  in znancem srečna sporočava, 
da lahko veselje de lijo  z nama: 

po do lgem  in napetem  pričakovanju smo trije .

P ridružil se nam je

P a v e l

(kličem o ga tud i Pavelček ali Pavlek ali Pavli, p iše se Remic-W eiss), 
ki je  ugledal neonsko luč v ljub ljanski po rodn išn ic i 

v ponede ljek, 13. oktobra 1997, ob  18.20.
Težak je  (b il) 3 8 2 0  gram ov in do lg  5 2  centimetrov, 

ima črne  laske in se h itro  privaja na ta  svet.
P otrud ila  se bova, da bi mu bil prijazen.

M anca Rem ic 
Peter W eiss

# V  # > >  -  # v .

O B Č IN A  L J U B N O
Cesta v Rastke
3333 L J U B N O  O B  S A V IN J I
Občina Ljubno na podlagi določil Stanovanjskega zakona (Ur. list št. 18/91, 19/91, 9/94, 21/94, 23/ 
96,44/96), Zakona o socialnem varstvu (Url. list 54 /92,56/92,42/94), Pravilnika o normativih in stand
ardih ter postopku za uveljavljanje pravice do socialnega stanovanja v najem (Ur. list št. 18/92, 31/96), 
Pravilnika o merilih za dodeljevanje socialnih stanovanj v najem (Ur. list 18/92), in 9. člena statuta Občine 
Ljubno, ter Pravilnika o dodeljevanju socialnih stanovanj v najem v občini Ljubno, objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA DODELITEV SOCIALNIH STANOVANJ V NAJEM

Na javni razpis za dodelitev socialnega stanovanja v najem se lahko prijavijo upravičenci, ki izpolnjujejo
naslednja:
i. MERILA:
I .  Višina mesečnega dohodka na družinskega člana ne sme presegati višine, ki znaša:
- za otroke do dopolnjenega 6. leta starosti 29% povprečne plače;
- za otroke od 7. leta starosti do dopolnjenega 14. leta, 34% povprečne plače;
- za otroke od 15. leta starosti do zaključka rednega šolanja 42% povprečne plače;
- za odrasle osebe 52% povprečne plače;
Povprečna bruto plača za obdobje maj -  ju lij 1997 znaša 143.820,00 SIT.
II. SPLOŠNE POGOJE:
- da ima državljan stalno prebivališče in prebiva v ob. Ljubno,
- da državljan ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov, ki z njim stalno prebivajo, ni lastnik počit
niške hišice ali počitniškega stanovanja oz. druge nepremičnine;
- da državljan ali kdo izmed njegovih ožjih družinskih članov ni lastnik premičnine, ki presega 25% vred
nosti primernega stanovanja.
Interesenti, ki izpolnjujejo zgoraj omenjene pogoje in želijo pridobiti ali zamenjati socialno stanovanje 
morajo predložiti:
- vlogo z opisom bivalnih razmer;
- po trd ilo  o prejetem bruto osebnem dohodku za obdobje maj -  ju lij 1997, od vseh članov 
družine (skupnega gospodin jstva) in osta lih denarnih prejemkov pridobljenih v omenjenem 
obdobju,
- po trd ilo  o premoženjskem stanju, številu družinskih članov
- po trd ilo  o državljanstvu;
- po trd ilo  o dobi stalnega prebivanja v občini;
- najemno oz. podnajemno pogodbo.
Javni razpis se razpisuje za trenutno nezasedeno stanovanje -  dvosobno stanovanje v Radmirju št. 11, 
velikosti 47,76 m2 in za vsa ostala stanovanja, katera se  bodo sprostila do novega razpisa.
Vloge za priglasitev na javni razpis interesenti pošljejo na naslov OBČINA LJUBNO, CESTA V RASTKE, 
LJUBNO OB SAVINJI s pripisom javni razpis za dodelitev socialn ih stanovanj, najkasneje do
15.11.1997.
Prijave na javni razpis, prispele po navedenem roku ne bodo upoštevane.
Občina bo, po komisijskem ogledu stanovanjskih razmer in na podlagi točkovalnih zapisnikov, najkas
neje v roku 60 dni po objavi razpisa določila občinsko listo za dodelitev socialnih stanovanj. Veljavnost 
liste bo v veljavi do novega razpisa.
Vsi udeleženci javnega razpisa za pridobitev socialnega stanovanja bodo o uvrstitvi na prednostno listo 
pisno obveščeni.

O B Č IN A  L JU B N O

Marija Sodja Kladnik

Potovanje v 
Peru in 
Bolivijo

(nadaljevanje iz prejšnje številke)
Lima se mi je na začetku zdela povsem noro 

mesto. Za moje evropske pogledejebila pov
sod strašna zmešnjava. Na letališču so te za 
začetek napadli taksisti in posredniki zarazne 
hotele. Ponujali so vse po nesramno visokih 
cenah. Malo so me napetnajstili pri taksiju, 
vendar sem se udobno pripeljala v hotel. Prav 
pri stadionu je bil, torej sem ga vedno z lahko
to našla in se nisem mogla izgubiti. Kajti izgu
biti se v Limi je bilo prav enostavno. Mesto 
je ogromno, ulice so podobne ena drugi, 
široke, prašne, vroče, polne avtomobilov in 
polne prodajalcev vseh mogočih stvari. Prav 
prepričati sem se morala in zbrati ves pogum, 
da sem se odpravila na prvi samostojni pohod 
po mestu. Promet je bil tako divji, da sem si 
prav zares komaj upala iti čez cesto. Preho
dov za pešce skoraj ni bilo, zato sem sledila 
domačinom in za njimi tekala in skakala čez

cesto. Šoferji ne ubogajo preveč ne semafor
jev in ne prometnih policajev. Na nekem 
križišču sem naštela celo šest prometnikov, 
pa so komaj za silo krotili promet. Najbolj mi 
je šlo na živce trobljenje. Šoferji veliko raje 
pritiskajo na hupo kot na zavore. Nekaj časa 
sem celo mislila, da sem jim tako všeč, da kar 
naprej trobijo za mano, potem pa sem 
pogruntala, da trobijo taksiji, ker sem zanje 
potencialna stranka in da me tako obveščajo, 
da so prosti. Taksijev je cela množica, veči
noma so samooklicani, saj nalepke TAXI pro
dajajo kar ulični prodajalci. Nalepiš jo in že 
si v poslu. Še sanja se mi ne, kako na to gleda 
davkarija. Vendar so uradni taksiji veliko 
dražji. Po mestu mrgoli tudi kolektivosov, to 
so kombiji in manjši avtobusi, ki vozijo po 
mestu. Ime ulic je na veliko napisano na prvi 
šipi, zraven pa se skozi okno nagiba sprevod
nik, katerega delovna naloga je tudi, da ves 
čas glasno vpije, kam je kolektivo namenjen 
in tako čimprej napolni vozilo. Najbolj meje 
bilo strah tatvin, pred katerimi so me vsi svar
ili.

(se  n a d a lju je )



N a r a v o sl o v n i 
t a b o r  -  Ča tež  97
V PONEDELJEK ZJUTRAJ SMO SE UČENCI IZ 4. 

RAZREDA IZ REČICE IN NAZARIJ ODPRAVILI NA 
PETDNEVNI NARAVOSLOVNI TABOR V DOM ČEBEL
ICA v Čatež na Dolenjskem.

Tam smo opazovali in raziskovali mlako, travnik, se učili o ka
meninah, PLODOVIH IN SEMENIH, SLEDEH NA GOZDNI POTI, O VREMENU IN 
MNOGIH DRUGIH STVAREH. NAUČILI SMO SE TUDI TRI VRSTE VOZLOV: BAB
JI, AMBULANTNI IN KAVBOJSKI. Ko SMO RAZISKOVALI TRAVNIK, SMO SE IZ
KAZALI TUDI KOT ZELO DOBRI PESNIKI, SAJ JE VSAK SPESMIL LEPO PESEM O
travniku. Imeli smo tudi dva pohoda. Prvi je bil dolg 9 km, drugi
PA JE BIL NOČNI. Na NOČNEM POHODU SMO OPAZOVALI ŽIVALI IN SE UČILI 
ORIENTACIJO PONOČI. TUDI REKREACIJE NAM NI MANJKALO, SAJ JE BILA 
VSAKO JUTRO JUTRANJA TELOVADBA. TAM SO IMELI TUDI TARČO ZA LOKO
STRELSTVO IN PLEZALNO STENO, ZATO SMO SE ZABAVALI TUDI Z LOKOS
TRELSTVOM IN PLEZANJEM. ZADNJI DAN PA NAS JE RAZVESELILA ORIENT
ACIJSKA IGRA LOV NA LISICO. PREDZADNJI DAN PA SMO IMELI ŠE VESELO 
POSLOVILNO ZABAVO IN PLES.

Bivanje v domu Čebelica mi je bilo zelo všeč, vendar sem se kljub
TEMU RADA ODPRAVILA DOMOV.

Živa Lenarčič, 4. razred 
OŠ Rečica ob Savinji

Zak ljuček  m e d n a r o d n e g a

KNJIŽNEGA KVIZA
V PONEDELJEK 6. OKTOBRA SEM BILA NA ZAKLJUČKU KNJIŽNEGA KVIZA V 

Ljubljani. Spremljala me je gospa Vladka iz mozirske knjižnice. Na
jprej SMO IMELI SPREJEM PRI PODŽUPANU. POTEM SMO SI OGLEDALI
Ljubljano. Videla sem: Ljubljanska in Slovenska vrata, Tromo- 
stovje, Prešernov spomenik, Kongresni trg, Trg revolucije in Par
lament RS. V restavraciji Dairy Queen smo imeli super kosilo. Po
KOSILU SMO SI OGLEDALI RAZSTAVO KNJIG, VSI IZŽREBANCI SMO SI ZA NA
GRADO LAHKO IZBRALI KNJIGO. JAZ SEM SI IZBRALA KNJIGO: RaDI KUHA
MO. PO GLEDALIŠKI PREDSTAVI SMO SE VRNILI DOMOV. V LJUBLJANI JE BILO 
ZELO LEPO.

Rebeka Žerovnik, 2. razred 
OŠ Blaža Arniča Luče

K O R U Z A
VČERAJ ŠE NA NJIVI JE ZORELA,
ZDAJ PA ŽE NA SKEDENJ JE PRISPELA,
ZRELA IN RUMENA KORUZA DEBELA.
Naše pridne roke delajo,
TUDI ZDROB BO PRAV PRIŠEL,
ZA KORUZNE ŽGANCE,
DA KMALU ZRASTEMO 
V VELIKE IN PAMETNE UČENCE.

Tina Kadliček, 3. Razred, 
Podružnična šola Nazarje

L I Č K A L I  S M O  K O R U Z O
Prišel je četrtek. Učiteljica nam je povedala, da bomo
LIČKALI KORUZO. SKUPAJ S TRETJIM RAZREDOM SMO ODŠLI NA 
BLIŽNJO KMETIJO. KMET NAM JE POVEDAL, KAKO NAJ DELAMO.
Dolgo smo delali in nas je že pošteno zeblo v roke. 
Pogreli smo se z grozdnim čajem in posladkali s potico. 
Vesela sem, da sem se naučila ličkati koruzo.

Pia Pogorelčnik 2. Razred 
podružnične šole Nazarje

E j!
Rad bi bil s teboj, pravi Vili Resnik v 

naslovu svoje nove plošče, kije luč sve
ta ugledala pred kratkim. Desetim  
skladbam, med katerimi prevladujejo 
pop rokovske, je skupna ta lastnost, da 
so profesionalno dodelane in tako tudi posnete. Tudi ljubi
telji balad boste prišli na svoj račun in nenazadnje se boste 
srečali še s pravo domačo country skladbo. Pri projektu so 
mu pomagali že preverjeni domači skladatelji in pisci be
sedil, eden od tekstov pa je njegovo osebno delo.

Če je res, daje pri nas težko preživeti le s svojo glasbo, ta 
težava Vilija ne bremeni.

Čas zaceli rane je naslov nove zgoščenke Alenke Godec. 
Alenka je posnela že cel kup dobrega glasbenega materiala 
in ta njen zadnji prispevek za privržence dobro narejene 
glasbe je le pika na i. Od desetih skladb je sama avtorica 
šestih besedil. Vse skupaj je na zelo visoki ravni in nenazad
nje odpoje pesmi zelo doživeto. Sicer pa je najbolje, da pes
mi ocenite kar sami. Ob naletavanju snežink bo njen soul 
in njene balade zame, ravno nekaj pravšnjega. Alenkin glas 
blesti na posnetkih (pa tudi v živo) tako, da se ne da 
pritoževati.

The Drinkers pa so napravili ploščo katere naslov spet 
lepo pristaja imenu kvinteta. Ljubljansko zasavska skupi
na je zaslovela v prvo s ploščo Lepi in trezni, ko so pred 
dvema letoma poslušalcem predstavili svoj pivski 
rock*n*roll. Fatje v svojem novem projektu predstavljajo 
pop uspešnice, nekaj energičnega rocka in tudi balade so 
dobile pri njih svoje mesto. Seveda njihove skladbe ne pri
ganjajo k pijači, teksti le opisujejo dogodke, ki so z njo pov
ezani. Skladba Deset majhnih jagrov je bila pred kratkim 
hit nemške skupine Die Toten Hosen. Z njihove plošče pa 
se sliši v zasavskem narečju. Žeja, Gnus, Epitaf, vse te 
skladbe sodijo med zdrav rock, ki ga lahko poslušate za 
zabavo ali pa zbrano.

Ob koncu meseca lahko pričakujemo izid albuma z 
naslovom Čhaie. Izvajalci romske glasbe so skupina Šu- 
kar, producent plošče pa je spet Roberto Magnifico, ki se 
je ob tej priložnosti poimenoval Barikano (Veličastni). Za 
hit napovedujejo, da bo postala priredba skladbe The 
Beatles Girl, ki prevedena v romski jezik nosi ime Čhaie. 
Skupina žanje lep uspeh pri nas in v tujini. Znajo biti at
raktivni in menda jim to pomaga pri uspehu. Ja, tole bi 
bile današnje glasbene novičke. Napisala sem jih jaz, saj 
Alenka vso svojo pozornost posveča sinku Davidu. Le ve
liko lepih trenutkov v družini ji še zaželim na koncu njene 

četrtine bobenčka. Pa-pa.
Ureja: Slavica Slapnik Slavica



Zgornjesavinjska liga v malem 
nogometu

Prvi poraz Zadruge
Rezultati 7. kola, 17. oktobra:
Foršt: Solčava 2:4 (2:3), Kokarje : Avtoelektrika Bitenc 6:2 (2:2), 

Polda’s -  West Blue Jeans : Policija4:l (1:1), Zalugn’ca : Zadruga 
Mozirje 0:3 (0:1), Razborje : Davidov Hram 4:2 (2:1).

Že nekaj tekem je videti, da ekipa Foršta nima pravih zamenjav, 
kar igralce dodobra izčrpa in j im pobere prepotrebne moči za končni
co. To se jim je zgodilo tudi tokrat in kvalitetnejši ter izkušenejši 
Solčavani so zasluženo osvojili nov komplet točk.

Po preložitvi tekme v prejšnjem kolu so Kokarčani tokrat spet za
igrali izvrstno in visoko premagali ekipo Avtoelektrike Bitenc. Po 
prvem polčasu sicer ni kazalo tako, saj so se domačini enakovredno 
kosali z lanskoletnimi zmagovalci, v drugem polčasu pa so Kokarčani 
zagospodarili na igrišču in dodobra napolnili mrežo nasprotnikov.

Tudi tretje srečanje 7. kola je bilo izenačeno samo v prvem polčasu, 
saj so igralci Polda’s -  West Blue Jeansa v nadaljevanju povsem na
digrali Policaje. Le vratarju gre zahvala, da ni bil poraz še višji.

V derbi srečanju tega kroga sta se pomerili ekipi Zadruge in 
Zalugn’ce. Po začetnem otipavanju je Zadruga kmalu prevzela pobu
do in s taktično dovršeno igro povsem zasenčila svojega nasprotni
ka.

Po bledih predstavah je tokrat Razborčanom le uspelo osvojiti vse 
tri točke in tako se počasi prebijajo proti sredini razpredelnice.

Rezultati 8. kola, 24. oktobra:
Kokarje: Zalugn’ca 3:1 (0:1), Razborje : Avtelektrika Bitenc 8:0 

(2:0), Zadruga Mozirje : Policija 1:4 (1:1), Foršt : Davidov Hram 
1:1 (0:0), Polda’s —West Blue Jeans : Solčava 3:1 (2:0).
Najbolj kvalitetno in zanimivo srečanje predzadnjega krogajesen- 

skega dela smo spremljali med ekipama Kokarij in Zalugn’ce. Tu 
smo bili priča dvema povsem različnima polčasoma, kjer so v prvem 
imeli več od igre Ljubenci, v drugem pa je najboljši igralec tekme 
Franci Hren poskrbel za pravi preobrat in dileme okrog zmagovalca 
ni bilo več.

Druga tekma 8. kolajeprineslanajvišjo zmago Razborčanom, ekipi 
Avtoelektrike Bitenc pa visok in boleč poraz. Neodgovornost neka
terih članov domače ekipe so dodobra izkoristili spretni Radmirci 
in z izdelanimi in uigranimi akcijami povsem razbili domačo obram
bo.

Za največje presenečenje tega kola je poskrbela ekipa Policije, ki 
je presenetljivo opravila z do sedaj še nepremagano vodilno ekipo 
Zadruge Mozirje. V prvem delu smo spremljali izenačeno srečanje, 
v drugem pa so Policaji z vstopom Javornika spremenili način igre 
v napadu in zasluženo nadigrali favorizirano Zadrugo.

Sledila je tekma ekip z začelja med Forštom in Davidovim 
Hramom, ki pa ni prinesla zmagovalca.

V zadnji tekmi je ekipa Polda’s -  West Blue Jeansa presenetljivo 
gladko premagala tretj euvrščeno Solčavo. Že uvodne minute so poka
zale, da so Mozirjani tokrat boljši nasprotnik v vseh elementih igre 
in njihova zmaga je povsem zaslužena.

Lestvica po 8. kolih:
L Zadruga Mozirje 8 701 33:11 (+22) 21
2. Zalugn’ca 8 512 27:17 (+10) 16
3. Kokarje 7 430 21:10 (+11) 15
4. Solčava 8 422 25:19 (+6) 14
5. Polda’s -  West Blue Jeans 8 413 23:19 (+4) 13
6. Razborje 8 323 23:18 (+5) 11
7. Policija 8 314 21:28 (-7) 10
8. Foršt 8 035 13:26 (-13) 3
9. Avtoelektrika Bitenc 8 107 12:39 (-27) 3
10. Davidov Hram 7 115 12:23 (-11) 2 (-2)

Gornji Grad

Nogometna tekma za 
Markov memorial

Minulo soboto so se za nogometno nadigravanje v ugod
nih razmerah, pomerili enajsterici Lovske družine Gornji 
Grad in Veterani Gornji Grad. Tradicionalno srečanje obeh 
ekip je posvečeno spominu velikemu športnemu in lovske
mu zanesenjaku, prekmalu preminulemu Marku Kolencu.

Tekmo so zasluženo dobili nogometaši LD, ki so si poleg dveh 
zadetkov ustvarili več zrelih priložnosti kot Veterani. Hladen tuš so 
Veterani doživeli že v peti minuti. Po navidezno nenevarnem predložku 
v kazenski prostorje nespretno posredovanje stebra obrambe Veter
anov Fortina spremenilo smer žogi, ki je pristala za hrbtom vratarja 
Žerovnika. Tudi po zadetku so imeli igro v nogah nogometaši 
zelene bratovščine, ki so svojo premoč ponovno potrdili v osemna
jsti minuti z lepim zadetkom Krebsa. Začetek drugega polčasa je 
obetal nekoliko bolj angažirano igro Veteranov, vendar jim po zas
lugi odličnega Bogdana Remica v vrstah lovcev, ni uspelo razviti 
njim značilne igre. Kljub agresivni igri pa Veteranom ni uspelo 
iztržiti več, kot doseči častni zadetek. V 37 minuti nadaljevanjaje 
z lepim strelom postavil končni rezultat tekme Darko Kovšak.

Ob tem velja zapisati, da je srečanje potekalo v fer in športnem 
ozračju, za kar ima prvenstveno zasluge neprizivni mednarodni 
sodnik Vili Krajnc. En sam rumeni karton in petdeset minutno 
čakanje na začetni sodnikov žvižg, zaradi zamujanja nogometašev 
LD Gornji Grad, sta edini senci ob športnem spominjanju na člove
ka, ki je svoje življenje v pretežni meri posvetil prav športnikom in 
lovcem.

Sa vin jča n

Sožitje - VDC Mozirje

1. turnir v košarki - 
Črna 97

V četrtek, 2. oktobra je v organizaciji Centra za usposa
bljanje, delo in varstvo Črna na Koroškem potekal 1. turnir 
v košarki za osebe z zmerno in težjo motnjo v duševnem 
razvoju. Tekmovanja seje udeležilo 16 ekip s 135 tekmoval
ci. Tekmovalne discipline so bile: igra (4+1): (4+1), kar pome
ni, da so igrali štirje varovanci in trener, veščine moštvene 
košarke, tekmovanje v individualnih spretnostih (met v cilj, 
vodenje 10 m, met z mesta), hitro vodenje.

Ekipo Sožitja -  VDC Mozirja sta zastopala Vlado Pavlič in Tomaž 
Irner pod vodstvom trenerja Davida Pauliča, ki je med drugim tudi 
glavni trener elementov košarke pri Specialni olimpiadi Slovenije. 
Vlado Pavlič je tekmoval v individualnih veščinah v prvi skupim in 
je z natančnimi meti, ki so bili odločilni, zasedel prvo mesto z osvo
jenimi 78 točkami, medtem koje Tomaž Imer tekmoval v tretji skupini 
inje z osvojenimi 61 točkami zasedel peto mesto inje za tretjim za
ostal za 4 točke.

Turnirje bil prvi te vrste inje glede na število udeležencev in kval
iteto zelo lepo uspel. Iz teh tekmovalcev pa se že počasi formira eki
pa za letne olimpijske igre leta 1999 v ZDA, kajti Slovenija je kot 
članica mednarodnega olimpijskega komiteja Specialne olimpiade na 
kongresu v Luxemburgu pridobila še dodatno kvoto udeležencev za 
letne olimpijske igre in to prav za košarko.

Ob priliki pa bi se varovanci VDC Mozirja zahvalili Šport centru 
Prodnik za koriščenje športnih in gostinskih uslug v mesecu juliju 
1997.
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Ker se bliža konec leta in ker si zagotovo želite pravočas
no priskrbeti darila za poslovne partnerje, smo za vas 
pripravili
POSEBNO PONUDBO POSLOVNIH DARIL!

V naši bogati ponudb i boste gotovo našli prim erno 
darilo za vaše poslovne partnerje po ugodnih cenah.

Pridite in se  prepričajte!

Spoštovani gospod urednik!
Prosim, da objavite naš odgovor 

v zvezi z vašim člankom »Občina 
je za vračilo nacionaliziranega ho
tela, toda...«, ki je bil objavljen v 
zadnji številki Savinjskih novic, v 
katerem je očitno, daje bil iz mat
ične knjige na Krajevnem uradu 
Rečica ob Savinji iztrgan list s po
datki Katarine Jačinič.

O osebnem statusu posameznik
ov se vodijo matične knjige, ki so 
javne listine: rojstva, poročna ter 
matična knjiga umrlih. Te knjige so 
trajne evidence ter izjemno pomem
bne tako za posameznike, na katere 
se vpisi nanašajo, kot tudi za nji
hove pravne naslednike in ne nazad- 
nje je neprecenljiva tudi njihova 
zgodovinska vrednost. Način 
vodenja matičnih knjig se je skozi 
desetletja in stoletja spreminjal. Na 
našem območju so matične knjige 
do začetka 2. svetovne vojne vodili 
duhovniki. Vsa matična dejstva so 
se vpisovala v te knjige, državne 
knjige se posebej niso vodile. Mat
ični dogodki, ki so se zgodili med
2. svetovno vojno so vpisani v nem
ških matičnih knjigah, ki so jih 
vodili civilni nemški uradi na našem 
območju. Tudi to je svojevrsten 
podatek o pomembnosti teh evi
denc. Kljub okupaciji, se vodenje 
matičnih knjig ni prekinilo, spre
menjen je bil le način in organ. Po 
končani vojni je vodenje teh knjig 
z zakonsko ureditvijo prišlo v pris
tojnost države, za vodenje pa so 
zadolženi posebej za to strokovno 
usposobljeni delavci -  matičarji.

Prav zaradi velike pomembnosti

podatkov, ki so vpisani v matične 
knjige, mora biti zagotovljeno, da 
se te knjige ne uničijo. Knjige se 
zato shranjujejo v kovinskih ogn
jevarnih omarah,-dostop do njih ima 
samo matičar. Poleg originalnih 
knjig se istočasno vodijo tudi dvo
jniki teh knjig (kar velja tudi za 
predvojne župnijske knjige). Dvo
jniki se hranijo ločeno od origi
nalov. V primeru kakršnegakoli 
poškodovanja ali celo uničenja 
matične knjige, jo je mogoče obno
viti na podlagi podatkov iz dvojnik
ov.

Tudi v primeru, da bi iz matične 
knjige na Krajevnem uradu Rečica 
ob Savinji res bil iztrgan list, bi ga 
zelo hitro lahko obnovili.

V vašem prispevku omenjena 
Katarina je vpisana v rojstno mat
ično knjigo župnijo Rečica ob Sav
inji, ki seje vodila za obdobje od 1. 
1882 do 1. 1894. Ker je zadnji vpis 
v tej knjigi bil starejši od 100 let, 
je bila v skladu s predpisi in navodi
li s področja matičnih zadev, dne 
31.1.1995 oddan v Škofijskem arhi
vu v Mariboru, ki je lastnik knjige 
in kjer se trajno hrani. Na našo za
htevo je mogoče kadarkoli pridobiti 
podatke iz knjig, kijih hrani Škof
ijski arhiv.

O pomenu matičnih knjig bi se 
dalo povedati še veliko več. Naš 
namen je bil le informirati občane 
o tem, da so takšne evidence preveč 
pomembne, da bi se podatki v njih 
uničevali glede na trenutno situac
ijo.

U p ra vn a  enota M o zirje

Amandma k predlogu proračuna Republike 
Slovenije za leto 1997 - EPA 247-11

Pri Ministrstvu za finance (1611) 
se postavka (7608) “Tekoča pro
računska rezerva” zmanjša za
70.000.000 SIT in se prenese na 
novo postavko (...) “Odprava posl
edic poplav v novembru 1990” pri 
Ministrstvu za okolje in prostor, 
Uprava RS za varstvo narave 
(2521).

Obrazložitev:
Enotno mnenje v dolini je, da sta 

glede odprave posledic poplav v no
vembru 1990 najbolj nujna izgradn
ja porušenega graščinskegajezu v Sp. 
Rečici oz. Nazarjah in odprava posl
edic poplav na Ljubnem.

Do izgradnje porušenega graščin
skegajezu objekta bo Savinja zara
di zaprodovanja ogrožala področje 
obrtno industrijske cone Prihova in 
Nazarje in sotočje Savinje in Drete 
v neposredni bližini. Za omenjeni 
odsek (katerega sestavni del je tudi 
ta objekt) je izdelan in sprejet lokac
ijski načrt ter idejni projekt, v izde
lavi pa je izvedbeni projekt. Predv

ideni strošek izvedbe je bil po cenah 
1.1.1995 75.000.000,00 SIT.
Enak problem obstaja tudi pri 

Ljubnem. Že od leta 1990 ni rešen 
problem Batelnovega in Marčink- 
ovega jezu na Ljubnem, poleg tega 
bi bilo čimprej odstraniti več deset 
tisoč kubičnih metrov naplavljen
ega materiala in odpadkov z depon
ije na Ljubnem. Na tem deluje Sav
inja spremenjena v hudournik.

Za rešitev tega problema so 
pripravljeni vsi potrebni projekti. 
Predvideni stroški sanacije znaša
jo cca. 155.000.000 SIT.

S predlaganim amandmajem 
želimo zagotoviti nujno potrebna 
sredstva za začetek odprave posl
edic poplav pri Nazarjah in Ljub
nem.

Sredstva bomo pridobili z 
bistvenim zmanjšanjem postavke 
“Tekoča proračunska rezerva”, ker 
ta ob koncu leta ni več potrebna.

dr. Jo že  Z a g o že n  
P oslanska skup in a  S D S



Odgovor na Prejeli smo v št. 21,17.10.1997 
Ali nas bo Molička planina pričela deliti?

Molička planina nas od vsega 
začetka združuje, deli nas ide
ologija in neupravičeno prido
bljen kapital.

Molička planina pod Ojstrico, je 
bila pred sto leti in nekaj let navz
dol, kraj slovenskega narodnega 
ponosa in samozavedanja. 
Gorništvo kot bit Slovencev in 
pomemben državotvorni de
javnik, je v Savinjski dolini začel 
organizirano gojiti v letu 1893 
Fran Kocbek, učitelj v Gornjem 
Gradu.

Uspel je hitro pridobiti sode
lavce in simpatizerje, ki so 
omogočili tej dejavnosti, zaradi 
varnosti tudi materialno osnovo. 
Prva zadeva je bila odkup 
Moličke planine in ureditev na 
njej prve slovenske koče v Sav
injskih Alpah že leta 1894. K njej 
so 1898. leta dogradili kapelico 
sv. Cirila in Metoda. To je bila 
stvaritev, ki je priznanje 
duhovnosti, katera je primat in 
pogoj za uspeh na materialnem 
področju. To je bilo narejeno po 
vzoru duhovnika Jakoba Aljaža in 
njegovega dela na Triglavu, ter v 
skladu s pretežno duhovno in ma
terialno povezanostjo takratnega 
časa. To potijuje tudi to, daje prvo 
blagoslovitev kapelice na Molički 
planini opravil Jakob Aljaž.

Slovenci so se tu zbirali in si 
krepili samozavest 30 let. To je 
bila doba entuziazma, po
žrtvovalnosti, složnosti in vza
jemnosti. Po letu 1930, koje umrl 
Fran Kocbek in ko je nastopila 
gospodarska kriza in se je začel 
širiti duh nacionalizma, fašizma 
in komunizma, je zamrla složnost, 
saj sojo nasilne ideologije v in
teresu peščice ljudi s spren
evedanjem o enotnosti in zavajan
jem z racionalnostjo prekrile in 
onemogočile razvoj, napredek in 
zadovoljstvo.

Vse to simbolizira in predstavl
ja Molička planina. Vse, ki se tega 
zavedamo, že dolgo moti sedanja . 
razvalina tega simbola. To je še 
posebej prišlo do izraza po letu 
1990 in 91, ko so 100-letne gorni
ške sanje postale resničnost in 
smo zopet začeli uresničevati duh 
stvarne svobode in sožitja ra
zličnosti, ki jih bo vedno bolj 
povezovala složnost in vzajem
nost.

V tem vzdušju smo se povezali 
gorniki, ki občudujemo »kra
ljestvo Ojstrice« z domačini iz

pašne skupnosti in župljani 
župnije iz Luč, z namenom, da 
zgodovinski spomin Moličke 
planine zopet obudimo in 
omogočimo, da deluje znova in 
resnično državotvorno v ponos 
vsem rodovom Slovencev. Da bi 
to uspešneje izvedli smo us
tanovili v duhu tradicije Turis- 
tovskega kluba Skala -  skalašev, 
Gorniški klub savinjske doline.

Kot prvi namen ustanovitve klu
ba je bil v složnosti in vzajemnosti 
urediti Moličko planino v vzgled- 
ni zgodovinski spomenik in funk
cionalno zavetišče gornikom, 
pastirjem in gorskim romarjem, ki 
se udeležujejo verskih obredov 
pri kapelici sv. Cirila in Metoda.

Naš cilj je, da uredimo do avgus
ta leta 1998, ko bo obletnica 
postavitve koče, oz. do septem
bra, ko bo 100-letnica blagoslo
vitve kapelice, ki jo je opravil 
Jakob Aljaž.

V ta namen smo obvestili vsa 
planinska društva v savinjski do
lini o svoji ustanovitvi in jih pov
abili k sodelovanju. Prav tako 
smo začeli z urejanjem adminis
trativnih in lastniških zadev v 
skladu z novo zakonodajo in nar
avnimi zakonitostmi. Toda proti 
pričakovanju smo naleteli na ner
azumevanje, sprenevedanje in 
podtikanja različnih zlonamernih 
dejanj, namesto volje po kon
struktivnem sodelovanju in 
sožitju.

Delitev ne more povzročiti 
Molička planina, ampak jo pov
zroča ves čas ideološka nastro
jenost in nezasluženo pridobljen 
kapital.

Pisanje, ki ste ga objavili v kon
tekstu Moličke planine, je partijsko, 
enostransko, podtikanje negativnih 
namenov drugim in prikrivanje 
monopolnih in privilegijskih želja 
z neobjektivnimi dejstvi in neu
temeljenimi programi.

V vsem tem sc kaže, da kljub 
prvim demokratičnim volitvam v 
letu 1990 pri nas še prevladujejo 
razdiralne in zavistne sile, ki 
hočejo preprečiti razvoj ra
zličnosti in složnosti, ki nas 
bogatijo in plemenitijo.

Prav bi bilo, da se po sedmih 
letih resnične demokracije, bolj 
spoštujejo različnosti in omogoča 
dobronamerni stvarni dialog, ki 
ustvarja novo vrednost in veča 
zadovoljstvo posameznikovin 
skupnosti.

Gorniški klub savinjske doline 
s sedežem v Lučah, se bo najprej 
prizadeval v tej smeri, in se za že 
nakazane možnosti spremembe 
stališč, in volje po razgovorih in 
dogovorih zahvaljujemo PZS, in 
upamo na pravo razumevanje in 
tudi sodelovanje za posamezno in 
skupno dobro.

Naj velja gorniški Čopov 
pozdrav, »Boglonaj, da smo 
prijat’li«!
Z a  gorniški k lu b  savinjske 

doline:
F ra n c  Z a b u k o š e k  dr. stom . 

P esnic? 34, Š e n tju r

Protest
V 21. številki SN je objavljen 

članek: Planinski mladinski tabor 
»Koprivna 97« s fotografijo 
udeležencev »Na vrhu avstrijske 
Topitze z navedbo /foto: AT/. 
Tudi v besedilu je naveden 
stavek: »Udeleženci prve izmene 
so osvojili še vrh v Avstriji, im
enovan Topitza.

Ime gore Topiča /1649 m/ je 
slovensko ime za sosedo Pece, žal 
je že na avstrijski strani a vse 
naokrog obdana s Slovenci 
domačini. Lepo ime, ki samo na 
sebi pove kaj pomeni. Njena dru
ga soseda se imenuje Ojstra /1577 
m/. Tudi to lepo po slovensko

pove kakšna gora je. Kamniške in 
Savinjske Alpe se odtod vidijo 
vse lepše kot pa s Pece. Tudi Peca 
ni Petza, zato je prav žalostno, da 
Slovenci v domačem časopisu 
pišejo ponemčeno ime »Topitza«.

Sploh pa opažam, da naši pisci 
ne poznajo Koroške in njenih 
slovenskih imen. Slabo uslugo s 
tem delajo Slovencem na Ko
roškem, ki se sami s težavo bori
jo za svojo slovensko pripadnost.

Ali ni zapisano: »Kdor zaniču
je se sam, podlaga je tujčevi pet!«

Valent V ider 
S olčava

Ljubno ob Savinji - 7 50 let - drugič
Druga svetovna vojna je v 

omenjeni knjigi daleč preskrom
no predstavljena. Gotovo je ravno 
to obdobje največje dejanje Slo
vencev in tudi Ljubencev.

Frontno gibanje za osvoboditev 
je kmalu po začetku zajelo tudi 
Ljubno. Prvi udeleženci v giban
ju so sinovi tedaj najuglednejših 
družin. Bile so nosilke napredka 
po veliki gospodarski krizi, kije 
tudi Ljubence dodobra izčrpala. 
Pospešena trgovina z lesom tja do 
Beograda je dvigovala dohodke, 
zaposlovala mnoge, ki so bili z 
zaslužki zadovoljni. V kraju so se 
širile tudi druge dejavnosti. Ljud
je so se izobraževali v tečajih 
raznih strok. Pospeševali so 
zadružništvo in druge aktivnosti 
kot denarništvo itd.. Sirilo seje 
podjetništvo. Na Ljubnem z 
okolišem so našteli 30 žag, 22 
gostiln, 9 trgovin. Močno je bila 
razgibana obrt. Leta 1921 je Ljub
no štelo 125 domov, leta 1937 pa 
že 293. V vsakem domuje živelo 
povprečno 9,5 ljudi.

Širila seje tudi revščina. Mno
gi so bili zaposleni samo občas
no in mnogo je bilo tistih, ki so 
bili brez dela. Tudi kmečko preb
ivalstvo je bilo ogroženo. Podatk
ov za Ljubno ni. Primerjavo pa 
lahko napravimo s slovenskim 
prostorom. Leta 1940 je bilo 
zadolženih 42.000 kmečkih gos
podarstev in 75% celotne indus

trije. Kljub slabi zaposlitvi je v 
hranilnicah naraščalo veliko šte
vilo drobnih varčevalcev. Social
no niso bili zavarovani, pokojnin 
se zato niso nadejali. Zgodovinar
je čaka še mnogo dela.

Aprila 1941 seje prebivalcem 
Ljubega podrl svet. Gospodarstvo 
je zamrlo, hranilnico so zasegli 
Nemci, slovenska beseda je bila 
prepovedana, kulturno in 
društveno življenje je izginilo. 
Les bi domačini sicer lahko sekali 
in žagali, prodajali bi ga tujci. 
Ljudje so ostali brez perspektive 
z zelenimi ali celo belimi osebn
imi izkaznicami. Bela barva je 
pomenila obsodbo za iztrebitev. 
Zelena barva pa čakanje v nekak
šnih tuzemnih vicah. Šlo je za 
ceno, ki naj bi jo plačal 
posameznik, da bi se lahko varno 
vključil v nemški raj.

Oskrba je bila omejena z 
živilskimi kartami. Ljudje z malo 
denarja sojih delno prodajali. V 
takih razmerah so se zlasti mladi 
izobraženi ljudje vključili v 
odporniško gibanje. Od prvih 
enajst ljubenskih partizanov sta 
vojno preživela samo dva. Pisnih 
dokumentov in prič, ki bi doka
zovali začetek prave zgodbe, iz 
razumljivih razlogov ni.

Danes slišimo po etru, daje od 
vsega začetka šlo samo za grobi 
komunizem. Alije verjeti v zdra
vo pamet mladih izobraženih si-



nov trgovcev, lesnih trgovcev, trdnih kmetov 
in drugih poklicev, ki so imeli pred tem zago
tovljeno duhovno in materialno prihodnost, da 
so pristopili h gibanju zato, da bodo na last
nih kmetijah preddelavci v kolhozu ali zgolj 
prodajalci v do tedaj svojih trgovinah? In kaj 
je s tezo, da so ob razkosani Sloveniji in zbrisa
ni z zemljevidov od Nemcev, Madžarov in 
Italijanov, nevarni za usodo Slovencev 
Angleži, Američani, Francozi in drugi? In 
katere rešilne bilke naj se oprimejo socialno 
ogroženi? Preveč usoden čas je bil. Ni ga 
mogoče tolmačiti s tako ceneno razlago.

Verjamem, daje ožji vrh imel jasen cilj, da se 
bo v primeru zmage zavihtel na oblast. Vendar 
je ta cilj prikrit praktično do konca vojne.

Primer ljubenske učiteljice Vide Drovenik 
simbolizira držo tisočev, ki so s tveganjem 
lastnega življenja in življenja svojcev odloče
ni ohraniti svoj dom. Gospa Drovenik je prista
la, da bo učila otroke v Rastkah samo, če jih 
lahko uči v slovenščini. Pozneje je učila v 
“partizanski šoli” v gasilskem domu. Pouk je 
vedno začela z molitvijo.

Na Ljubnem poznajo primere, ko so bili 
bratje v dveh vojskah. Enim se je posrečila 
vključitev v partizane, drugi so bili prisiljeni 
ostati na drugi strani. To je razlika od tistih 
razmer, ki so vladale v ljubljanski pokrajini.

Slovenija seje osvobodila sama. Nobene od 
tujih zavezniških vojsk ni bilo na njenem 
ozemlju. Ljubno je k temu prispevalo izjem
no veliko. V partizanih je padlo 147 
Ljubencev. Od 32 izseljenih domačinov se jih 
je vrnilo le 6. Ljubno je dalo za svojo državo 
173 žrtev, četudi je popolna osamosvojitev 
dosežena pozneje.

Število aktivnih udeležencev v NOB ni 
mogoče najti. Mar res ni nihče ob koncu vo
jne preštel vseh sodelujočih? Samoohranitve 
torej naj ne bi doseglo ljudstvo kot znana vsota 
vseh posameznikov z imeni in priimki. Zmaga
la naj bi kolektivna ideja, kije lastnina vrha.

Za približno oceno števila aktivnih 
udeležencev in simpatizerjev NOB moramo 
špekulirati. Misel je nedostojna, pa vendar! Če 
naj bi vsakemu z nasiljem umrlemu domačinu 
pripisali vsaj 10 soborcev, sorodnikov, pod
pornikov, prijateljev ali sosedov s podobnimi 
pogledi, bi dobili skoraj 90% simpatizerjev 
NOB od takratnega števila prebivalstva Ljub
nega (brez otrok). Števila aktivnih 
udeležencev v domovinski vojni pa s tem ne 
moremo predvideti. Podobno velja za nasilno 
mobilizirane v nemško vojsko. Po znanih po
datkih je še živečih 37 mobilizirancev. Po vojni 
jih je umrlo 29. O številu padlih ni podatkov. 
Ve se le, daje obstajalo nemško vojaško poko
pališče na Plaznikovem pašniku.

Večina današnje generacije medvojnega utri
pa življenja ni doživela, zato ga dojema s pos
lušanjem in na slušni osnovi prihaja do vid
nih predstav.

Ljubno ob Savinji je praznovalo 750 poimen
ovanja. Spomenik žrtvam j e sameval. Zlatnina 
črk je obledela, le vznožje je bohtelo.

K a ro l K o p u ša r 
A š k e rče va  2 6 , M o zirje

P rosjačil po  
h iša h

10. oktobra je več občanov obvestilo policijo, 
da po hišah v Ljubiji prosjači za hrano in 
pijačo neznani moški. Po opisu so policisti 
hitro identificirali 30-letnega Dušana M., ki 
je brez zaposlitve in brez stalnega ter 
začasnega bivališča, podvržen pa je 
priložnostnim tatvinam.

K raja avtoradija
12. oktobra opoldne je Drago U. iz Nazarij 
obvestil policiste, daje neznanec preko noči 
vlomil v garažo na Zadrečki cesti in iz 
njegovega osebnega avtomobila odtujil 
avtoradio, sončna očala in manjši nož. 
Lastnik je oškodovan za okoli 55 tisoč 
tolarjev.

V lom  v  bistro
13. oktobra je neznani storilec vlomil v bistro 
As na Rečici ob Savinji in iz lokala odnesel 
manjši znesek denarja. Za neznancem še 
poizvedujejo.

Pozabil  zapreti

POSODO ZA GORIVO
13. oktobra se je nekaj minut čez 13. uro 
zgodila prometna nesreča na Ljubnem ob 
Savinji. 19-letni Peter M. iz Škofje Loke je 
na bencinskem servisu napolnil posodo z 
gorivom na tovornem vozilu last podjetja 
Family Frost. Preden je odpeljal, je pozabil 
namestiti nazaj zaporni čep, zato je med 
vožnjo gorivo iztekalo iz posode. Ko je 
pripeljal v ovinek, je vozilo na od goriva 
spolzkem cestišču zaneslo z vozišča, nakar 
seje prevrnilo. V nesreči je bil voznik lahko 
telesno poškodovan.

O dkupoval

NAKAZNICE PO 
NIZKIH CENAH

13. oktobra so bili policisti ob 13.50 uri 
obveščeni, da neznanec na območju Solčave 
odkupuje lastninske nakaznice po zelo nizkih 
cenah. Policija seje takoj vključila v zadevo 
in neznanca identificirala. Policisti sedaj 
ugotavljajo prisotnost elementov kaznivega 
dejanja goljufije, ker pa je storilec podobno 
dejavnost opravljal tudi na drugih območjih, 
prosijo morebitne oškodovance, da se 
oglasijo.

Izsiljeval je 
p r e d n o st

14. oktobra je šest minut čez 14. uro na 
policijo poklical 82-letni Metod M. iz

Spodnje Rečice in prosil za ogled kraja 
prometne nesreče, v kateri je bil udeležen. 
Patrulja, kije odšla na kraj, je ugotovila, da 
je do prometne nesreče prišlo zaradi 
izsiljevanja prednosti s strani 25-letnega 
Mirka Š. z Rečice ob Savinji. Metod M. je 
v nesreči dobil lažje telesne poškodbe.

M l a d o l e t n ik i

u n ič u j e j o

PROMETNE
ZNAKE

18. oktobra so bili policisti obveščeni, da so 
neznanci v Lačji vasi izruvali nekaj 
prometnih znakov za omejitev hitrosti, 
križišče s prednostno cesto itd.. Policisti so 
ugotovili, da gre za delo mladoletnikov, zato 
opozarjajo starše, naj bodo nad početjem 
svojih otrok bolj pozorni. V takem primeru 
gre namreč poleg materialne tudi za kazensko 
odgovornost, saj se zaradi manjkajočega 
prometnega znaka lahko pripeti prometna 
nesreča.

Z AVTOMOBILOM S 
CESTE

19. oktobra seje ob 5.15 uri pripetila pro
metna nesreča na regionalni cesti v 
Šmiklavžu. 28-letni Rafael K. iz Šmiklavža 
je vozil osebni avto iz smeri Črnivca proti 
Gornjemu Gradu. V Šmiklavžu je z vozilom 
zapeljal na levo stran ceste in nato izven 
vozišča v obcestni jarek. V nesreči se je 
voznik hudo telesno poškodoval.

N epr im er n a  
h itr o st  IN
VINJENOST

19. oktobra se je nekaj pred deseto uro 
zgodila prometna nesreča v Brezju, kjer je 
zaradi vinjenosti in neprimerne hitrosti z 
osebnim avtomobilom zapeljal s ceste 20- 
letni Igor K. iz Gornjega Grada. V nesreči 
je bil lažje telesno poškodovan sopotnik v 
avtomobilu Bojan V. iz Gornjega Grada.

Popravek

INFORMACIJE
V zvezi z informacijo, ki smo jo objavili v 
19. številki na strani 29 pod naslovom 
“Izsledili povzročitelja nesreče” objavljamo 
popravek. Prometno nesrečo, s kraja katere 
je povzročitelj pobegnil, so velenjski policisti 
obravnavali 1. septembra in ne 16. aprila, kot 
je bilo pomotoma navedeno. Za napako se 
vsem prizadetim opravičujemo.



SMREKA d.o.o. 
Podmrečje 20,
3342 GORNJI GRAD

OBJAVLJA PROSTO 
DELOVNO MESTO 

TEHNOLOG I
O d  ka n d id a to v  p r ič a k u je m o , d a  b o d o  p o le g  sp lo š n ih , iz p o l

n jeva li n a s le d n je  p o g o je  za  z a s e d b o  d e lo v n e g a  m esta :

- VI. a li V. s to p n ja  iz o b ra z b e  te h n ič n e  s m e ri (le sa rs tvo  

a li g ra d b e n iš tv o )

- pa s ivn o  zna n je  n e m š k e g a  je z ik a

- p o zna van je  d e la  na ra ču n a ln ik u .

Z  izb ran im  k a n d id a to m  b o m o  s k le n il i d e lo v n o  razm e rje  za 

n e d o lo č e n  č a s  s p o g o je m  š e s tm e s e č n e g a  p o s k u s n e g a  

de la .

P isn e  p rija ve  p o š ljite  v 8  d n e h  p o  ob ja v i ra zp isa  na naslov: 

S M R E K A  d .o .o . P o d s m re č je  2 0 , 3 3 4 2  G O R N J I G R A D

Saj molčal dolgo sem, 
molče trpel in upanju 
sem sladkemu se upiral 
in hrepenenje s silo vase 
sem zapiral;
prišla je ura: nisem mogel več...

ZAHVALA

Janko
ŠTIG LIC

gostilničar iz Gornjega Gradu

vsem sorodnikom, gasilcem, dr. Urlepu za dolgoletno zdrav
ljenje, dr. Kotniku iz bolnice Slovenj Gradec, zdravstvenemu 
osebju iz rehabilitacijskega centra v Ljubljani, duhovnikom, 
cerkvenim pevcem, sosedom za darovane sveče in sv. maše, vsem, 
ki ste nam izrekli pisno ali ustno sožalje in prav vsem, ki ste ga 
spremili na zadnji poti.

Vsi njegovi

OBVESTILO
Glede na objave v tisku, daje občina Mozirje financirala tabor 

SLS v Slovenj Gradcu izjavljamo, da občina Mozirje ni nakazala 
nobenih sredstev za financiranje omenjenega tabora.

O b čin a  M o zirje  
O b čin sk a  uprava

KAKOVOST, UDOBJE, ZDRAVJE

ZAHVALA
Ob smrti dragega moža, očeta in dedija

Janeza
LUNA R JA

4.4.1930 -  30.9.1997

se zahvaljujemo vsem, ki ste ga tako številno pospremili na 
njegovi zadnji poti, izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje.

Zahvala zdravniškemu osebju, predvsem pa dr. Sirku, ki mu je 
nesebično ob kateri koli uri lajšal bolečine.

Zahvaljujemo se g. župniku za opravljen obred, g. Antonu 
Gračnerju za poslovilne besede, pevcem pa za zapete žalostinke. 
Enako velja zahvala ga. Vidi Omladič.

Žalujoči: žena Marija, hčerki Simona s Stankom, 
Melita in vnuka Dejan in Špela

Če te solza bi zbudita 
ne bi krila te gomila.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža in očeta

Jožeta
C O LN A R IČ A

se zahvaljujemo sosedom, prijateljem in znancem za darovano 
cvetje in sveče, denarno pomoč in vsem, ki ste nam ob bolečih 
trenutkih stali ob- strani. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Nada, sin Joži, hčerke Karmen, 
Aleksandra in Tjaša ter ostalo sorodstvo

ZAHVALA
V 80. letuje prestopil prag večnosti naš stric

Janez
SO V IN ŠEK

iz Gornjega Gradu
Najlepša hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. Posebna 

zahvala g. župniku Branku Brezovniku za čudovite besede in lepo 
opravljen obred, g. Feliksu Ugovšku in pevcem za ubrano petje, 
dobrim sosedom in pogrebcem za prijazno pomoč, gospodu zdravniku 
dr. Francetu Urlepu za dolgoletno razumevajoče spremljanje, za vso 
skrb in požrtvovalnost v času njegove popolne onemoglosti in bolezni. 
Lepa hvala tudi osebju Zdravstvenega doma Gornji Grad in vsem, ki 
ste mu kadarkoli namenili lepo misel ali dobro besedo.

Vsi domači



Solze, te se dajo skriti, 
a prazen prostor v hiši 
ni mogoče nadomestiti.

ZAHVALA
V 86. letu starosti nas je za vedno zapustil dragi mož, oče, tast, 

stari oče in pradedek

A nton
ŽMAVC
p.d. Orešnik iz Bočne

Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, darov
ali cvetje, sv. maše, sveče in izrekli iskreno sožalje. Zahvalju
jemo se tudi g. župniku za opravljen obred, cerkvenim pevcem, 
moškemu zboru iz Bočne, GD in čebelarjem ter govornikoma za 
poslovilne besede.

Posebna zahvala dr. Urlepu in osebju splošne bolnice Topolši
ca za vsestransko pomoč pri njegovi težki bolezni.

V žalosti: vsi njegovi

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame 
in prababice

A ngele  
REM IC
Polevarjeve mame 

roj. 2.5.1913-28.9.1997 
Volog 26, Šmartno ob Dreti

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za darovano cvetje, sveče in maše. Posebna zahvala dr. Kelemenu 
za zdravljenje in obiske na domu ter sestri Majdi za pomoč v 
času njene bolezni.

Iskrena hvala g. župniku za lepo opravljen obred ter ga. Mariji 
Bele za poslovilne besede.

Žalujoči: sin Tone s Hermino, hčerka Milena z 
možem Jožetom ter vnukinji Irena in Mojca z družino

V SPOMIN
Mineva leto, odkar si nas 

za vedno zapustil naš dragi

Rom an  
ZAJC

iz Pobrežij

Tvoj sproščen odnos do življenja in tvoja dobrota nam bosta 
ostala za vedno v lepem spominu.

Hvala vsem, ki obiskujete njegov prerani grob in ga ohranjate 
v lepem spominu.

Vsi njegovi

Celo življenje je skromno 
in pošteno živela,

J k .  j  -A l j t l  v 85. letu starosti,
ji je v trpljenju bolezni 
življenja sveča dogorela.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše ljube mame, stare mame in prababice

R ozalije
R EBER Č N IK

iz Ljubije 66, Mozirje

se prisrčno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem za pomoč, izraze sožalja, sv. maše, cvetje in 
sveče. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti.

Posebna zahvala dr. Butu za dolgoletno zdravljenje in pomoč 
v najtežjih dneh njenega trpljenja in sestri Sonji za nesebično 
pomoč.

Iskrena hvala g. župniku Ivu Suhoveršniku, za lepo opravljen 
obred in obiske v času njene bolezni.

Iskrena hvala tudi g. Gračnerju za poslovilne besede, pogreb
cem, g. Anici, vsem pevcem, zastavonošema in ministrantoma.

Žalujoči vsi njeni

POGREBNASLUZBA MORANA CVETLIČARNA, KAMNOSEŠTVO 
T el. 0 6 3  7 2 0 -0 0 3 . 7 2 0 -6 6 0 , 7 2 0 -6 6 2



VETERINARSKO DEŽURSTVO
Od 27.10. do 02.11. Š tajner Bojan, dr. vet. med., Mozirje, tel. 0609- 
641-589,
od 03.11. do 09.11. Zagožen Drago, dr. vet. med., Ljubno, tel. 0609- 
633-418,
od 10.11. do 16.11. Kralj C iril, dr. vet. med., Ljubno, tel. 0609-633-417. 
Veterinarska postaja Mozirje, tel.: 831-017, 831-418.
Konjaška služba, tel.: 451-031. 
sobota, nedelja in prazniki: 0609-631-933.
Delavnik: 7. do 8.30 ure 
Nedelja, prazniki: 7. do 8. ure
Veterinarski zavod Slovenije, Marija Rup, dr. vet. med., tel.: 0609-649-436. 
Izdaja zdravil: vsak delavnik od 7. do 8.30 ure, nedelja in prazniki od 7. do
8. ure.
• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • a
ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je  ob delavnikih od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj, ob 
sobotah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 6. ure (ponedeljek), enako 
velja tudi za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času 
dežurstva so možni tud i zdravniški nasveti po te lefonu 833-013.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTR O  CELJE*
N a d z o rn iš tv o  N a za rje
27.10. -  02.11. Jeraj Franc, Prihova, tel. 831-910,
03.11. -  09.11. Tratnik Franc, Pusto polje, tel. 831-263,
10.11. -  16.11. Lever Peter, Paška vas, tel. 885-150.
Med službenim časom od 7h -  15h poklič ite  831-910 -  Nazarje, 702- 
118 Šempeter, 441-242 - Celje .
Izven službenega časa -  če se dežurni ne javi doma, pa poklič ite  Ele
ktro Celje 441-242.

SINDIKALNA PRAVNA POMOČ
je  na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel. 
• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • a
NOVE KNJIGE V KNJIŽNICI MOZIRJE
1. S TR O K O V N A  LITER A TU R A : W ainwright: Tehnična poslovna pis
ma * Govori za vse priložnosti * Martin: Pasti g lobalizacije * Moore: 
Meditacije Thomasa Moora * Najlepša knjiga o glasbi * Baraga: Krščan
ski nauk za Indijance * Cvirn: Trdnjavski trikotnik * Carper: Ostanimo 
mladi, nehajmo se starati * Brown: Kako obvladati tenis po korakih * 
Peršak: Slovenija čez dvajset let?
2. LEPO SLO VJE: Grisham: M ojster za dež * Lindgren: Čmrljev med
* Donner: Šabono * C richton: Izgubljeni svet * Brando: Pesmi moje 
matere * Donnelly: Diana princesa ljudskih množic
3. M LAD IN SKA LITERATURA: Karlin: Modri mesec ’  Moeyaert: Gole 
roke * Iwanura: Rdeče jop ice
4. V ID E O K A S E TE : Mreža laži (Legacy of Lies) * Čas za ubijanje (A 
Time to kili) * Ljubim  težave (I love Troble) * Odkupnina (Ransom) * Tin 
Cup * Lov na čarovnice (The C rucib le)

V  p r it lič ju  a v t o b u s n e  p o s t a j e  N  

v  M o z ir ju

o d d a m o  v  n a j e m  

o z .  p r o d a m o
s k u p n o  5 8  m 2  p o s l o v n i h  p o v r š i n ,  

m o ž n o  t u d i  l o č e n o  4 5  m 2  in  1 3  m 2 .
Vse informacije na tel. 063/715-733 int. 233 ali 
716-919, vsak delavnik med 7.00 in 15.00 uro. J

K IN O  M O Z IR J E
1.11.
NI PREDSTAVE
2.11.
LIS JA K  IN PES -  R IS A N I F ILM
8./9 .11 .
P O P O L N A  O B LA S T  -  t r i le r
Režija: C lin t Eastwood
Vloge: C lin t Eastwood, G ene Hackman
Luther W hitney se ukvarja z ropi in je perfekcionist v svojem početju. 
Pri zadnjem ropu, pred upokojitvijo, pa postane priča umoru, pri kat
erem so vpleteni ljudje iz predsedniških krogov. Bodo umor naprtili 
njemu?
PREDSTAVE: S O B O TA  O B 20.00 URI IN NEDELJA O B 17. URI.

K IN O  N A Z A R J E
1./2.11.
P O P O L N A  O B LA S T
8./9 .11 .
S U ŽN JA  LJU BEZN I - ro m a n tič n a  k o m e d ija
Režija: G riffin  Dunne
Vloge: Meg Ryan, Matthew Broderick
Sam, zvezdoslovec, je  naiven romantik. Maggie, fotografinja, je  c in ič
na umetnica. Njune poti se prekrižajo v stanovanju v Sohu, kjer zasnu
jeta maščevanje do pre jšn jih partnerjev...
PREDSTAVE: S O B O TA  O B  20. URI IN NEDELJA O B  17. URI.

K IN O  L J U B N O  
O B  S A V IN J I
31.10./2.11.
N A  VRAT N A  NO S -  do  zak ljučka  redakc ije  n ism o pre je li vseb ine
8 ./9 .11 .
IZG U BLJEN I SV E T -  a v a n tu r is t ič n i s p e k ta k e l
Režija: Steven Spilberg
Vloge: Jeff Goldblum , Juliane Moore
Dolžina 125 min.
Dinozavri so, kljub uničenju Jurskega parka, preživeli. Nekaj znan
stvenikov pa je prišlo na otok nadzorovat. Eden izmed njih ima v mislih 
»posel stoletja«. Dinozavre bi preselili v poseben živalski vrt sredi civ
ilizacije. Dinozavri pa se seveda branijo...
PRED STAVE: S O B O T A  O B  19.30 URI IN NEDELJA O B 17.30 
URI. C E N A  K IN O V S TO P N IC E  JE 450 SIT.



C /'C 'ls& C ' C f t

ČIGAVA METLA BOLJE POMETA?

Še ni dolgo tega, ko se je na Rečici doga
jal Lenartov sejem, kjer seje dalo kupiti to 
in ono. Med ostalimi atraktivnimi (pred
vsem cenovno) artikli so bile tudi metle. 
Take, čisto navadne, sirkove. Povpraševanje 
je bilo izjemno in poleg ostalih srečnežev 
sta postala nova lastnika praktičnih izdelk
ov tudi mozirski podžupan in mozirski šef 
kulture. Očitno izjemno motivirana za 
pometanje sta se odločila za nakup po sis
temu »plačaš dve, dobiš tri« in na ta način 
lepo profitirala. Ostalo je le še resno vpraš
anje, čigave metle bolje pometajo. 
(VPRAŠAJTE MARICO HRDALO 
PRESS)
KJE JE SAVINJČAN?

Tako so se zaman spraševale udeleženke 
jesenskega izleta Savinjskih novic, ki smo 
ga opravili pred slabimi 14 dnevi. In res, 
našega zadrečkega dopisnika s savinjskim 
psevdonimom ni bilo na avtobus. Sicer je 
to napovedal že prejšnji dan, toda vsi smo 
pričakovali, da si bo morda premislil. Sav
injčana skratka ni bilo in tako je tudi tokrat 
odpadla ideja, da bi prisostvovali maši, ki 
bi jo z njegovim ministriranjem opravil naš 
vodič Sandi. Lani je do tega v Novem mes
tu po zaslugi tamkajšnjega prošta manjkalo 
čisto malo, letos pa... Evo, in smo spet iz- 
viseli, razen v Ljutomeru, kjer smo pili 
»mašno vino«. (EN HRIBČEK BOM 
KUPIL PRESS)
ČLANKOV NI BILO...

Naslednjo cvetko poklanjamo kolegici 
Vesni, kije pozabila prinesti članke za te
kočo številko.

(TUDI ČE BI JIH PRINESLA, JIH NE BI 
OB A JAVILI PRESS)

čvcfk C CK 6,0 file U C do 
fn e& e ip eK a - tc e ie i t c i iK e

O V E N  od 2 1 .3 .  d o  2 0 .4 .
S o n c e  v  š k o r p ijo n u  b o  n o  v a s  š e  n a p r e j  s ip a lo  s v o je  to p le  
ž a r k e  in  v a s  g r e lo , n e  s a m o  p o  t e le s u ,  a m p a k  tu d i  v  s rc u .
Č e  s t e  z a l ju b lje n i  a li n e , p re d  v a m i  je  p r a v  v i t a ln o  i n  s p r o š č e n o  o b d o b je .  
Č e  si b o s te  v z e l i  n e k a j d n i  p r o s to , b o s te  u ž iv a l i  v  d r u ž b i  p r i ja te l je v  in  s e v e d a  
v  š p o r t n ih  d e ja v n o s t ih  b r e z  k a t e r ih  pri v a s  n e  g r e , č e p r a v  b o  z u n a j  m r o ž  
ž e  k r e p k o  p r i t is k a l ,  b o s t e  a k t iv n i  v  v s e h  d e ja v n o s t ih .  Č e  s t e  r o je n i  p r o t i  
k o n c u  z n a m e n j a ,  o k r o g  1 3 . 4 .  b o d it e  z a  v s a k  p r i m e r  p r e v i d n e j š i ,  k o t  
p o n a v a d i  in  n e  je z ite  s e  p r e v e č , če  b o s t e  p r e m a g a n i .  T is t i ,  k i b o s t e  v  s lu ž b i  
i z k o r i s t i t e  p r i h o d n j e  d n e v e  z a  n a v e z o v a n j e  p o s lo v n ih  s t ik o v , v e n d a r  
u k r e p a jt e  d o  1 2 . ,  d o k le r  v a m  b o d o  z v e z d e  n a  t e m  p o d r o č ju  š e  p o m a g a l e .  
V  l ju b e z n i  in  d r u ž a b n e m  ž iv l je n ju  p a  v a m  b o d o  n a k lo n je n i,  z a d n j i  d n e v i

n

B IK  od 2 1 . 4 .  d o  2 0 .5 .
la v a s  se je  p r ič e lo  b o lj  u m i r j e n o  o b d o b je ,  k i p a  je  d a le č  o d  
t e g a ,  d a  b i  b i lo  s la b o . N a s p r o t n o !  V e n e r o  b o  p o s k r b e la  z a  
v a š e  d o b r o  p o č u t je , n a j  si b o  v  d r u ž b i  a li k je  d r u g je . O b č a s n o  v a s  b o d o  s icer  
p r e g a n j a le  f in a n č n e  s k r b i ,  t o d a  p o m o č  b o  p r iš la  v  p r a v e m  č a s u . T a k o  k o t  
v e d n o .  Z  l ju b l je n o  o s e b o  b o s t e  u ž iv a l i  t r e n u t k e  t ih e  s r e č e , č e  p a  s t a  s e  
z a d n j e  č a s e  n e k o l ik o  g r d o  v e d li ,  i m a t e  o d lič n e  m o ž n o s t i ,  d a  s e  p o b o t a t a .  
V e lja  š e  p o s e b e j z a  m a js k e  b ik e , m e d t e m  k o  s e  t is t i ,  k i  s t e  r o je n i  a p r i la ,  
p a z i t e  a g r e s iv n o s t i ,  s v o je  a li t u je .  V s i b ik i  s e  b o s t e  p o č u t i l i  b o lje ,  č e  b o s te  
v o l jn o  s p r e je m a li  t u je  p r e d lo g e  in  k a z a l i  p r ip r a v l je n o s t  n a  k o m p r o m i s .  N a  
s p lo š n o  b o  o b d o b je ,  k i je  p r e d  v a m i ,  p r i je t n o , o b v a r u j t e  s e  le  p r e h la d o v  in  
s e  iz o g i b a j t e  m r z l i h  p i ja č .
D V O JČ K A  o d  2 1 .5 .  d o  2 1 .6 .
M r z l i  n o v e m b e r  b o  v  v a s  p r e b u d il  ž e l jo  p o  p o t o v a n jih  v  to p le  
k r o j e .  T u d i  če n e  b o s t e  o d p o t o v a l i  k a m  d a le č , i m a t e  p r e c e j  m o ž n o s t i ,  d o  
v  p r ih o d n je m  o b d o b ju  s k le n e te  p o z n a n s t v o  s  tu jc i  a l i  t u jk o ,  k a r  v a m  b o  
o d p r l o  n o v a  o b z o r ja .  Č e  b o s t e  m o r a l i  t a  d v a  d n e v a  p r e ž iv e t i  d o m a ,  s i v  
k n j iž n ic i  iz p o s o d it e  k a k š e n  p o to p is  in  p o t o v a n je  s e  la h k o  p r ič n e . P r i v s e h  
d e j a v n o s t i h ,  k i z a h t e v a j o  p o g u m ,  p o d j e t n o s t  in  t e le s n o  m o č ,  b o s t e  
n a ju s p e š n e jš i  t is t i ,  k i  s te  r o je n i  p r o t i  k o n c u  z n a m e n j a ,  p o  1 4 .  ju n i j u ,  z a  
š p o r t n e  d o s e ž k e  iz k o r is t i t e  d n e v e  d o  7 . n o v e m b r a .  V  l ju b e z n i  b o s t e  im e li  
p o le g  o m e n je n ih  v e l ik o  s re č e  tu d i  r o je n i  m a j a ,  v e n d a r  š e le  o b  k o n c u  te g a  
o b d o b ja ,  k o  b o  V e n e r a  t v o r i la  p o z it i v n i  a s p e k t  in  b o  v  v a š a  s rc a  v n e s la  
r o m a n t ič n o  h r e p e n e n je .
R A K  od 2 2 .6 . d o  2 2 .7 .  Q  Q
U s p e h  z a  k a te r e g a  si ž e  d lje  č a s a  t a k o  m o č n o  p r iz a d e v a t e ,  ^  
je  p t e d  v r a t i .  V  p r ih o d n je m  o b d o b ju  s e  v a m  p o n u ja jo  n o v e  
p r i lo ž n o s t i  n a  p o k lic n e m  p o d r o č ju  in  č e p r a v  s m o  s r e d i z i m e ,  b i j ih  k a z a lo  
i z k o r i s t i t i .  Z a m is e l  o  t e m ,  k a k o  n a p r e j ,  b i  l a h k o  d o b i l i  tu d i  v  d r u ž b i  
p r i ja t e l je v  a l i  n o v ih  z n a n c e v .  V a š a  v i t a ln o s t  b o  d o k a j  v e l i k a ,  s o n c e  im a t e  
ra d i in  s o n c e  i m a  ra d o  v a s . Z a t o  iz k o ris t ite  le p e  je s e n s k e  d n i  z a  r o m a n t ič n e  
s p r e h o d e  v  d v o je . N a jv e č  r o m a n t ik e  si l a h k o  o b e t a t e  ju lijs k i r a k i , z  i z je m o  
r a k ic , ro je n ih  o k o li  11. ju lija  in  r a k o v  o b e h  s p o lo v , k i s o  r o je n i  p o  1 6 . ju liju . 
Z a d n j i  s e  b o s t e  n a g ib a l i  k  p r e n a g lje n o s t i  in  n e p r e v id n o s t i  t u d i  n a  d r u g ih  
p o d r o č jih .  P a z it e  p r i š p o r t ih  in  b r z d a j t e  je z o .  
l E V o d  2 3 .7 .  d o  2 3 .8 .
D o b r o  a s p e k f i r a n o  S o n c e  v a s  b o  n a v d a j a lo  s p o v e č a n o  
v i t a l n o s t j o ,  r a d o s t jo  in  v e s e lje m  d o  ž i v l j e n j a ,  z a t o  l a h k o  
s k le p a m o ,  d a  je  p r e d  v a m i  p r a v  s im p a t ič n o  o b d o b je .  M n o g i  le vi b o s t e  v  
p r ih o d n j ih  d v e h  t e d n ih  s k le n ili  n o v a  p o z n a n s t v a  in  p r i ja t e l js t v a , ki s e  b o d o  
i z k a z a l a  z a  p r i je t n a  in  tu d i  k o r is t n a .  A v g u s t o v s k i  le v i ,  š e  p o s e b n o  r o je n i  
o k r o g  1 3 . a v g u s t a ,  b o s te  n e k o lik o  s r e č n e jš i  o d  ju li js k ih , z la s t i  č e  s i b o s te  
v z e li  č im  v e č  č a s a  z a  š p o r t  in  r e k r e a c i jo .  T u d i  v  l ju b e z n i  v a m  d o b r o  k a ž e ,  
p r e d v s e m  o g n je v i t i m  le v i n j a m ,  k i  b o s t e  u s p e š n o  o s v a j a l e .  N a ju g o d n e jš i  
d n e v i  z a  l ju b e z e n  s o  p e te k  in  s o b o t a , t e r  p r ih o d n ji  t o r e k  in  s r e d a . V s e k a k o r  
i z k o r is t i t e  d n e v e  s e d a j ,  k o  b o  M a r s  p r e s t o p il  v  š k o r p ijo n a ,  v a m  b o  p r ič e l  
p o š i lja t i  n e k o lik o  b o lj  n e g a t iv n e  v ib r a c i je .

SL

D E V IC A  o d  2 4 .8 .  d o  2 3 .9 .
Č e  s te  r o j e n i  s e p t e m b r a ,  i m a t e  p r e d  s e b o j  č u d o v it o  le p o  
o b d o b je , m e d t e m  k o  b o s te  tis t i, k i s te  r o je n i  a v g u s t a ,  n e k o lik o  
m a n j  r o m a n t ič n i  in  b o lj  z a m iš l je n i ,  t o d a  le  n e k a j  d n i ,  p o t e m  b o s t e  im e li  
v s a k  d a n  v e č  m o č i  in  v o l je  d o  ž i v l j e n j a .  P o s t a l i  b o s t e  b o l j  d i n a m i č n i  in  
o d lo č n i,  p a  tu d i  v  l ju b e z n i  b o  p r ič e l v e t e r  p ih a t i  v  v a š o  s m e r .  S e p t e m b r s k e  
d e v ic e  p a  p o z o r !  P r e d  v a m i  s o  p r e k r a s n i  je s e n s k i  d n e v i ,  k i  v a m  s ic e r  n e  
b o d o  o d p r l i  n o v e g a  p o g la v ja  ž i v l j e n j a ,  v s e k a k o r  p a  v a m  b o d o  o s t a l i  v  
le p e m  s p o m in u .  V  p r i je t n i  d r u ž b i  b o s t e  u ž iv a l i  v  s lu ž b i ,  v  n a r a v i  in  d o m a ,  
k je r k o li  ž e  b o s t e , v a m  b o d o  l ju d je  v  n a js la b š e m  p r im e r u  v s a j  n e k o lik o  b o lj  
n a k l o n je n i ,  k o t  s o  v a m  b ili  d o  s e d a j ,  v  n a js la b š e m  p r i m e r u  p a  u t e g n e t e  
s r e č a t i c e lo  l ju b e z e n  s v o je g a  ž iv l je n ja .

T EH T N IC A  o d  2 4 .9 .  d o  2 3 .1 0 . / * \
P o  n a r a v i  s t e  n e k o l ik o  n e o d lo č n i  i n  r a d i  p r e p u s t i t e  ™  "  
o d lo č it v a m  d r u g i m ,  t o d a  v  p r i h o d n j ih  d v e h  t e d n i h ,  b o s te  
z a č u t il i  p o t r e b o  in  tu d i  d o b ili  m o č , d a  s a m i u p r a v l ja t e  s  s v o jim  ž i v l je n je m .  
P o n o s n i  b o s t e  n a s e  in  d r u g i  b o d o  p o n o s n i  n a  v a s .  Z d r a v  d u h  v  z d r a v e m  
t e le s u  b o  v a š e  g e s l o ,  š p o r t  i n  r e k r e a c i ja ,  v a m  b o s t a  p o s t a la  z e l o  
p o m e m b n a .  Č e  b o s t e  v  s lu ž b i,  b o s t e  im e li  d e la  z a  d v a ,  t o d a  o p r a v lja l i  g a  
b o s t e  z  v e s e lj e m .  T o  b o  z a  v a s  s k r a t k a  p r a v  p r i je t n o  o b d o b je .  N a jv e č  
e n e r g i je  b o s t e  im e l i  t is t i ,  k i s t e  r o je n i  p o  1 5 . o k t o b r u ,  č e  p a  s te  r o je n i  
s e p t e m b r a ,  b o s t e  o b č u t i l i  z e lo  p r i je t e n  v p l i v  V e n e r e , k i b o  p o s k r b e la  z a  
p e s t r o  d r u ž a b n o  ž i v l j e n j e  in  r o m a n t i č n e  p r i lo ž n o s t i .  N a jb o lje  s e  b o s t e

Š K O R P IJO N  o d  2 4 .1 0 .  d a  2 2 .1 1 .
V  o s p r e d je  b o  s t o p i lo  m a t e r i a ln o  p o d r o č je  ž i v l j e n j e ,  t o  
p o m e n i ,  d a  b o s t e  z a č e li  in t e n z iv n o  r a z m iš lja t i  o  m o ž n o s t ih  
d o d a t n e g a  z a s l u ž k a ,  o  v e č je m  n a k u p u ,  p r o d a ji  in  p o d o b n o .  U g o d n i  d n e v i  
z a  t o v r s t n e  o d lo č it v e  s o  o b  k o n c u  t e g a  o b d o b ja . N a  p o s lo v n e m  p o d ro č ju  
b o s t e  š e  n a p r e j  u s p e š n i ,  š e  p o s e b n o , č e  s t e  r o je n i  n o v e m b r a ,  t o d a ,  d a  b i 
s e  z a d e v e  u g o d n o  r a z v i j a le ,  b o s t e  m o r a l i  s k le n it i  n e k  k o m p r o m i s .  V  
l ju b e z n i  b o s te  im e li  n o v e m b r s k i  š k o r p ijo n i, š e  p o s e b n o  tisti m o š k e g a  s p o la ,  
n e k o lik o  v e č  sre če  k o t  o s t a li .  O s ta li  p a  b o s te  m o r a li  p o č a k a t i  n a  k o n e c  t e g a  
o b d o b ja ,  k o  b o s t e  p o k a z a l i ,  č e s a  s t e  re s  s p o s o b n i.  N e k d o  v a s  b o  m o r d a  
p r ič e l  g o r e č e  o s v a j a t i ,  z a t o  b o  v a š e  d r u ž a b n o  ž i v l j e n j e  p e s t r o , z la s t i  v  
s o b o t o  in  n e d e l jo .
STRELEC o d  2 3 .1 1 .  d o  2 1 .1 2 .
O b d o b j e ,  k i  je  p r e d  v a m i , k a ž e ,  d a  b o s te  v s e s k o z i  
n a d p o v p r e č n o  v i t a l n i ,  o p t im is t ič n i  in  n a  s p lo š n o  z a d o v o ljn i ,  
t o d a  p o  d r u g i  s t r a n i,  b o s t e  tu d i  z e lo  m ir n i ,  š e  p o s e b n o  tis ti, ki ste r o je n i  v  
p r v e m  t e d n u  d e c e m b r a .  P r o s t i  č a s  si o r g a n i z i r a j t e  t a k o , d a  b o s te  č im  
v e č k r a t  s k o čili k a m ,  k a m o r  v a s  v le č e . Č e  s te  r o je n i  p o  1 5 . d e c e m b r u , b o s te  
im e l i  z e l o  v e l ik o  e n e r g i je ,  k i jo  l a h k o  u p o r a b it e  z a  k o n s t r u k t iv n o  d e lo ,  
š p o r t n e  p o d v i g e ,  in t e n z i v n o  r e k r e a c i jo  in  s t r a s tn o  l ju b e z e n .  N o v e m b r s k i  
s tre lc i b o s t e  n e k o lik o  b o lj  u m ir je n i ,  t o d a  d o lg o č a s il i  s e  g o to v o  n e  b o s te , še 
p o s e b n o , č e  s te  r o je n i  o k o li  1 8 . n o v e m b r a , v a š e  ž iv l je n je  je  ž e  d a lj ča sa  z e lo  
v z n e m ir l j iv o ,  t a k o v  d e lu  k o t v  p r iv a t n e m  ž iv l je n ju  in  t a k o  b o  tu d i  n a p r e j,  
š e  p o s e b e j v  l ju b e z n i.
K O Z O R O G  od 2 2 .1 2 .  d o  2 0 .1 .
Č e p r a v  s m o  s r e d i je s e n i, k o  v a s  n a r a v a  n a jb o lj  p r iv la č i, b o s ta  
d o m  in  d r u ž i n a  ig r a la  p o m e m b n o  v lo g o  v  v a š e m  ž iv l je n ju .
M o r d a  b o s te  p r e u r e ja l i  s t a n o v a n je , a l i  p a  b o s te  z g o l j  u g o t a v l ja l i ,  d a  v a m  
je  d r u ž in a  v  re s n ič n o  o p o r o .  T o  h k ra t i  p o m e n i ,  d a  je  č a s  id e a le n , d a  p r ičn e te  
n a m e n ja t i  v e č  č a s a  in  p o z o r n o s t i  b l iž n jim . Č e  s te  š e  s a m i in  o s a m lje n i, b o s te  
im e li  v  p r ih o d n je m  o b d o b ju  k a r  d o b r e  p r ilo ž n o s ti z a  p r i je tn a  s re č a n ja , z la s ti,  
če s te  r o je n i  ja n u a r ja .  O z r i t e  s e  o k r o g  s e b e , n a  r o m a n t ič n e m  p o d ro č ju  s ta  
v a m  n a k lo n je n a  z a d n j a  d v a  d n e v a  v  t e m  o b d o b ju . Č e  s te  r o je n i  d e c e m b r a  
b o s te  z a ž iv e l i  b o lj  i n t e n z i v n o  ž e  p r v e  d n i  te g a  o b d o b ja , k e r  v a m  b o  M a r s  
p o k la n ja l  p o v e č a n o  m o č , p o g u m  in  p o d je t n o s t .  O d lič n o  tu d i  z a  o s a m lje n e  
k o z o r o g e .  N e k o lik o  v e č  t e ž a v  b o s t e  i m e l i ,  r o je n i  o k r o g  1 0 . ja n u a r j a .

V O D N A R  od 2 1 .1  d o  2 0 .2 .
P r a v  d o b r o  s e  b o s t e  i m e l i ,  v o d n a r !  Z a b a v a  v a m  je  v  
p r ih o d n jih  d n e h  ta k o  r e k o č  u s o je n a , p a  če  b o s te  n a  d e lu  a l i  d o m a . P r ip ra v ite  
se s ic e r, d o  b o s te  m o r a l i  s v o ja  h o t e n ja  v č a s ih  p r i la g o d it i  v o lji  d r u g ih  lju d i  
(p o s e b n o , č e  s te  r o je n i  f e b r u a r ja )  t o d a  t o  v a m  n it i n e  b o  te ž k o , s a j b o s ta  
v  v a š e m  r a z p o l o ž e n j u  p r e v l a d o v a l a  o p t im i z e m  in  d o b r a  v o l ja .  N a jv e č  
e n e r g i je  b o s te  i m e li ,  r o je n i  p o  1 2 . f e b r u a r ju . . . ,  iz k o ris t ite  jo  z a  in t e n z iv n o  
u k v a r ja n je  z  n a j l ju b š im  š p o r t o m  a li  z a  s p r e h o d e  v  n a r a v o . L ju b e z e n ?  K a r  
d o b r o ,  t o d a  n a j v e č  s r e č e  b o s t e  i m e l i  z a d n je  d n i  v  t e m  o b d o b ju .  Č e  
p r a z n u je t e  ro js tn i  d a n  5 .  f e b r u a r ja , i m a t e  p r e d  s e b o j n e k a j  č u d o v it ih  u r ic  
v  d v o je . Z d r a v je ?  S lu ž i lo  v a m  b o . V s e e n o  p o  se  d o b r o  o b le c ite , š e  p o s e b n o , 
če i m a t e  n a m e n  s to p it i d o  b l iž n jih  h r ib o v .
R IB I o d  2 0 .2 .  d o  2 0 .3 .
P r ih o d n je  o b d o b je  z a  v a s  n e  b o  r a v n o  id e a ln o , p r im a n jk o v a lo  
v a m  b o  e n e r g i je ,  k i jo  b o s t e  o b č u t ili  b o lj  te le s n o , k o t  p s ih ič n o .
U p a t i  je , d a  si b o s te  la h k o  v s a j k a k š e n  d a n  v z e l i  s a m o  z a s e , d a  b i se te le sn o  
o d p o č ili  in  v  m ir u  r a z m is li l i  k a k o  n a p r e j.  N a  r o m a n t ič n e m  p o d ro č ju  v a s  b o d o  
b o g a t il i  d v o m i  a li p a  b o s te  c e lo  l ju b o s u m n i ,  to d a  k o  b o  m in il  p rv i te d e n  te g a  
o b d o b ja ,  b o s t e  im e le  v s a j  f e b r u a r s k e  r ib e  o d lič n e  m o ž n o s t i ,  d a  s p e t  
v z a m e t e  is k ric o  v  s rc u , k i s e  je  m o r d a  ž e  p r ič e la  o h la ja t i .  Z m e n e k  n a č rtu jte  
p o  p r a z n ik ih , k o  b o s te  z a r a d i  lu n e  v  v a š e m  z n a m e n ju ,  š e  p o s e b n o  p riv la čn i  
z a  n a s p r o t n i  s p o l.  R o je n e  m a r c a  p a  b o s t e  m o r a l i  n a  s v o jo  p r i lo ž n o s t  še  
p o č a k a t i.  Če s t e  r o je n i  v  p r v e m  te d n u  m a r c a  se p a z i t e  n e m ir a  in  ž iv č n o s ti,  
k i  b i u t e g n i la  p r iv e s t i  d o  p r e p ir a . D o b r o  s e  o b le c ite  v  n o g e .
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Nočemo lepše prihodnosti! 
Poglejte, kam nas je pot 

do nje pripeljala!

Podjetniški kovček

fe< 5 ^ ® (feo

Delavske pravice
Kako dobiti poslovnega 

partnerja
Posli vam gredo slabo, potrebo
vali bi dobrega partnerja, da vas 
izvleče iz krize.
Najprej se rešite krivde, ki vas 
bremeni, da ste v preteklem 
obdobju poslovali slabo.
Kako to storiti?
Enostavno - bolje, kot najeti 
dobrega odvetnika, je podkupiti 
slabega sodnika.
Nadalje; ceneje kot podkupiti 
slabega sodnika, je zagroziti po
roti. Toda, lažje, kot podkupiti 
sodnika in zagroziti poroti, je 
podkupiti inšpekcijsko službo. A 
vendar, ceneje kot najeti dobre
ga odvetnika, podkupiti slabega 
sodnika, zagroziti poroti, in 
podkupiti inšpekcijsko službo, 
je naprtiti krivdo drugemu.
Če že naprtite krivdo drugemu, 
glejte, da bo le-ta bogat. Svetujte 
mu: naj podkupi inšpekcijsko 
službo, zagrozi poroti, najame 
dobrega odvetnika in podkupi 
slabega sodnika.
Tako boste zlahka pridobili nje
govo zaupanje in dobili zvestega 
poslovnega partnerja.
Obstaja pa seveda možnost, da 
se bo vaš poslovni partner znašel 
in naprtil krivdo vam. Tako bo
ste spet tam, kjer ste že zdaj.
Res, težko je dandanes komu 
zaupati!

Darlo Tavrl

IM E TI H O Č EJO  VSE SEKIRE 
V M ED U ,

AM P A K  M E D  JE  NAŠ!

Zdravniški namigi
NOVO V LEKARNAH

Življenje je prelepo, da bi ga 
puščali takšnega, kot je!
Oslabite svoj imunski sistem z 
našimi virusnimi 
-gripusan 
-nervil 
-žnodrovit 
-driskokakakan 
-smrkljotin in 
-špljukovit

POMEMBNO
JE
POVZROČITI,
NE
ZDRAVITI!

Nedelu čast in  oblast
V tovarni predelovalnih strojev za izmet, je prišlo do resne kršitve 
kolektivne pogodbe. Direktor tovarne je izdal spisek delavcev, ki 
predstavljajo tehnološki višek. Ker je spodaj podpisal sebe, so tudi 
zanj vrata tovarne s ponedeljkom dalje zaprta.
Sindikat skuša kočljivo situacijo rešiti z vratarjem.
"Mije prav žal, na spisku je!" se ne da prepričati pedantni vratar.
Ta čas direktorja nadomešča njegov pomočnik. Delavci se že žalijo 
na novo nastale razmere. Novi direktorje izdal naslednje odločbe: 
-Zaboljšo produktivnost je potrebno skrajšati malico: -Jejte doma! 
-Zapocenitev naših izdelkov je potrebno zmanjšati stroške: -Ne jejte! 
Neki nesramnežje spodaj pripisal:
-Povečajmo si standard: -Delajmo drugje!
Zaradi pomanjkanja zakonov, ki bi ščitili pravice delavcev, se 
sindikat samoukinja. Novi direktorje v skrbeh. Kdo mu bo sedaj kril 
hrbet, ko bo sprejemal nove delavske krivice.
Naš dopisnik iz tujine je naredil primerjalno študijo o delavskih 
pravicah po Evropi:
Delavec na zahodu Evrope pravi: "Dokler imam takšne plače, mi je 
vseeno za delavske pravice."
Naš dopisnik je ugotovil, da se na jugu Evrope stvari bistveno ne 
spremenijo. Takšno izjavo je lahko dobil od direktorja naše tovarne: 
"Dokler imam takšno plačo, mije vseeno za delavske pravice."
Tudi sindikat pri nas deluje podobno, kot tisti na zahodu, kjer trdijo: 
"Vsakodnevno se borimo za delavske pravice!"
Predstavnik našega sindikata je izjavil: "Poskušali se bomo 
udejstvovati v sme
ri pridobitve vsaj 
nekaj delavskih 
pravic! In za tem 
bomo po možnos
tih, ki so pičle, tudi 
trdno stali!"
Pri tem je še dodal:
"Se mogoče zani
mate za poceni 
krompir?"
Tako dragi delav
ci... Ko so vam 
govorili o lepši pri
hodnosti, so vam 
pozabili omeniti, 
da mislijo le na 
svojo prihodnost.

Predstavnik sindikata (foto: Blenda Tavrl)Jono i avri

Kronika

Izginil neznano kam
Delavcu K.P., za katerega v 
podjetju trdijo, da ima naj
daljšega, so izpred kabine za 
tuširanje ukradli obleko. Do 
garderobe je moral gol mimo 
ženskega stranišča. Nikoli ni 
prišel mimo. Izginil je 
neznano kam. Zaradi mokrih 
tal se je vsaka sled za njim 
zabrisala.

O btožen spolnega  
zapostavljanja

MJ. je bil obtožen s strani 
svoje žene, da jo zapostavlja v 
postelji. Zoper njega se odredi 
pripor skupaj z ženo. Če se bo 
v času pripora grdo obnašal in 
ženo pričel nadlegovati, se 
mu kazen skrajša. Če žena še 
ne bo zadovoljna, se ji pripor 
podaljša in zanjo poskrbijo 
organi zakona!

OGLASI
Preskrbite si svoj oglasni 
prostor v Zadrečkih novicah 
in zmanjšajte svojo obrtno 
podjetniško prizadevnost z 
reklamo v Zadrečkih 
novicah.
ENKRATNA PRILOŽNOST!
Vaše kupce bo težko še kdaj 

tako hudo prizadeti!

Kratek članek
V nedeljo smo muham eno
dnevnicam spet podaljšali življe
nj e za eno uro.
Bog nas bo za to nenaravno 
početje prej ali slej kaznoval. Če 
ne prej, pa spomladi, ko bomo 
morali eno uro prej vstati!

Nagradna rešitev:
Na vprašanje: 

Kakšna je razlika med 
modrčkom in pulijem?,

je bil dober le en odgovor: 
Eden drži, 

kar drugi obljublja!
Nagrado: modrček z 

dolgimi rokavi smo si zaradi 
vsivljivega mraza pridržali, 

saj so te dni še 
pod odejo vsi tiči trdi!

Vreme in ceste danes:
Ceste jasne, vreme: ni 

večjih zastojev
Vreme v teh dneh še vedno bo. 
Vreme v prihodnje: prognoze ni, 
vremenska hišica pokvarjena. 
Temperatura naših voda:
Dreta:...............................0°C
Potok:...............................0°C
Lučnica:........................... 0°C
Savinja:................... okrog 0°C
Število kopalcev vztrajno upada. 
Nad našimi kraji se zbira jasno 
nebo. Obeta se nam torej lepo 
sončno vreme z obilnimi 
padavinami. Sneg bo v nižinah 
prešel na tla.
Proti večeru seje nadejati, da bo 
mrak prešel v temo. Zaradi te
me bodo zvezde slabše vidne. 
Naša ekipa poroča, da na 
avtocesti pri odcepu za Mozirje - 
Gornji Grad ni večjih zastojev.

V rem enska m eteo ro loška  
po s ta ja  P odvo lov lek



Oka, VE, tandem, Amiens, cvetje, ideal, Azi, amonal, evnuh, vol, retor, Er, anali, RN, tla, Novalja, Aram, TT, 
Kalkuta, Gore, Atlasov, Aneto, oslada, riž, birt, Ner, Djilas, Elton, Aamodt, rtina.
O BVESTILO  REŠEVALCEM :
Med pravočasno prispe lim i praviln im i rešitvami sm o izžrebali 
naslednje dob itn ike : 1. nagrada (cvetlična dekoracija  v vrednosti 
5 0 0 0  SIT): Eva Zavolovšek, Podvrh 10, M ozirje; 2. nagrada 
(lončn ica  v vrednosti 3 0 0 0  SIT): Zora  Š tig lic , Vo log 25, Šm artno 
ob Dreti; 3. nagrada (da rilo  v v rednosti 2 0 0 0  SIT): Jani Troger, 
Kokarje 18, Nazarje. D o b itn ik i prevzamejo nagrade v prodajaln i 
CVETJE IN DAR ILA v Lučah. Č estitam o!
Rešeno križanko iz 22. š tevilke SN izrežite iz časop isa in jo  do 
petka, 7. novem bra 1997, poš ljite  na naslov: Savinjske novice, 
Savinjska cesta  4, 3331 Nazarje s prip isom  "nagradna križanka". 
M ed pravočasno prispe lim i praviln im i rešitvami bom o izžrebali štiri 
nagrade, ki jih  prispeva p o d je tje  Caffe-Trop ic iz Žalca: 1. nagrada: 
3 kg vrhunske m ešanice T rop ic  kave + T rop ic kartica, 2. nagrada: 2 
kg vrhunske m ešanice T rop ic kave + T rop ic kartica, 3. in 4. 
nagrada: 1 kg vrhunske m ešanice T rop ic kave + T rop ic  kartica.

Vf° P io  ®

C A F F E -T R O P IC  doo
P R A Ž A R M A  Ž A L E C

7 1 4 - 2 8 5

^ V l j u d n o  v a b l j e n i  

v  n a š  k a v n i  b u t i k  

n a  b r e z p l a č n o  

d e g u s t a c i j o  

v e d n o  s v e ž e  

‘T r o p i c  k a v e .

N I  VSAKA KAVA TR O P IC  KAVA



M ORDA STE ISKALI PRAV TO. . .
j SANACIJE
■ Izvršimo vam sanacijo na vašem dimniku iz nerjaveče pločevine. Tel. 063/
■ 715-526 -  zvečer, mobitel: 041/676-975.

I MIZARSTVO NADLUČNIK SANDI
I Po konkurenčnih cenah izdelujemo kvalitetne vrtne ute, manjše vikend 
I (brunarice), pasje ute ipd. Tel. 063/832-951.

I TRGOVINA IN MIZARSTVO LUKAČ, SP. REČICA
I Vratna krila Lesne Sl. Gradec potovarniških cenah, proizvodnja kvalitet-
■ nih smrekovih podbojev, vhodnih vrat, okna po naročilu... Možnost plačila 
J na več čekov, gotovinski popusti. Tel. 831-848.

'ANTENE IN R TV  SERVIS
■ Nudimo antenske meritve in montažo sistemov. Vrtljivi sistemi in dekod- 
I erji, popravilo TV Gorenje ter vgradnja teletekstov, Prašnikar s.p., 845- 
I 194.

|RTV PURNAT
■ Hitro in kvalitetno vam popravimo vsak televizor in radio tudi na vašem 
! domu, RTV servis Purnat, tel. 843-424.

POGREBNE STO R ITV E ANUBIS
‘ Nudimo kompletne pogrebne storitve po konkurenčni ceni. Jožica Štiglic,
I Radmirje, tel. 841-029, mobitel: 0609/654-651.

I ODKUP HLODOVINE
I Hlodovino smreke vseh kvalitet odkupujemo. Cena ugodna. Tel. 841-
■ 413 (Jože).

URARSTVO -  H O B I -  IGRAČE
■ Imamo družabne igre, didaktične igrače, igrače za prosti čas! Obiščite 
' nas! Pestra izbira za igro v hladnih dneh. Tel.: 841-084.

I ODKUPUJEMO DELNICE
I investicijskih skladov od 100.000 do 180.000 SIT ter Telekoma, Ce- 
I mentarne, Cinkarne, Gorenja in ostalih podjetij. Inf. tel.: 063/483-970 
j ali 063/730-033.

I IZDELOVANJE TE K S TILN IH  IZDELKOV
■ Izdelujem oblačila po meri za ženske in otroke ter razna popravila (men- 
] java zadrg, ožanje in krajšanje oblačil, predelava starih oblačil in krpan- 
I je). Za večje storitve pridem tudi na dom. Tel.: 063/833-466.

I PROJEKTIRANJE
I Urejamo vse vrste tehnične dokumentacije (legalizacija črne gradnje in 
I ostalih objektov). PRINTS d.o.o., tel. 063/831-727.

I M&K PRADAJA RABLJENIH VOZIL
■ Velika zaloga rabljenih vozil. Vaše vozilo vzamemo v komisijo ter uredi-
■ mo ugodne kredite od 1 -  5 let. Pomagamo pri odplačilu starih. Pridemo 
I na dom. Tel: 062 / 104-131 in 103-311 int. 230 ter NON STOP GSM 
I 041/636-618.

I ŠIVILJSTVO “ MONROE” , Nataša Forštner
I s.p.
I Šivanje kostimov, maturantskih oblek, bluz... in preoblačenje gumbov, 
i Ugodne cene! Prešernova 7, Mozirje, tel. 831-747.

IZDELOVANJE LESENIH PREDMETOV
■ Maček Marjan, Vransko 113 — Izdelovanje in prodaja karnis ter možna 
I dostava. Tel.: 063/725-547.
I________________ _________________________________________________

•---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- '
K U P O N  z a  b r e z p l a č n i  m a l i  o g l a s  d o  

H  1 0  b e s e d  v  2 3 .  š t e v i l k i  $ N  B

1  i m e  i n  p r i i m e k

f  NAROČ. ŠT. 
J  n a s l o v  M i l l

I  I

Prodam rabljen molzni stroj Viro
vitica , cena po dogovoru . Tel. 
841-253.

Prodam pleteno ležišče 90x60 
cm s prešito odejo, prim erno za 
psa. Cena 4 .500  SIT. Tel. 0 6 0 9 / 
647-240, 833-230.

Prodam rabljeno kopalnico Spira- 
mi in opremo. Tel. 832-123. 

Prodam Jugo 5 5 ,1. 89. Tel. 845- 
185, zvečer.

P rodam  po lo v ico  4 le ta  s ta re  
krave. Tel. 844-060.

Kupim bika ali kravo za zakol in 
telička, starega 1 teden. Tel. 0 6 1 / 
825-400.

Kupim  m izarsko de lovno  mizo 
»skobelnik«. Tel. 831-091. 

Ugodno prodam vrtalni stro j H ilti 
17E, ročni skobelni stroj FLU.Tel. 
841-177.

Prodam brejo kravo sivko, staro 
3 leta. Tel. 832-869.

Prodam dve akustični kitari 6 in 
12 strun Melodija, od lično ohran
jeni. Cena po dogovoru. Tel. 832- 
232.

Prodam dobro ohranjeno Z  128, 
l. 1989. Tel. 846-098.

Ugodno prodam laški rizling in sil
vanec te r mošt-laški rizling. Tel. 
062 828-097.

Z e lo  u g o d n o  p ro da m  gozd  v 
o k o lic i S av in jskega  ga ja . Tel. 
0602 /44-887 .

Nudim o vam m ožnost dobrega 
zaslužka z inovativnim izdelkom 
za gospodinjstvo. Tel. 843-621.

Ljub ite lji psičkov -  podarjamo 
psičke stare 6 tednov, samčke, 
manjše rasti, priljubljeni, izredni 
čuvaji. Tel. 832-645.

Prodam pujske od 25 -  50  kg po 
ugodni ceni. Tel. 702-194. 

Prodam tri in pol sobno stanovan
je  v Nazarjah. Tel. 832-314. 

Prodam novo pasjo utico, pokri
to s tegulo. Tel. 831-574.

Oddam lokal v centru Mozirja. Tel. 
832-001.

Prodam plan im o desko za Tomo 
Vinkovič. Tel. 833-429.

Prodam  m otor APN-6, z nekaj 
dodatne opreme po ugodni ceni. 
Tel. 841-523.

Sod hrastov 2 1 0 1, dvakrat upora
bljen, prodam. Tel. 831-781. 

Študentka išče za primerno plači
lo  de lo  ob vikendih. 0 6 3 /8 3 3 - 
266.

Sušim svinjsko meso. Tel. 833- 
282, po 18. uri.

Prodam garažna vrata 2,40x2,35 
m in 2,62x2,45 m. Tel. 841-123. 

P rod am  d o m a č o  vo ln o  sive 
barve. Tel. 844-061.

Teleta 3 in 4 tedne stara prodam. 
Tel. 832-205.

Prodam 2 fotelja, telico sivko 450 
kg. Tel. 833-467.

T risob no  s tanovan je  66 m2 v 
M ozirju prodam. Tel. 0 6 3 /8 3 2 - 
706, 0 6 09 /6 44 -203 .

Prodam  2 0 0 +  računa ln ik , od
rom, zvočno kartico, barvni ročni 
skener... tel.: 841-089

e \S o d e l a v k i  A l e n k i  i n  n j e n e m u  

m o ž u  S a m u  p r i s r č n o  č e s t i t a m o  

o b  r o j s t v u  s i n a  D a v i d a !

____IJ r ecinJštvo^/

TURISTIČNA AGENCIJA

G r a d  V r b o v e c  N a z a r j e
iclÄte; 831-3.16

S  1. N O V E M BR O M  
S E  TA SELI N A  N A SL O V  

ŠE N TJA N Ž 3 2 , REČICA O B  SAVINJI.
TEL: 832-237

TEL. 833-316 NEKAJ ČASA NE BO PRIKLOPUEN.



U L T R A ,  d.0.0. NAZARJE

Če se še niste oskrbeli s svečami, zemljo in nagrobnim peskonkjahkb, to storite v naših 
trgovinah tudi v PETEK 31.10.1997, ko bodo trgovine v MozirjuTNazarjah in yarpolju odprte 
od 8. -13. ure.
Napočil je tudi čas kolin, v ta namen smo prisluhnita našim toifrcemdu vam rescpci zelo 
ugodnih cenah nudimo:
RIŽ SPLENDOR...........................................................% ........ , . . .9 9 ,9 0
KAMENA S O L .....„ ^ . . .  A .  A . . . . X . . .......A  A vA ^ . . .4 9 ,9 0
KOLOFONIIA............................................... ....................................3 4 9 .9 0

l l l J l A l i l l l l M  .
Akcijskaponudbajev predaji tudi V^skonKi JATA na Ljubnem, kjer pa smo vam za 
MARTINOVANJE že pripravili
ZMRZNJENE RÄCE P E Č E N K » ................................ in
ZMRZNJENE G O S i y . ...................................kg.
M artinove d o b ro te  so  v am  n a  voljo tu d i V o s ta lih  n a š ih  trgov inah . 
Še v ed n o  p u ra n je  h ren o v k e  in  p u ra n ja  p o k e b n a  - 50%  z n i ž a l e !

*i

P r i p o r o č a m o  u g o d e n  

n a k u p  r a b l j e n i h  v o z i l

R 5 GTS 7/87 157.500 470.000,00

R 19 RT 1,4 5V 9/92 106.000 1.340.000,00

R 21 TL 1,4 4V 12/89 83.000 800.000,00

TRAFIC T 1300 D 4/87 195.000 716.020,00

ESPACE 2,0 TD 4/95 40.000 3.500.000,00

VOLVO 850 GLT 4/94 138.000 3.300.000,00

CITROEN VISA 11 RE 5/86 170.000 270.000,00

CITROEN AX 1,1 TGE 5/90 83.500 480.000,00

PEUGEOT 205 L 12/91 48.000 829.500,00

JUGO 45 KORAL 6/91 42.000 281.034,00

MOŽEN NAKUP AVTOMOBILA  
NA KREDIT PO UGODNI 

OBRESTNI MERI

u m d. o. o.

Obrat Mozirje, 
tel. 833-320 
fax 831-043

Del. čas: 
8.00 - 16.00

RENAULT

Šlandrov trg 41 a, 3310 ŽALEC, 
Tel./ fax: 063/715-931

N a j v e č j a  i z b i r a  t a l n i h  o b lo g  v  

S a v i n j s k i  d o l i n i !

PONUJAMO VAM PREKO 200 VRST 
TALNIH OBLOG,

tekače, preproge, dekorativno blago, skaj, 
pluto, moltopren, namizne prte in 

predpražnike in kot

n o v o st:
- velika izbira zaves standardnih mer in 

po naročilu z raznim okrasnim blagom
- tapiciranje sedežnih garnitur, stolov...

T A L N E  O B L O G E  V A M  N A  V A Š O  Ž E L J O  T U D I  
Z A R O B I M O ,  P R I P E L J E M O  N A  D O M  IN  

P O L O Ž I M O !
U G O D N O :  P R E P R O G E  

Z E  O D  J  2 . 0 0 0  S I T  D A L J E
M o ž n o s t  p l a č i l a  n a  3  č e k e  in  5 %  p o p u s t  z a  p l a č i l o  

n a d  5 0 . 0 0 0  S I T .
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•Celje - skladišče 
D - P e r

Savinjska cesta 1, 3331 Nazarje; tel.: 833-620

N I  A K C I J I  

N O V E M B R U

V s e m  n o v i m  n a r o č n i k o m  p o d a r i m o  t e l e f o n

P H I L I P !  T D - 9 0 4 8
Ne z a m u d ite  iz je m n e  p rilo žn o s ti!

Trgo vin a  TehnoFON
aparate, te le vizo rje , glasbene stolpe 
te r vse v rs te  m ič n ih

telefo n skih  in GSM (040 aparatov.
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Spoznajte Zgornjo Savinjsko dolino tudi z višine

POLETITE V TANDEMU!
Izkušeni piloti DJP Finesa Gornji Grad vas popeljejo z jadralnimi 
padali nad Zgornjo Sa/injsko dolino na naslednjih relacijah:

* Golte (Medvedjak) • Mozirje.. ........ 4000 SIT

* Golte (Medvedjak) - Rečica.... ........ 4000 SIT

* Golte (Stari Stani) - Ljubno.... ........ 4000 SIT

* Lepenatka ■ Gornji Grad......... ........ 4500 SIT

* Semprimož- Gornji Grad........ ........ 3000 SIT

* Logarska d. (Klemenškova domačija)4000 SIT

* Velika planina - Podvolovljek ......... 4000 SIT

Izbor relacije je odvisen od vaših želja in vremenskih pogojev.
ceno so vključeni: prevoz na vzletno stezo, najem opreme in 
nezgodno zavarovanje.

Rezervacije in informacije: 

063 /843-296  ali 0609/625-960

OSREDNJO KNJ. CELJE


